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SeSSIó nÚM. 49

la sessió s’obre a les quatre de la tarda i catorze mi-
nuts. Presideix el Sr. Fernández teixidó, acompanyat 
del vicepresident, Sr. Quera i carré, i dels secretaris i la 
secretària en funcions, Sr. crespo i llobet, Sra. laïlla i 
Jou i Sr. Maimí i Pou. Assisteix la Mesa la lletrada Sra. 
casas i Gregorio.

Hi són presents les diputades i els diputats Sra. Borràs i 
Solé, Sr. casadesús i Barceló, Sr. dilmé i Vert, Sr. lópez 
i Pla, Sr. Pellicer i Punyed i Sra. Ribera i Puig, pel G. P. de 
convergència i Unió; Sra. Arcarons i oferil, Sra. carreras 
i Jordi, Sra. carreras tort, Sr. comín oliveres, Sra. lópez 
ortega, Sra. Martínez-Sampere Rodrigo i Sra. Pardell 
Veà, pel G. P. Socialistes - ciutadans pel canvi; Sr. Ber-
tran Arrué, Sr. carrillo Giralt i Sr. Valls i Fuster, pel G. P. 
d’esquerra Republicana de catalunya; Sr. Millo i Rocher, 
pel G. P. del Partit Popular de catalunya; Sra. civit Illa i 
Sra. ortiz castellví, pel G. P. d’Iniciativa per catalunya 
Verds - esquerra Unida i Alternativa.

Assisteix a aquesta sessió la consellera de treball, Sra. 
M. del Mar Serna calvo, acompanyada del director del 
Servei d’ocupació de catalunya, Sr. Joan Josep Berbel 
Sánchez.

oRdRe del dIA de lA conVocAtÒRIA

1. Proposta de resolució sobre la promoció de la fabricació 
de motocicletes elèctriques (tram. 250-02793/08). Grup 
Parlamentari de convergència i Unió, juntament amb un 
altre diputat del Grup Parlamentari de convergència i Unió. 
debat i votació. (text presentat: BoPc 671, 37)

2. Proposta de resolució sobre la pròrroga del Pla 
2000e d’ajuts per a l’adquisició de vehicles (tram. 250-
02797/08). Grup Parlamentari de convergència i Unió, 
juntament amb un altre diputat del Grup Parlamentari 
de convergència i Unió. debat i votació. (text presentat: 
BoPc 680, 33)

3. Proposta de resolució sobre el manteniment del pro-
grama d’escoles taller (tram. 250-02809/08). Grup Par-
lamentari de convergència i Unió, juntament amb dos 
altres diputats del Grup Parlamentari de convergència i 
Unió. debat i votació de la proposta de resolució i de les 
esmenes presentades. (text presentat: BoPc 685,  
42; esmenes: BoPc 739, 15)

4. Proposta de resolució sobre la convocatòria de la 
comissió de seguiment de l’Acord de mesures per a 
l’ocupació juvenil a catalunya (tram. 250-02818/08). 
Grup Parlamentari del Partit Popular de catalunya, jun-
tament amb dos altres diputats del Grup Parlamentari 
del Partit Popular de catalunya. debat i votació. (text 
presentat: BoPc 703, 61)

5. Proposta de resolució sobre la programació d’accions 
per a incrementar el turisme israelià als Pallars, l’Alta Ri-
bagorça i l’Aran (tram. 250-02824/08). Grup Parlamentari 
de convergència i Unió, juntament amb un altre diputat del 
Grup Parlamentari de convergència i Unió. debat i vo-
tació. (text presentat: BoPc 703, 65)

6. Proposta de resolució sobre el reconeixement de la 
figura dels firaires i la regulació de llur activitat (tram. 250-
02828/08). Grup Parlamentari de convergència i Unió, 

juntament amb un altre diputat del Grup Parlamentari 
de convergència i Unió. debat i votació. (text presentat: 
BoPc 708, 25)

7. Proposta de resolució sobre el plantejament d’un conflic-
te de competències amb relació al Reial decret 199/2010, 
relatiu a la venda ambulant (tram. 250-02836/08). Grup 
Parlamentari de convergència i Unió, juntament amb un 
altre diputat del Grup Parlamentari de convergència i 
Unió. debat i votació. (text presentat: BoPc 718, 82).

8. Preguntes al Govern, a respondre oralment en co-
missió: 

FOrmació OcupaciONal

8.1. Pregunta al Govern a respondre oralment en co-
missió sobre el resultat del repartiment dels fons per a 
accions formatives per a treballadors desocupats el 2010 
(tram. 311-02676/08). Sr. Josep enric Millo i Rocher, 
del Grup Parlamentari del Partit Popular de catalunya. 
Substanciació. (text presentat: BoPc 745, 25)

8.2. Pregunta al Govern a respondre oralment en comis-
sió sobre la distribució equitativa entre centres formatius 
col·laboradors i agents socials del repartiment dels fons 
per a accions formatives per a treballadors desocupats 
el 2010 (tram. 311-02677/08). Sr. Josep enric Millo i 
Rocher, del Grup Parlamentari del Partit Popular de ca-
talunya. Substanciació. (text presentat: BoPc 745, 25)

8.3. Pregunta al Govern a respondre oralment en comis-
sió sobre la distribució equitativa de la formació ocupa-
cional en àrees prioritàries el 2010 (tram. 311-02678/08). 
Sr. Josep enric Millo i Rocher, del Grup Parlamentari 
del Partit Popular de catalunya. Substanciació. (text 
presentat: BoPc 745, 25)

8.4. Pregunta al Govern a respondre oralment en comis-
sió sobre el garantiment de l’equilibri per àrees professio-
nals en la distribució dels fons d’accions formatives per a 
treballadors desocupats (tram. 311-02679/08). Sr. Josep 
enric Millo i Rocher, del Grup Parlamentari del Partit 
Popular de catalunya. Substanciació. (text presentat: 
BoPc 745, 26)

8.5. Pregunta al Govern a respondre oralment en comis-
sió sobre la distribució equitativa i equilibrada dels fons 
d’accions formatives de treballadors desocupats (tram. 
311-02680/08). Sr. Josep enric Millo i Rocher, del Grup 
Parlamentari del Partit Popular de catalunya. Substan-
ciació. (text presentat: BoPc 745, 26)

DaDES Ocupació

8.6. Pregunta al Govern a respondre oralment en comis-
sió sobre les mesures adoptades per a evitar l’increment 
continu de la taxa de desocupació del 2008 ençà (tram. 
311-02612/08). Sr. Josep enric Millo i Rocher, del Grup 
Parlamentari del Partit Popular de catalunya. Substan-
ciació. (text presentat: BoPc 663, 134)

8.7. Pregunta al Govern a respondre oralment en co-
missió sobre l’evolució de la desocupació (tram. 311-
02681/08). Sr. Josep enric Millo i Rocher, del Grup Par-
lamentari del Partit Popular de catalunya. Substanciació. 
(text presentat: BoPc 745, 26)
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cONTracTació EN OrigEN

8.8. Pregunta al Govern a respondre oralment en comis-
sió sobre les actuacions dutes a terme per a incrementar 
la contractació en origen dels treballadors immigrants 
(tram. 311-02613/08). Sr. Josep enric Millo i Rocher, 
del Grup Parlamentari del Partit Popular de catalunya. 
Substanciació. (text presentat: BoPc 663, 134)

rEFOrma laBOral

8.9. Pregunta al Govern a respondre oralment en comissió 
sobre la reforma laboral (tram. 311-02685/08). Sra. Merit-
xell Borràs i Solé, del Grup Parlamentari de convergència 
i Unió. Substanciació. (text presentat: BoPc 745, 27)

8.10. Pregunta al Govern a respondre oralment en co-
missió sobre la reforma laboral proposada pel Govern 
de l’estat (tram. 311-02686/08). Sra. Meritxell Borràs i 
Solé, del Grup Parlamentari de convergència i Unió. 
Substanciació. (text presentat: BoPc 745, 27)

8.11. Pregunta al Govern a respondre oralment en co-
missió sobre el moment en què es produeix la reforma 
laboral (tram. 311-02687/08). Sra. Meritxell Borràs i Solé, 
del Grup Parlamentari de convergència i Unió. Substan-
ciació. (text presentat: BoPc 745, 27)

8.12. Pregunta al Govern a respondre oralment en comis-
sió sobre la repercussió de la reforma laboral en l’incre-
ment de la contractació (tram. 311-02688/08). Sra. Merit-
xell Borràs i Solé, del Grup Parlamentari de convergència 
i Unió. Substanciació. (text presentat: BoPc 745, 27)

8.13. Pregunta al Govern a respondre oralment en co-
missió sobre la seva participació en la reforma laboral 
(tram. 311-02689/08). Sra. Meritxell Borràs i Solé, del 
Grup Parlamentari de convergència i Unió. Substancia-
ció. (text presentat: BoPc 745, 28)

8.14. Pregunta al Govern a respondre oralment en co-
missió sobre les seves propostes en matèria de reforma 
laboral (tram. 311-02690/08). Sra. Meritxell Borràs i Solé, 
del Grup Parlamentari de convergència i Unió. Substan-
ciació. (text presentat: BoPc 745, 28)

cONTracTació laBOral

8.15. Pregunta al Govern a respondre oralment en co-
missió sobre la universalització del contracte laboral 
establert el 1997 (tram. 311-02691/08). Sra. Meritxell 
Borràs i Solé, del Grup Parlamentari de convergència i 
Unió. Substanciació. (text presentat: BoPc 745, 28)

SErVEi D’Ocupació DE caTaluNYa

8.16. Pregunta al Govern a respondre oralment en co-
missió sobre la participació dels agents privats en la in-
termediació laboral del Servei d’ocupació de catalunya 
(tram. 311-02692/08). Sra. Meritxell Borràs i Solé, del 
Grup Parlamentari de convergència i Unió. Substancia-
ció. (text presentat: BoPc 745, 28)

EScOlES TallEr

8.17. Pregunta al Govern a respondre oralment en co-
missió sobre el motiu de la manca de subvencions per 
a les escoles taller el 2010 (tram. 311-02594/08). Sra. 

M. Assumpció laïlla i Jou, del Grup Parlamentari de 
convergència i Unió. Substanciació. (text presentat: 
BoPc 651, 63)

8.18. Pregunta al Govern a respondre oralment en co-
missió sobre els programes alternatius per a les escoles 
taller, les cases d’oficis i els tallers d’ocupació (tram. 
311-02595/08). Sra. M. Assumpció laïlla i Jou, del Grup 
Parlamentari de convergència i Unió. Substanciació. 
(text presentat: BoPc 651, 63)

8.19. Pregunta al Govern a respondre oralment en co-
missió sobre la destinació dels imports que s’haurien de 
destinar a les escoles taller, les cases d’oficis i els tallers 
d’ocupació (tram. 311-02596/08). Sra. M. Assumpció laï-
lla i Jou, del Grup Parlamentari de convergència i Unió. 
Substanciació. (text presentat: BoPc 651, 63)

8.20. Pregunta al Govern a respondre oralment en co-
missió sobre la previsió de la desocupació en les escoles 
taller, les cases d’oficis i els tallers d’ocupació (tram. 
311-02597/08). Sra. M. Assumpció laïlla i Jou, del Grup 
Parlamentari de convergència i Unió. Substanciació. 
(text presentat: BoPc 651, 63)

8.21. Pregunta al Govern a respondre oralment en co-
missió sobre l’aportació de recursos a les comunitats 
autònomes per als programes d’escoles taller (tram. 
311-02693/08). Sra. Meritxell Borràs i Solé, del Grup 
Parlamentari de convergència i Unió. Substanciació. 
(text presentat: BoPc 745, 29)

Ocupació DElS JOVES

8.22. Pregunta al Govern a respondre oralment en comis-
sió sobre la desocupació juvenil (tram. 311-02694/08). 
Sra. Meritxell Borràs i Solé, del Grup Parlamentari de 
convergència i Unió. Substanciació. (text presentat: 
BoPc 745, 29)

8.23. Pregunta al Govern a respondre oralment en co-
missió sobre les mesures adoptades en matèria d’ocu-
pació juvenil els anys 2008 i 2009 (tram. 311-02695/08). 
Sra. Meritxell Borràs i Solé, del Grup Parlamentari de 
convergència i Unió. Substanciació. (text presentat: 
BoPc 745, 29)

8.24. Pregunta al Govern a respondre oralment en co-
missió sobre l’aplicació a la fi del 2009 de l’acord adoptat 
en matèria d’ocupació juvenil (tram. 311-02696/08). Sra. 
Meritxell Borràs i Solé, del Grup Parlamentari de con-
vergència i Unió. Substanciació. (text presentat: BoPc 
745, 29)

8.25. Pregunta al Govern a respondre oralment en comis-
sió sobre el trencament de l’acord en matèria d’ocupació 
juvenil el primer trimestre del 2010 (tram. 311-02697/08). 
Sra. Meritxell Borràs i Solé, del Grup Parlamentari de 
convergència i Unió. Substanciació. (text presentat: 
BoPc 745, 30)

El president

Si els sembla, comencem els treballs de la comissió.

Hauríem de fer dues coses: primer, si són tan amables, 
ens han de fer conèixer les substitucions, i després, els 
canvis que puguin haver-hi en l’ordre del dia, que n’hi 
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han. I aleshores, doncs, comencem amb les substitu-
cions, passarem als canvis de l’ordre del dia i a les even-
tuals retirades de punts de l’ordre del dia.

Diputat Casadesús, en nom de Convergència i Unió, les 
substitucions, si vostè és tan amable.

El Sr. Casadesús i Barceló

El senyor Agustí López substituirà parcialment la diputada 
Borràs, perquè s’incorporarà al final de la comissió.

El president

En nom del Partit dels Socialistes de Catalunya - Ciuta-
dans, diputada?

La Sra. Pardell Veà

Gràcies, president. En el nostre grup parlamentari, la 
senyora Rocío Martínez-Sampere substitueix la senyora 
Montse Capdevila. I la diputada, la senyora Mila Arca-
rons, substitueix el diputat senyor Antoni Comín.

El president

Moltes gràcies, diputada Pardell. Ara és el torn del Grup 
Parlamentari Popular..., no, del Grup Parlamentari d’Es-
querra. Hi ha algun canvi? (Pausa.) No. Del Grup Par-
lamentari Popular tampoc?

El Sr. Millo i Rocher

No hi ha cap canvi, president, però voldria demanar..., 
perdó, si m’ho permet, una modificació...

El president

Ho fem després, diputat. Ara fem les substitucions i 
després anem als canvis...

El Sr. Millo i Rocher

Disculpi.

El president

...de l’ordre del dia. I ara, diputada Civit, si vostè ens 
vol anunciar els canvis...

La Sra. Civit Illa

Sí, la senyora Laia Ortiz substituiria la senyora Laura 
Massana.

El president

Moltes gràcies. Això és tot? (Pausa.)

Modificació de l’ordre del dia

Ara, si els sembla, anem als canvis de l’ordre del dia, 
quant a peticions d’ordre d’intervencions, i també de 
substitució o de retirada de punts de l’ordre del dia. 
Diputat Casadesús?

El Sr. Casadesús i Barceló

Sí, moltes gràcies, senyor president. Per demanar que 
es posposi la proposta de resolució número 6. 

Alteració de l’ordre del dia

I, alhora, per demanar a veure si les preguntes orals que 
fan referència al bloc de reforma laboral, de contracta-
ció laboral i del SOC, que ha de substanciar la diputada 
Borràs, es poguessin traslladar al final del grup, del con-
junt de preguntes orals que hi ha en comissió.

El president

Aleshores, a veure, diputat Casadesús, si l’he entès bé, 
serien les preguntes 8.9, 8.10, 8.11, 8.12, 8.13, 8.14, i 
suposo que la 8.15 i la 8.16?

El Sr. Casadesús i Barceló

La 8.16, senyor president.

El president

Tot això aniria al final.

El Sr. Casadesús i Barceló

Al final.

El president

N’hi ha alguna altra?

El Sr. Casadesús i Barceló

No.

El president

Aleshores, algun grup parlamentari desitja fer la retira-
da d’algun punt de l’ordre del dia?

Pregunta
al Govern sobre les actuacions dutes a ter-
me per a incrementar la contractació en ori-
gen dels treballadors immigrants (tram. 311-
02613/08) (retirada)

Diputat Millo?

El Sr. Millo i Rocher

Sí, gràcies, senyor president. Demanaríem la retirada 
del punt 8.8.

El president

I la lletrada ens demanava que per ordre..., pels treballs 
mateixos de la comissió, el punt 2, que és la Proposta 
de resolució sobre la pròrroga del Pla 2000E per a l’ad-
quisició de vehicles, passés al punt 1.
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Alteració de l’ordre del dia

Senzillament, que produíssim el 2 en lloc de l’1, i supo-
so, lletrada, que l’1 ja pot seguir després, no? (Pausa.) 
D’acord.

De manera, senyores i senyors diputats, que el primer 
punt de l’ordre del dia és el punt 2; segueix tot l’ordre 
normal, i és posposada la proposta de resolució número 
6; retiraríem la pregunta 8.8, i el bloc de reforma laboral 
i Servei d’Ocupació de Catalunya aniria just al final de 
la resta de preguntes. I comencem amb el número 2, a 
petició de la lletrada –un problema amb l’expedient, 
amb el dossier, etcètera. Els sembla, senyores i senyors 
diputats, correcte l’ordre que proposem? (Pausa.) Bé.

Necessitem també els amables serveis d’un secretari o 
una secretària que vulgui estar aquí, a la Mesa, acompa-
nyant-nos. Tots alhora no... (Pausa.) Gràcies, diputada 
Laïlla. Si vostè vol prendre possessió aquí del... Moltes 
gràcies. Entenem, diputada Laïlla, que vostè substitueix 
el diputat...? (Veus de fons.) El Benet Maimí. Gràcies, 
diputada.

El senyor Comín s’incorpora a la comissió o és només 
puntual? (Veus de fons.) Molt bé. Tenim un accidentat 
torn de substitucions. Benvingut, diputat. (Pausa.)

Proposta de resolució
sobre la pròrroga del Pla 2000E d’ajuts per a 
l’adquisició de vehicles (tram. 250-02797/08)

Passem al primer punt de l’ordre del dia, que és el punt 
número 2. És una proposta de resolució sobre la pròrro-
ga del Pla 2000E d’ajuts per a l’adquisició de vehicles. 
En nom del Grup Parlamentari de Convergència, té la 
paraula el diputat Casadesús.

El Sr. Casadesús i Barceló

Moltes gràcies, senyor president. Bé, de fet, vostès ho 
coneixen bé perquè s’ha tractat en més d’una ocasió 
en aquesta comissió. En el territori català, doncs, s’hi 
concentren tant grans fàbriques d’automòbils com un 
gran nombre de petites i mitjanes empreses dedicades 
a la indústria auxiliar de l’automoció. La caiguda del 
consum de les llars i les dificultats d’accés a finança-
ment aliè a causa de la crisi van provocar que la venda 
de vehicles caigués notablement i arribés a un mínim 
històric, sobretot el segon semestre del 2008 i la primera 
meitat del 2009.

Malauradament, aquesta reducció del volum de vendes 
d’automòbils ha repercutit també, com saben, molt ne-
gativament en els grans fabricants, fet que ha provocat 
un reajustament de la producció i, en conseqüència de 
les seves plantilles de treballadors i treballadores, també 
en les seves empreses proveïdores.

A partir del segon semestre del 2009, però, les vendes 
d’automòbils es van recuperar –aquesta és la realitat–, 
especialment el mes de març del 2010, gràcies a les 
ajudes directes a la compra de cotxes del Pla 2000E per 
part de l’Estat espanyol i la Generalitat de Catalunya, i 

també, per què no dir-ho?, a l’increment de l’IVA que 
s’ha fet efectiu, com vostès saben, fa pocs dies, just ara, 
a primers de juliol, no?, cosa que ha accelerat, doncs, 
la previsió de canvis de vehicles en bona part dels pos-
sibles compradors.

A més a més, els concessionaris –ja fa uns mesos que 
es va produir això, però vostès ho recordaran– es van 
trobar amb un problema inesperat a causa de la mala 
planificació en l’aplicació del sistema informàtic SIT 
2000E, gestionat per l’empresa FITSA, que permet re-
gistrar als concessionaris totes aquelles operacions co-
mercials realitzades amb els ajuts del Pla 2000E. Per tal 
que els concessionaris poguessin beneficiar-se dels ajuts 
havien d’entrar cada una de les operacions comercials al 
sistema informàtic a partir del 25 de març del 2010. El 
problema va sorgir quan el mateix dia 25 de març l’apli-
cació informàtica va funcionar de manera discontínua, 
irregular i amb múltiples errors, de resultes del gran 
nombre d’usuaris que intentaven accedir-hi per intro-
duir les operacions del Pla 2000E. Molts concessionaris 
no varen poder entrar cap dels seus expedients.

El diumenge 28 de març els concessionaris van rebre 
una notificació de FITSA en què informaven que el 
pressupost de la Generalitat de Catalunya ja s’havia 
compromès en el 70 per cent. A més, crec que és im-
portant també tenir en compte que per poder accedir als 
fons autonòmics que queden es fa el sistema de pror-
rateig i, per tant, en funció del nombre d’expedients 
tramitats per un concessionari s’adjudiquen el nombre 
d’expedients que es poden entrar més endavant. Això 
suposa que els concessionaris que pel col·lapse de l’apli-
cació informàtica no varen poder registrar cap expedient 
es quedaran probablement sense cap vehicle subvencio-
nat per part de la Generalitat.

Bé, tot aquest cúmul de circumstàncies porta a una si-
tuació que creiem greu per als concessionaris, ja que 
sembla que un gran nombre d’expedients quedaran sen-
se cobertura, cosa que pot provocar, doncs, una pèrdua 
econòmica molt quantiosa.

Per aquests motius, nosaltres presentem una proposta 
de resolució que té tres punts i que són els següent. El 
primer, demanem que es retorni als concessionaris les 
ajudes del Pla 2000E corresponents a la Generalitat de 
totes les vendes de vehicles realitzades abans del dia 
31 de març del 2010 –inclòs. Segon, que s’augmenti la 
dotació dels recursos de la Generalitat destinats a les 
ajudes del Pla 2000E per tal que es mantinguin fins al 
31 de desembre de 2010. I, en tercer lloc, que es facin 
les gestions necessàries amb el Govern de l’Estat per 
tal que garanteixi que les ajudes del Pla 2000E es man-
tinguin fins al 31 de desembre del 2010.

Gràcies, senyor president, senyores i senyors diputats.

El president

Moltes gràcies, senyor diputat. Ara és el torn del Grup 
Parlamentari d’Esquerra, que crec que pren la paraula, 
diputat Valls, en nom de tots els grups que donen suport 
al Govern. Endavant, té vostè la paraula, diputat.
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El Sr. Valls i Fuster

Sí, president, moltes gràcies. La meva intervenció és 
per posicionar els grups que donem suport al Govern. 
En aquest cas, el nostre posicionament serà de rebuig 
a la proposta de resolució, bàsicament perquè cap dels 
tres punts de la part dispositiva de la resolució, al nostre 
entendre, són factibles de realitzar.

En el cas del primer punt, hem de dir que el Govern 
de la Generalitat el que va fer va ser comprometre’s a 
subvencionar fins a 24.000 operacions, és a dir, un equi-
valent a 12 milions d’euros, i no pas totes les vendes de 
vehicles que es realitzessin. Des del Departament d’In-
novació, Universitats i Empresa ja s’han endegat tots els 
procediments necessaris per dur a terme el compromís 
adquirit, en aquest cas, i que actualment ja s’han pagat 
els primers 5 milions dels 12 compromesos, i el calen-
dari dels restants previst és que els 7 milions restants 
es faran, el 30 de juliol, 5 milions, i el 31 d’agost els  
2 milions que quedaran.

Pel que fa al segon punt dispositiu, dir que des del Go-
vern sempre s’ha defensat la mesura d’estímul a la de-
manda, però també s’ha insistit que ha de ser una mesu-
ra conjuntural i de temps limitat. En el darrer any 
Catalunya haurà acabat incentivant, a través del Pla 
2000E i l’Autocat, que, com vostès saben, és el pla pro-
pi del nostre govern per incentivar una gamma una mica 
més ampla de vehicles, la venda d’uns aproximadament 
vuitanta mil vehicles; això és, s’hi hauran destinat gai-
rebé 40 milions d’euros.

Un recolzament i una aposta molt necessaris, de gran 
impacte i d’un gran esforç econòmic de l’Administra-
ció, que sens dubte hauran contribuït a l’augment de les 
vendes dels cotxes en els darrers mesos, fins a l’extrem 
que, malgrat la crisi, els nivells de venda de vehicles 
del sector s’hauran situat al nivell d’abans de comen-
çar aquesta.

Només pel que fa referència al pla d’estímul de la de-
manda endegat pel Departament d’Innovació, Univer-
sitats i Empresa –el pla Autocat–, comentar que aquest 
va finalitzar concretament el passat 18 de maig, havent 
incentivat l’adquisició de prop de nou mil vehicles. La 
gestió de l’Autocat, únicament vigent a Catalunya en 
aquest cas, no ha rebut cap queixa per part dels conces-
sionaris. Malgrat això i la bona valoració de l’impacte 
de la mesura, avui en dia, i ateses les actuals circums-
tàncies de les finances públiques, es fa difícil poder 
assumir la seva ampliació.

Finalment, pel que fa al tercer punt, recordar que el 
Govern de la Generalitat des de finals de 2008 ha estat 
partidari de defensar aquesta mesura d’incentiu a la de-
manda. Ja va manifestar públicament aquesta necessitat 
en la proposta de mesures immediates de rescat al sector 
de l’automoció en el marc del Plan integral del sec tor 
automoción, concretament el 8 de gener de l’any 2009. 
Tot i que l’incentiu a la demanda no va ser contemplat 
inicialment pel Govern de l’Estat, finalment el que sí és 
que el Consell de Ministres el dia 22 de maig va apro-
var el Plan 2000E, al qual el Govern de la Generalitat 
es va adherir, i a més, doncs, va afegir el seu propi pla, 

l’Autocat, amb l’incentiu de compra d’una gamma més 
ampla de vehicles, tal com hem citat anteriorment.

Nosaltres valorem que els resultats han estat molt satis-
factoris, i per això, i atès que el sector encara no havia 
sortit de la crisi i que els fons s’estaven esgotant, en aquest 
cas el Govern de la Generalitat va demanar que aquests 
ajuts s’ampliessin. L’octubre del 2009 l’Estat va anun-
ciar que s’ampliaven els ajuts fins a final d’any, i també 
al llarg del 2010, i la Generalitat en aquest cas també, 
doncs, s’hi va adherir.

No obstant això, i tal com hem dit al fer referència al 
segon punt dispositiu de la proposició, i atenent l’actual 
situació dels recursos públics, que impossibilita atendre 
absolutament totes les necessitats dels nostres sectors 
productius d’una forma plena, entenem que en aquests 
moments l’Administració no podria justificar el man-
teniment d’unes mesures d’ajut per a un sector que ha 
recuperat el nivell de vendes més enllà de les dates com-
promeses. Es fa convenient, doncs, esperar a comprovar 
l’evolució del sector en els propers mesos.

És per tot el que s’ha exposat que els grups que donem 
suport al Govern votarem negativament a la proposta.

Moltes gràcies.

El president

Moltes gràcies, diputat. Ara és el torn del Grup Parla-
mentari Popular. Senyor Millo, té vostè la paraula.

El Sr. Millo i Rocher

Gràcies, senyor president. Per exposar que, malgrat les 
explicacions que acabem d’escoltar per part dels repre-
sentants dels grups que donen suport al Govern –i nosal-
tres som conscients dels beneficis que aquestes mesures 
han tingut sobre un sector que estava patint i que pateix 
encara els efectes de la crisi–, pensem que té ple sentit 
la doble vessant d’aquesta proposta de resolució, no?, 
tant el fet que les mesures tinguessin una limitació tem-
poral, i no només econòmica, atès que coneixem que hi 
ha alguns concessionaris que han fet operacions que 
han quedat, per tant, fora de la cobertura prevista, amb 
el consegüent perjudici, i també el fet que cal tenir en 
compte que en aquesta revifada del sector també hi ha 
tingut a veure, d’alguna manera, doncs, l’esperada pu-
jada de l’IVA, que ha accelerat o ha precipitat algunes 
compres per part dels consumidors, però també tots els 
estudis i tots els analistes coincideixen a dir que passat 
l’estiu és molt probable que es produeixi una altra ve-
gada una caiguda de la demanda.

I, per tant, en previsió, i per no haver d’actuar sempre 
com té el Govern el costum, que és que les coses es 
fan una mica tard, doncs creiem que té sentit aquesta 
proposta, per, com dic, amb previsió allargar la mesura 
per tal de poder, doncs, acabar de donar l’empenta que 
el sector necessita. 

Per tant, per aquests motius el nostre grup parlamentari 
donarà suport a la proposta de resolució.

Gràcies.
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El president

Moltes gràcies, senyor diputat. Diputat Casadesús, vol 
fer alguna mena de precisió? (Pausa.) Moltes gràcies.

Passem, doncs, a la votació.

Vots favorables a la proposta de resolució presentada 
pel Grup Parlamentari de Convergència i Unió? 

Nou vots a favor.

Vots en contra? 

D’acord, 12 vots en contra.

Doncs, no prospera la presentació d’aquesta proposta 
de resolució.

Proposta de resolució
sobre la promoció de la fabricació de motoci-
cletes elèctriques (tram. 250-02793/08)

Passem al segon punt de l’ordre del dia, que en l’or-
dre del dia original era el punt 1. És una proposta de 
resolució sobre la promoció de fabricació de motoci-
cletes elèctriques, presentada pel Grup Parlamentari 
de Convergència i Unió. Diputat Casadesús, té vostè 
la paraula.

El Sr. Casadesús i Barceló

Moltes gràcies, senyor president. En l’àmbit de l’auto-
moció ja fa temps que es treballa per disposar de ve-
hicles elèctrics amb l’objectiu de ser més respectuosos 
amb el medi ambient. De fet, però, tant a Catalunya 
com a la resta de l’Estat, quan s’ha abordat el tema 
dels vehicles elèctrics, s’ha fet bàsicament des de la 
perspectiva del cotxe, el cotxe elèctric, i s’ha deixat en 
un segon pla tot l’àmbit de motos i de motocicletes. En 
aquest sentit, creiem nosaltres que també cal apuntar 
que, per exemple, a Àsia la fabricació i comercialització 
de motocicletes elèctriques ja és una realitat, no? D’al-
tra banda, cal ressaltar que el sector de l’automoció, i 
concretament el sector de la motocicleta, ha estat histò-
ricament un sector econòmic molt important a Catalu-
nya. Per tant, creiem nosaltres que cal treballar perquè 
ho segueixi sent. A més, i més enllà del pes econòmic 
d’aquest sector, Barcelona és una de les ciutats del món 
més importants pel que fa al trànsit de motos.

Per tots aquests motius creiem nosaltres que és neces-
sari, sens dubte, explorar i impulsar que a Catalunya 
es pugui dur a terme la primera motocicleta elèctrica a 
nivell europeu. Fent-ho, Barcelona podria posicionar-
se com a referent de la motocicleta, no només pel seu 
ús, sinó per la fabricació d’una motocicleta innovadora 
a Europa.

És per aquests motius que presentem aquesta proposta 
de resolució, en el sentit que el Parlament de Catalu-
nya insti el Govern a impulsar, a través de les empreses 
que hi ha a Catalunya, la fabricació d’una motocicleta 
elèctrica.

Gràcies, senyor president, senyores i senyors diputats.

El president

Moltes gràcies, senyor diputat. Ara és el torn dels grups 
que donen suport al Govern. El diputat Valls té la pa-
raula. Diputat...

El Sr. Valls i Fuster

Gràcies, senyor president. Per manifestar el nostre 
rebuig a la iniciativa presentada. En aquest cas, bàsi-
cament perquè es demana una actuació genèrica que 
actualment ja s’està fent, atès que el que es demana és 
impulsar a través de les empreses que hi ha a Catalunya 
la fabricació d’una motocicleta elèctrica. I, concreta-
ment, a través de les diferents accions que fa el Govern 
això ja s’està fent, i, concretament, doncs hem de dir 
que el Govern ha estat actiu en mesures adreçades als 
fabricants de vehicles de dues rodes i també a la seva 
indústria auxiliar. Entre d’altres coses perquè Catalu-
nya concentra gairebé el 80 per cent de la producció de 
motos de tot l’Estat i disposa o té ubicades a Catalunya, 
doncs, nou de les onze fàbriques que hi ha a l’Estat.  
I, sobretot, perquè aquest sector concretament està pa-
tint una greu sobrecapacitat productiva, que també és 
extensiva a la resta d’Europa, i, per tant, es necessita tot 
un conjunt d’actuacions per intentar-les ajustar.

Concretament, a principis del 2007 es va presentar la 
Diagnosi del sector de la motocicleta i el ciclomotor de 
Catalunya. Com a resultat, el 2008, i formant part de la 
iniciativa de creació de reforçament dels clústers de la Se-
cretaria d’Indústria i Empresa, es va crear el clúster de 
la indústria dels vehicles de dues rodes, Catmoto, que 
el 2009, concretament, es va constituir com a agrupació 
d’empreses innovadores. En aquest cas, l’objectiu de la 
creació d’aquest clúster és el de donar resposta a les 
necessitats estratègiques i industrials del sector a Cata-
lunya, i avui en dia hem de dir, doncs, que Catmoto és 
una cadena de transmissió entre el sector i l’Adminis-
tració per a projectes i iniciatives de qualsevol àmbit, 
especialment en el del desenvolupament de vehicles de 
dues rodes elèctriques. Per tant, en vista d’això, nosal-
tres entenem que el que es demana en la proposta ja 
s’està fent, i, a més a més, s’està fent d’una forma con-
junta amb el conjunt del sector.

Finalment, comentar, en tot cas, un parell o tres de co-
ses relatives a les consideracions que hi han en la part 
expositiva de la proposta de resolució. Quan es fa re-
ferència que a Catalunya –i a l’Estat, però en aquest 
cas, diguem-ne, prendrem la consideració només del 
que fa referència a Catalunya– s’han abordat els vehi-
cles elèctrics i s’han deixat en segon pla les motos i les 
motocicletes, en aquest cas el que hem de dir és que el 
Govern de Catalunya té una concepció global del que 
és el vehicle verd, que desenvolupa una estratègia de 
vehicle verd a través de, no només les tecnologies elèc-
triques, sinó també les de reducció de pesos, de volum 
o de consum de tota classe de vehicles, i totes aquestes 
característiques són tractades com a oportunitats estra-
tègiques per a la indústria dels vehicles en general.

Per altra banda, comentar també, quan es fa referència 
que el sector de les motocicletes ha estat històricament 
un sector econòmic important a Catalunya i que cal 
treballar perquè ho segueixi sent, efectivament ha estat 
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un sector històricament important, però el que cal és 
treballar perquè ho torni a ser. Perquè, si bé és cert que 
fa uns anys ho va ser, i va ser capdavanter fins i tot a 
nivell europeu i mundial, la qüestió és que, no d’ara, 
sinó de ja fa més de vint anys ho ha anat deixant de ser 
progressivament. I ho ha anat deixant de ser progres-
sivament en base a tres crisis importants que ha tingut 
el sector.

Concretament, entre els anys 90 i el 93, una primera 
batzegada en la qual, doncs, des de ser líders europeus, 
quan es va patir aquesta primera crisi..., i posteriorment 
la que es va patir entre el 99 i el 2003, en el resultant..., 
és a dir, l’any 2004 vam passar de ser, doncs, el primer 
estat europeu quant a fabricació de motocicletes i ciclo-
motors a ostentar la cinquena posició en motocicletes 
i la tercera en ciclomotors. Aquesta evolució va portar 
que cap a l’any 2004 hi hagués un període expansiu del 
sector, fins a l’extrem que l’any 2006 la xifra de matri-
culacions va quadruplicar les que es feien el 2002 i es va 
arribar a una punta, a un màxim històric de producció. 
I, finalment, la tercera de les crisis que han afectat el 
sector és concretament la que s’inicia l’any 2008 i que 
ara, doncs, amb totes aquestes actuacions que el Govern 
té intenta combatre. Val a dir que en tots aquests anys 
no hem trobat que hi hagués hagut algun pla específic 
o algun tipus de mesura d’aquestes com la que aquí es 
proposa.

Per altra banda, quan es fa referència que amb la ini-
ciativa aquesta es combatria de forma positiva l’ERO 
plantejat a Montesa-Honda, nosaltres no ho entenem 
així; nosaltres entenem que l’empresa matriu, que és 
qui va prendre la decisió, precisament no es basava en 
aquests paràmetres, concretament de producte, sinó  
en altres decisions estratègiques de l’empresa.

I per tot això, doncs, el nostre posicionament és contrari 
a aquesta iniciativa.

Gràcies.

El president

Moltes gràcies, senyor diputat. En nom del Grup Parla-
mentari Popular, diputat Millo, té vostè la paraula.

El Sr. Millo i Rocher

Gràcies, senyor president. Sí, de fet, no és la primera 
vegada que des dels grups de l’oposició demanem i 
posem de manifest la necessitat que el sector de la mo-
tocicleta de Catalunya rebi un suport, un recolzament 
més important per part del Govern de la Generalitat. 
No dubto pas que el Govern hagi anat reaccionant i 
que, per tant, les explicacions que hem escoltat, doncs, 
evidentment no estiguin encaminades en la bona línia, 
tot i que considerem que resulten encara, a hores d’ara, 
insuficients, i voldríem anar més enllà en la potenciació 
d’aquest sector, que històricament i tradicionalment ha 
estat un sector capdavanter de les motocicles –em refe-
rei xo a tot el món.

Vàrem ser també nosaltres, des del Grup Parlamenta-
ri Popular, que vàrem posar, doncs, l’alerta, quan es 
començaven a posar en marxa els plans E dels vehi-
cles de quatre rodes, que es tingués en compte també 

la motocicleta, perquè inicialment s’havia deixat fora 
d’aquestes ajudes. Per tant, algú en el seu moment no 
hi havia pensat, no?

Per tant, entenem que la proposta de resolució té sentit. 
Tot i que el Govern, doncs, hi hagi pensat o hagi fet al-
guna línia estratègica, creiem que és bo reforçar-la i que 
la potenciació d’aquesta possibilitat, que la motocicleta 
elèctrica –que coneixem també l’existència ja d’algun 
projecte concret en empreses catalanes– es converteixi 
en realitat, doncs és positiva.

I, per tant, des d’aquest punt de vista, comptaran amb 
el suport del Grup Parlamentari Popular.

Gràcies.

El president

Moltes gràcies, senyor diputat. Diputat Casadesús, al-
guna precisió? (Pausa.)

Doncs, passem a la votació.

Vots favorables a la proposta de resolució del Grup Par-
lamentari de Convergència i Unió? 

Nou.

Vots en contra?

Dotze.

No prospera la proposta de resolució.

Proposta de resolució
sobre el manteniment del programa d’esco-
les taller (tram. 250-02809/08)

Passem al tercer punt de l’ordre del dia, una proposta de 
resolució sobre el manteniment del programa d’escoles 
taller. La formula el Grup Parlamentari de Convergèn-
cia, i és la diputada Laïlla la que pren, en nom del seu 
grup parlamentari, la paraula. Diputada Laïlla, té vostè 
la paraula.

La Sra. Laïlla i Jou

Gràcies, president. A ningú se li escapa que en la situa-
ció de crisi actual una de les problemàtiques que tenim, 
si no és la més important, és l’alta desocupació que 
existeix en general, en la població en general, i la manca 
de capacitat de crear nous llocs de treball. Un problema 
que afecta, més que altres col·lectius, sobretot aquells 
especialment vulnerables dins de la nostra socie tat, com 
poden ser els aturats majors de quaranta-cinc anys o 
aquells col·lectius de joves amb risc d’exclusió social. 
I m’estic referint a joves tutelats o extutelats de la Ge-
neralitat, joves immigrants, joves que no han seguit la 
formació reglada o altres tipologies de situacions que 
fan que en un moment clau de la seva vida, com és el 
seu desenvolupament en l’adolescència i la joventut, 
doncs estiguin en una situació de vulnerabilitat, en si-
tuació d’exclusió social.

En aquest sentit, l’any 85 el Ministerio de Trabajo 
va crear les escoles taller amb la finalitat de millorar, 
doncs, la possibilitat d’ocupació d’aquests joves aturats 
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menors de vint-i-cinc anys, on es combinen la formació 
i el treball efectiu amb obres d’interès públic i social, 
com ara la recuperació del patrimoni artístic, històric, 
cultural o natural, i la rehabilitació d’entorns, definició 
que així dóna el SOC.

Les escoles taller, doncs, a banda de considerar el tre-
ball i l’ocupació com a eix d’integració social, com una 
activitat que promou aquesta integració social i que, a 
més a més, treballa l’autoestima personal i la capacitat 
de la persona de créixer com a tal i fer el seu projecte de 
vida, doncs considera també que les persones que es 
beneficien de les tasques que es fan a les escoles taller 
assoleixen també una qualificació professional en un 
ofici determinat que a més els capacita per treballar; 
agafen experiència de treball efectiu en aquell ofici, 
del qual també assoleixen uns coneixements en el món 
laboral real; assoleixen també un nivell de formació 
general, equiparable a un nivell de secundària, per tant, 
també els dóna l’opció de seguir més endavant amb uns 
estudis reglats de més alt nivell; adquireixen uns hàbits 
socials, laborals i personals, doncs, que també afavorei-
xen aquesta integració social; recuperen la motivació; 
treballen també temes de riscos laborals, de mesures de 
seguretat, de prevenció; treballen amb maquinària, amb 
eines, amb productes específics del seu àmbit laboral; 
adquireixen també, doncs, coneixements en l’àmbit de 
la informàtica; saben buscar feina, crear una empresa, 
aprenen a ser autònoms, també; obtenen acreditació en 
forma de certificats dels mòduls que han anat realitzant, 
i tot això sempre amb l’assessorament i el recolzament 
de l’entitat que promou, doncs, com a mínim aquests 
sis mesos, el projecte que han començat.

Les escoles taller són un projecte reconegut, àmplia-
ment reconegut a molts altres països, també a la resta 
de l’Estat espanyol, perquè es considera una bona eina, 
i, per tant, el que nosaltres demanem, davant la sospita 
o el fet que la Generalitat vol, durant el 2010, doncs..., o 
com a mínim ha denegat les subvencions per intentar 
canviar l’enfocament del que són les actuals escoles 
taller, doncs, el que nosaltres demanem amb aquesta 
proposta de resolució és precisament convocar per a 
l’any 2010 el programa d’escoles taller amb la dotació 
pressupostària adequada per al seu desenvolupament, 
així com que es garanteixi la pervivència del programa 
d’escoles taller a Catalunya com un bon recurs que és 
formatiu i per a la inserció laboral dels joves.

El president

Moltes gràcies, diputada. Ara és el torn dels grups que 
donen suport al Govern. Diputada Pardell, té vostè la 
paraula.

La Sra. Pardell Veà

Gràcies, president. Els grups que donem suport al Go-
vern compartim la preocupació respecte a la necessitat 
de dotar del màxim d’instruments els joves dels nos-
tres dies per tal que aquests puguin tenir l’ocupació 
que volen i es mereixen. El Departament de Treball ha 
posat en marxa moltes iniciatives per donar resposta a 
aquestes necessitats i, per tant, nosaltres presentem una 
esmena a aquesta proposta de resolució, que entenem 

que amb aquesta esmena garantiríem el desenvolupa-
ment de programes específics per a joves, justament en 
la línia aquesta que combinessin formació i treball, i 
incrementessin la seva inserció laboral. Nosaltres pre-
sentem l’esmena perquè no només es tracta de parlar 
de les escoles taller, sinó d’altres iniciatives. I així es fa 
constar en el text d’aquesta.

El text diu: «El Parlament de Catalunya insta el Go-
vern de la Generalitat a continuar garantint el desen-
volupament de programes específics per a joves que 
combinin formació i treball per incrementar la seva in-
serció laboral i el nombre de beneficiaris mitjançant la 
reformulació» –la reformulació– «de les escoles taller 
i cases d’oficis, com indiquen avaluacions realitzades.»  
I aquesta reformulació consistiria a «incidir més en l’o-
rientació cap a sectors emergents i sectors generadors 
d’ocupació, que generin valor afegit; a augmentar la 
formació de coneixements bàsics i competències clau, 
habilitats sociolaborals, complementant les professio-
nalitzadores; a garantir la igualtat d’oportunitats, es-
pecialment augmentant la presència de dones i de les 
persones en risc d’exclusió, i a acostar la realitat laboral 
a l’entorn productiu impulsant la col·laboració amb les 
empreses i incentivant la transició al mercat laboral».

Entenem que aquesta esmena és una esmena que con-
templa unes propostes molt més àmplies i que no és una 
esmena que se’ls presenta avui per primera vegada, sinó 
que aquesta és una esmena que nosaltres hem anat pre-
sentant en altres iniciatives sobre les escoles taller.

Vull recordar que, per exemple, hi ha una proposta de 
resolució del Grup Parlamentari del Partit Popular de 
Catalunya, que ja es va presentar, sobre la creació d’una 
partida econòmica per a les subvencions als programes 
d’escola taller. Vull recordar que també hi va haver una 
interpel·lació en un ple recentment. Vull recordar que hi 
va haver una moció en el Ple sobre aquest mateix tema, 
i també constato que avui, en l’ordre del dia, hi ha un 
conjunt de preguntes sobre escoles taller que s’adrecen 
a la consellera.

Nosaltres els proposem aquesta esmena. I per què els 
proposem aquesta esmena? Doncs perquè analitzem 
d’on venim i on estem. Venim d’unes escoles taller, ca-
ses d’oficis que van ser una magnífica iniciativa que va 
nàixer fa vint-i-cinc anys per donar una sortida laboral 
als joves, majoritàriament en l’àmbit rural, formant-los 
en el que serien els oficis tradicionals, i especialment en 
el que són oficis vinculats al sector de la construcció.

Des d’aleshores fins ara aquests programes dins del que 
són les polítiques actives d’ocupació no s’han reformat 
ni s’han adaptat al que són els grans canvis que s’han 
produït en el mercat i en l’entorn laboral. Per exemple, 
aquí, a Catalunya, constatem que aquestes escoles taller, 
cinquanta-quatre de les setanta-una que hi ha, són, con-
tinuen sent del sector de la construcció. Les diferents 
avaluacions fetes pel Ministeri de Treball i Immigra-
ció, el Servei d’Ocupació de Catalunya i els mateixos 
agents socials ja des de l’any 2007 constaten aquesta 
necessitat i ens llancen aquest missatge de reformular 
les polítiques actives, especialment per als joves i, en 
concret, les escoles taller i cases d’oficis.
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Existeix, per tant, un consens al voltant de la reforma 
que cal introduir, en el sentit que cal incidir més en el 
seu contingut i la realitat laboral actual, orientant-les 
cap a sectors emergents i generadors d’ocupació, inci-
dint també més en la formació de coneixements bàsics i 
competències clau, habilitats sociolaborals, i orientant-
les cap a ocupacions menys masculinitzades –recordem 
que només un 12 per cent d’aquestes escoles taller be-
neficien dones.

Per tant, nosaltres el que hem fet ja és iniciar aquesta 
readaptació, iniciar tots aquests canvis. No m’estendré 
en els que s’estan duent a terme en aquests moments, 
només faré referència a un d’aquests, que són les noves 
cases per a nous oficis. Aquesta és una iniciativa del 
Departament de Treball durant l’any 2010, pensant en 
persones joves, que té una durada d’un any, amb forma-
ció i contracte laboral en sectors generadors d’ocupació 
a Catalunya. Els dotze mesos es troben distribuïts en sis 
mesos de formació i sis mesos de contractes, i la con-
vocatòria ha estat recentment publicada, concretament 
en el Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya del 
passat 6 de juliol.

Aleshores, quant a innovacions de la convocatòria, po-
dem dir que les cases d’oficis s’adreçaran al desenvolu-
pament d’aprenentatges ocupacionals en sectors emer-
gents per tal que s’adeqüin a les necessitats reals del 
mercat de treball. En queden expressament exclosos els 
aprenentatges d’oficis relacionats amb la construcció, 
excepte que estiguin relacionats amb el sector de reha-
bilitació d’habitatges socials, d’edificis, d’equipaments 
de titularitat o d’ús públic, etcètera.

Per tant, ja s’ha començat aquesta reformulació d’a-
quests programes de formació-treball, i entenem que 
aquesta és la via. Per tant, nosaltres els proposem una 
esmena, una esmena alternativa en la qual es contempli 
aquesta necessitat de continuar garantint el desenvolu-
pament d’aquests programes específics per als joves. 
Per tots aquests motius, el posicionament dels grups 
que donem suport al Govern serà de rebuig de la pro-
posta de resolució que presenta el Grup Parlamentari 
de Convergència i Unió.

Res més i moltes gràcies.

El president

Entenc, senyora diputada... Disculpi’m...

La Sra. Pardell Veà

Llevat que...

El president

Ens presenta vostè..., presenta l’esmena al grup parla-
mentari...

La Sra. Pardell Veà

...llevat que acceptin l’esmena que nosaltres hem pre-
sentat.

Gràcies, president.

El president

Moltes gràcies, diputada. Ara és el torn del Grup Parla-
mentari Popular. Diputat Millo, té vostè la paraula.

El Sr. Millo i Rocher

Gràcies, senyor president. Efectivament, aquest és un 
tema, el que planteja la proposta de resolució de Con-
vergència i Unió, que ja té plena coincidència amb els 
plantejaments que des del Partit Popular català s’han fet 
recentment. Bé, recentment no, és a dir, des del mateix 
moment que vàrem conèixer la decisió del Departa-
ment de Treball i del Govern de la Generalitat de no 
treure a concurs aquesta convocatòria d’escoles taller 
i cases d’oficis a Catalunya, ens va semblar que era un 
error i ho vàrem denunciar immediatament, no? I això 
ha comportat, doncs, una proposta de resolució, una 
interpel·lació, una moció, etcètera, en el Parlament, que 
ha tingut sempre el rebuig del Govern.

Vull fer la..., ja anticipo que evidentment Convergència 
i Unió pot comptar amb el nostre suport en aquesta pro-
posta. No sé si acceptarà l’esmena o no, en qualsevol 
cas, si l’acceptés també tindria el nostre suport, per-
què entenem que s’ha de caminar en aquesta direcció, 
però, tal com està redactada, també el tindrà, si és que 
la manté així.

Però vull dir una cosa, és a dir, nosaltres no hem dit mai 
que no fos necessària la reforma que el Govern explica 
com a excusa per dir que no ha posat la convocatòria 
en funcionament; no estem del tot d’acord que calgui 
eliminar absolutament qualsevol tipus de formació rela-
cionada amb el sector de la construcció, perquè passar 
de molt a zero ens sembla, doncs, que també pot ser 
un error estratègic, no? Però, en qualsevol cas, el que 
sí que continuem comprovant és que només escoltem, 
diguéssim, voluntats, voluntats i pocs fets, no?

Hi ha una ordre, efectivament, que ha sortit fa poc que 
desencalla una mica la situació, però només una mica. 
Jo no sé què està esperant el Govern. Estem el mes de 
juliol, ja. Estem parlant d’una ordre, d’una convocatòria 
de l’any 2010. Estem parlant de més de 700.000 aturats 
a Catalunya i estem parlant que hem passat sis mesos 
sense treure aquesta convocatòria, amb tot el perjudici 
que això ha suposat per a quantitat de milers de joves 
que gaudien d’aquesta oferta, més els treballadors que 
estaven realitzant aquestes tasques, no? Em sembla del 
tot inaudit que el departament hagi tingut tan poca ca-
pacitat de reacció per atendre aquesta necessitat.

En tot cas, la reforma de les polítiques actives d’ocu-
pació i la reforma del mateix model, del programa, a 
mi..., en fi, totalment disposats des del primer moment 
a parlar-ne. El Govern, evidentment, no té el costum 
de parlar amb nosaltres, prefereix tirar-ho endavant i 
ja està. Bé, en qualsevol cas, quan el tiri endavant ja 
en parlarem, però ens sembla que està una mica endar-
rerit i que això ja hauria d’estar funcionant, cosa que 
no veiem encara a hores d’ara en el cent per cent de la 
seva plenitud, no? 

Per tant, en qualsevol cas, ho repeteixo, el nostre vot 
serà favorable a aquesta proposta de resolució.

Gràcies.
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El president

Moltes gràcies, senyor diputat. Diputat Casadesús... 
(Pausa.) Perdó. Diputada Laïlla?

La Sra. Laïlla i Jou

Gràcies, president. Miri, senyora Pardell, si hi han tan-
tes iniciatives, en aquests últims mesos, al voltant de les 
escoles taller, potser és que no hi ha hagut la claredat o 
la transparència ni els arguments perquè quedi clar al 
sector i a l’oposició que el que realment vol fer el Go-
vern és reformar aquestes escoles taller i donar-los una 
nova perspectiva i no eliminar-les com és el que sembla 
que es recull en tots els papers, que tothom entén, tot i que 
el Govern s’entesti a dir que no.

El que vostès proposen és fer desaparèixer les cases 
d’oficis i les escoles taller i reconvertir-les en plans d’o-
cupació. Nosaltres ja entenem, doncs, que segurament 
és molt més efectiu de cara a l’opinió pública generar o 
aplicar uns plans d’ocupació, en què el resultat en aca-
bar l’aplicació d’aquest pla d’ocupació és al cap d’un 
any, en què se suposa que al cap de sis mesos hi han 
una sèrie de contractes laborals, etcètera, i no les esco-
les taller, doncs, que demanen dos anys de planificació 
i d’actuació, que, a més a més, es necessita un acom-
panyament continuat dels nois o noies i un reforç en el 
que és tant la seva etapa formativa com la seva etapa 
laboral, ja sigui en uns primers moments a les escoles 
taller i més endavant en l’empresa ordinària. Per tant, 
nosaltres ja entenem que el Govern necessita donar cops 
efectius per tal de donar aquesta sensació de disminuir 
aquesta desocupació en general i de crear, doncs, noves 
perspectives i noves tasques per augmentar o crear nous 
llocs de treball.

Però, senyora Pardell, el que..., quan vostès diuen: «Vo-
lem reformular les escoles taller», si aquí hi estem tots 
d’acord, inclús el mateix sector, que ho ha dit i ho ha 
repetit, que ja entenen que venim d’un moment que se-
gurament les empreses de major creació, doncs, de llocs 
de treball són les empreses de construcció, i de rehabili-
tació en menor mesura però bàsicament de construcció, 
i això era lògic; només cal veure la perspectiva dels 
últims anys, quin era el motor econòmic, doncs allà és 
on segurament es van a buscar aquests nínxols de nous 
llocs de treball per tal de també ubicar-hi aquestes per-
sones amb un major risc d’exclusió social. I també és 
evident, doncs, que en aquests moments aquest sector 
no dóna aquesta cobertura o no genera aquesta necessi-
tat i que, per tant, també es diu des de les escoles taller, 
es necessita un reenfocament. Però aquest reenfocament 
implica, perquè jo ho entenc així, que quan tu vols mo-
dificar una cosa no vol dir eliminar-la, sinó que vol dir 
que allò que ja tens ho recondueixes, i és el que nosal-
tres proposem amb aquesta proposta de resolució.

Quan vostè ens dóna tots uns punts en la seva esme-
na de modificació, d’incidir cap als sectors emergents, 
hi estem d’acord, i sectors generadors d’ocupació, hi 
estem d’acord; que s’augmenti la formació en conei-
xements bàsics, competències, habilitats, etcètera, hi 
estem d’acord; garantir la igualtat d’oportunitats, hi es-
tem d’acord; acostar aquesta realitat laboral a l’entorn 
productiu, hi estem d’acord, sempre que no substitueixi, 

doncs, la nostra part propositiva d’aquesta proposta de 
resolució, que vol dir que es convoquin les subvenci-
ons per mantenir el programa d’escoles taller i també 
garantir aquesta pervivència al llarg del temps d’aquest 
programa d’escoles taller.

Per tant, nosaltres el que demanaríem, si els grups del 
tripartit així ho accepten, és que en lloc de ser una es-
mena de modificació de la nostra proposta de resolu-
ció, si ells volguessin afegir aquests ítems que vostès 
defineixen com la nova ocupació i sobre qui, on s’ha 
d’incidir per mantenir les escoles taller, nosaltres, en 
aquest sentit, si fos traduïda en una esmena d’addició, 
nosaltres acceptaríem aquesta esmena. En qualsevol 
cas, no si el que suposa vol dir renunciar al fet que les 
escoles taller es mantinguin tal com estan i tinguin la 
dotació pressupostària que es mereixen.

Gràcies.

(Pausa.)

El president

Diputada Pardell?

La Sra. Pardell Veà

Nosaltres no acceptaríem aquesta esmena d’addició. 
Si el Grup de Convergència no ens accepta la propos-
ta de la nostra esmena, en tot cas el posicionament seria 
de rebuig. I no entraria a debatre tots i cadascun dels 
arguments que ha anat fent perquè seria com una nova 
proposta de resolució i hauria d’explicar el contingut de 
l’ordre de 28 de juny, en la qual s’estableixen les ba-
ses reguladores de la convocatòria de subvencions, eh?, 
per a la realització dels projectes de cases d’oficis. Ho 
deixem, jo crec, aquí perquè hi ha, recordo, un grup de 
preguntes a la consellera, i serà la consellera qui donarà 
resposta a cadascuna de les qüestions plantejades.

Res més per la nostra part.

El president

Gràcies, diputada. No queda acceptada, doncs, l’esmena 
presentada pels grups que donen suport al tripartit.

Passem a la votació.

Vots favorables a aquesta proposta de resolució? 

Nou.

Vots en contra?

Dotze.

No prospera la proposta de resolució que acabem d’ana-
litzar.
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Proposta de resolució
sobre la convocatòria de la comissió de se-
guiment de l’Acord de mesures per a l’ocupa-
ció juvenil a Catalunya (tram. 250-02818/08) 
(retirada)

Passem al punt quart de l’ordre del dia. És una proposta 
de resolució sobre la convocatòria de la comissió de se-
guiment de l’Acord de mesures per a l’ocupació juvenil 
a Catalunya, i la formula el Grup Parlamentari Popular, 
i en nom d’aquest grup, el diputat Millo, que té la pa-
raula.

El Sr. Millo i Rocher

Moltes gràcies, senyor president. Bé, aquesta és una 
proposta de resolució un pèl singular. Està presentada 
en base a uns fets que es van produir fa aproximada-
ment tres mesos i, efectivament, la proposta tenia una 
finalitat molt concreta en aquell moment, que ara ex-
plicaré, i el que ens agradaria conèixer en aquesta ses-
sió és si efectivament s’ha donat compliment o no a  
la petició que ja en aquell moment formulàvem, que la 
formulàvem en forma de proposta de resolució perquè 
fos votada en el Parlament, i no sabem a hores d’ara..., 
però, vaja, podria ser que el Govern parcialment o to-
talment hagués complert.

En qualsevol cas, ens referíem, en aquell moment,  
al fet que el 21 d’abril la consellera de Treball, Mar  
Serna, havia presentat un paquet de noves mesures 
d’ocupació destinades als joves que pretenien comple-
mentar en aquell moment les mesures ja aprovades en 
l’Acord de mesures per a l’ocupació juvenil, però això 
ho va fer sense que fossin presentades en el lloc on calia 
fer-ho, que era –prèviament, no?– la comissió de se- 
guiment de l’Acord per a l’ocupació juvenil de Catalu-
nya, on, ho repeteixo, haurien hagut d’estar presenta-
des i discutides prèviament a la seva presentació per 
part del Govern. Això va provocar fins i tot unes afir-
macions jo penso que, en fi, rellevants per part, con-
cretament, de Comissions Obreres, que va qualificar 
aquest fet, doncs, explícitament..., llegeixo literalment 
declaracions que vaig conèixer en aquell moment, que 
la consellera relegava «la importància del pacte a un 
element purament de cara a la galeria, saltant-se els ele-
ments establerts en el mateix acord de negociació, con-
trol i seguiment», no?, és a dir que d’alguna manera el 
que es volia, doncs, era més una qüestió mediàtica que 
no pas efectiva.

En qualsevol cas, per aquest motiu vàrem presentar  
una proposta de resolució en la qual instàvem el Govern 
a convocar de manera urgent una reunió de la comis-
sió de seguiment per tal que s’informés correctament 
els signants de l’acord de quines propostes havien es-
tat presentades amb relació a aquest anunci que havia 
fet la consellera. Això, ho repeteixo, va ser presentat 
el 12..., fa tres mesos, aproximadament, i per tant, 
voldríem en aquests moments saber, si és que se’ns 
pot explicar, què és el que ha succeït des d’aquell dia 
fins avui.

Gràcies, senyor president.

El president

Gràcies, diputat. El diputat Casadesús té la paraula en 
nom del Grup Parlamentari de Convergència i Unió.

El Sr. Casadesús i Barceló

Gràcies, senyor president. Bé, nosaltres, en la mateixa 
línia que ha exposat el portaveu del Grup Popular, da-
vant de l’explicació que es pugui donar d’aquesta pro-
posta de resolució i de l’actitud que en funció d’aquesta 
resposta es doni per part del Partit Popular, ens posicio-
naríem a favor o no d’aquesta proposta de resolució, 
amb el benentès que aquest és un tema extraordinària-
ment important perquè, si en aquests moments l’atur a 
nivell de Catalunya està situat al voltant del 18 per cent, 
aquest percentatge és especialment «frapant» pel que fa 
a l’atur juvenil, que pràcticament, doncs, el duplica.

Res més. Gràcies, senyor president, senyores i senyors 
diputats.

El president

(Per raons tècniques, no han quedat enregistrats els 
primers mots de la intervenció del president.) ...Carre-
ras, en nom dels grups que donen suport al Govern, té 
vostè la paraula.

La Sra. Carreras Tort

Gràcies, senyor president. Sí, per aclarir-los, doncs, 
aquests dubtes que havia generat aquesta qüestió als 
grups que estan a l’oposició. Dir-los que el 18 de febrer 
d’enguany hi va haver una primera reunió de la comis-
sió de seguiment de l’Acord de mesures per a l’o cupació 
juvenil de Catalunya, aquest Acord 2009-2012, en què, 
diguem-ne, el pes d’aquesta reunió era fer una valoració 
de les mesures de l’any 2009, però en aquesta reunió 
també es van apuntar i comentar, tot i que no era el 
gruix de la reunió, es van comentar algunes de les me-
sures previstes o que s’estaven treballant per enguany, 
per a aquest 2010.

Posteriorment a aquesta reunió hi va haver una segona 
reunió enguany, que va ser el dia 12 de maig, eh?, quan 
hi va haver una segona reunió, diguem-ne, ordinària de 
la comissió de seguiment de l’Acord de mesures per a 
l’ocupació juvenil, en què sí que, en aquesta segona 
reunió, ja es van concretar més aquestes mesures, espe-
cialment el projecte o el nou projecte de noves cases per 
a nous oficis, que és..., en fi, en l’anterior iniciativa par-
lamentària també s’han explicat aquesta i altres mesures 
que s’estan treballant amb referència a millorar l’ocu-
pació juvenil.

Per tant, en aquesta segona reunió de la comissió de 
seguiment pensem que sí que va ser on es van tractar 
aquestes qüestions. I més enllà d’aquestes dues reuni-
ons, diguem-ne, formals de la comissió de seguiment, 
tal com està previst a l’entorn d’aquest Acord de me-
sures per a l’ocupació juvenil, hi han hagut..., hi van 
haver, en aquests mesos, altres reunions extraordinàries, 
tant amb els agents econòmics i socials, per tractar tots 
aquells dubtes o elements que podien generar un cert 
neguit per part dels agents socials i econòmics.
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Vull dir que el Govern, des del nostre punt de vista, s’ha 
mostrat en tot moment obert, dialogant a l’hora d’expli-
car i comentar aquestes mesures que s’estaven fent, tant 
sigui a nivell formal, en dues reunions de la comissió de 
seguiment, com en reunions extraordinàries. Nosaltres 
pensem, els grups que donem suport al Govern, que 
amb aquesta explicació que els estem fent i amb aquests 
comentaris que els diem respecte a les reunions que 
hi han hagut, doncs pensem que, en fi, la proposta de 
resolució que planteja el Partit Popular no seria massa 
oportuna en aquests moments perquè, de fet, el que ens 
proposen o el que ens proposaven és que es convoqués 
la reunió de la comissió de seguiment d’una manera 
urgent, i això, diguem-ne, se n’han fet dues en aquests 
mesos, una al febrer, una al maig, més enllà de reunions 
extraordinàries, no pròpiament de la comissió de segui-
ment però sí que, doncs, aquelles que s’han considerat 
necessàries per parlar de les diferents mesures amb re-
lació a l’ocupació juvenil de Catalunya.

Per tant, nosaltres li proposaríem al Grup Parlamentari 
Popular que, atès, diguem-ne, el contingut de la seva 
proposta i veient les explicacions que per part dels grups 
que donem suport al Govern els estem donant, doncs els 
proposaríem que retiressin aquesta proposta.

Moltes gràcies, senyor president, senyores i senyors 
diputats.

El president

Moltes gràcies, senyora diputada. Hi ha, diputat, una 
proposta concreta, formulada pels grups que donen su-
port al Govern. Si vol vostè respondre, té la paraula.

El Sr. Millo i Rocher

Gràcies, senyor president. Bé, fer dues consideracions. 
Evidentment, agraïm la informació, l’explicació que 
se’ns dóna. Vull fer dues consideracions. La primera, 
nosaltres òbviament sempre hem valorat positivament 
l’existència d’aquest tipus d’acords, que són acords que 
permeten i faciliten la participació dels agents implicats 
en la matèria, concretament, en aquest cas, parlem del 
Pacte per a l’ocupació juvenil, necessari absolutament. 
I des del primer moment, doncs, ja ho vàrem valorar 
positivament.

I, en segon lloc, no tenim cap interès a convertir-nos en 
una..., en fi, a tenir un paper, jugar un paper intervencio-
nista, de fer el control –que, de fet, no ens correspon 
directament, en primer terme, com a grups parlamen-
taris– d’un pacte del qual formen part agents que l’han 
signat. Però sí que continuarem fent aquest paper de 
vetllar perquè els acords que signa el Govern, els que 
signa el Govern amb els agents, llavors es compleixin, 
perquè també tenim, doncs, un paper, en fi, de control 
i seguiment de les actuacions que fa el Govern, especi-
alment quan afecten agents econòmics i socials i repre-
sentants, en aquest cas, de les associacions juvenils, que 
tenen, doncs, tot el dret que els acords que signen amb 
el Govern es portin a terme en la seva literalitat. Perquè 
ara no entrarem, perquè no és motiu d’aquesta proposta 
de resolució, a revisar el contingut d’aquests acords i 
com el Govern els compleix o no els compleix, i, per 
tant, en qualsevol cas, esperarem que siguin també, en 

primer terme, els signants de l’acord que es manifestin 
al respecte.

En qualsevol cas, com que aquesta proposta explícita-
ment el que plantejava o demanava era que la comissió 
de seguiment es pogués reunir amb caràcter urgent i 
aquestes reunions s’han anat produint, nosaltres ente-
nem que aquesta proposta de resolució concreta, en els 
termes que està plantejada, la podem avui donar per sa-
tisfeta i, per tant, la retiraríem. És a dir, no demanaríem 
que se sotmetés a votació.

Gràcies.

El president

Moltes gràcies, diputat. Ha vist, diputada Carreras, sa-
tisfeta la seva petició. Per tant, retirem el punt a l’hora 
de la votació.

Proposta de resolució
sobre la programació d’accions per a incre-
mentar el turisme israelià als Pallars, l’Alta Ri-
bagorça i l’Aran (tram. 250-02824/08)

I passem al següent punt de l’ordre del dia, que és una 
proposta de resolució sobre la programació d’accions 
per incrementar el turisme israelià als Pallars, l’Alta 
Ribagorça i l’Aran. Diputat, té vostè la paraula.

El Sr. López i Pla

Gràcies, senyor president. Aquesta és una proposta de 
resolució que vincula el Parc Nacional d’Aigüestortes 
i Estany de Sant Maurici amb els territoris i comarques 
de la seva àrea d’influència socioeconòmica, és a dir, 
l’Aran, el Pallars Jussà, el Pallars Sobirà i l’Alta Ri-
bagorça, i el turisme israelià en aquest àmbit pirinenc. 
Les comarques del Pirineu occidental català, aquest 
àmbit que darrerament anomenem l’«Alt Pirineu», re-
ben turisme procedent de la resta de l’Estat espanyol, 
òbviament –la gastronomia, el romànic, caiac d’aigües 
braves, senderisme... Els francesos han visitat tradicio-
nalment aquestes valls per practicar la pesca en els seus 
rius. Grups de motoristes alemanys circulen per les se-
ves sinuoses carreteres i també pendents. Cal conside-
rar, però, que la presència notable de visitants, de turis-
tes estrangers en aquestes valls pirinenques està molt 
lligada als atractius del Parc Nacional d’Aigüestortes i 
Estany de Sant Maurici, que darrerament protagonitza 
un interessant debat sobre la seva possible ampliació 
territorial.

Examinar els números i els orígens dels usuaris a les 
distintes oficines d’entrada al parc nacional és molt alli-
çonador per tal de conèixer els col·lectius de turistes 
estrangers que atrau aquest parc. Els números canten, i 
sorprenen. El 2009 el col·lectiu d’estrangers més nom-
brós que ha entrat al parc nacional per la porta d’Espot 
és el francès –el 25 per cent–; segueix –el 24 per cent– 
l’israelià; darrere vénen els holandesos, amb un número 
més modest, el 13 per cent, 25 per cent francesos, 24 
per cent israelians, 13 per cent holandesos.
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Els visitants israelians creixen any rere any, de tal ma-
nera que és probable que el 2010 esdevinguin el col-
lectiu estranger més important que viatja al Parc Nacio-
nal d’Ai güestortes, i, per tant, a les seves tres comarques 
d’influència socioeconòmica i al territori d’Aran. Els 
diputats estaran d’acord amb mi que com a mínim és 
sorprenent que un país que es troba a tres mil quilòme-
tres de distància del parc nacional pugui aportar més 
turistes a Aigüestortes que no pas França, que el tenim 
tan veí que és certament fronterer amb les nostres co-
marques.

Intueixo que el diputat Quera em refusarà, en nom del 
Departament d’Universitats, la proposta que anima 
aquesta iniciativa parlamentària; ho intueixo amb una 
certesa bastant ferma, que no és una altra que el de-
partament programi accions de promoció turística del 
Pirineu Català a l’Estat d’Israel.

Per tant, em permeto ironitzar un xic. Els hotelers del 
Pirineu, els ajuntaments i fins i tot el Govern de la Ge-
neralitat es pregunten: «Però d’on surt aquesta gent?» 
Els israelians, sense cap tipus d’esforç, sense cap pro-
moció, viatgen tres mil quilòmetres per veure uns ra-
cons de muntanya de Catalunya. I si programéssim ac-
cions de promoció turística, tal vegada doblaríem el 
nombre de visitants de l’Estat d’Israel al nostre Pirineu? 
És lamentable que el departament sigui refractari a una 
proposta tan senzilla, tan i tan senzilla.

Simplement, diputat Quera, Turespaña –Turespaña– fa 
quinze dies va pagar el viatge de quatre periodistes is-
raelians al Pallars Sobirà, perquè va escoltar aquesta 
proposta que avui defenso en aquesta cambra catalana. 
Diputat Quera, amb afecte: Turespaña, mentre que el 
Govern de la Generalitat perd pistonada i xiula.

(Pausa.)

El president

Moltes gràcies, diputat. No sabíem si vostè volia con-
tinuar o no. Allò de «xiular» sembla que ha estat defi-
nitiu. Gràcies, diputat. (Veus de fons.) Diputat Quera, 
en nom dels grups que donen suport al Govern, és el 
seu torn.

El Sr. Quera i Carré

Bé. Moltes gràcies, senyor president. En nom dels grups 
que donem suport al Govern em pertoca fer el posicio-
nament sobre aquesta proposta de resolució presentada 
pel Grup Parlamentari de Convergència i Unió, concre-
tament pel senyor Agustí López. Bé, en una comissió 
passada també va fer..., en una proposta de resolució 
que van presentar també van fer referència a la neces-
sitat de tenir en compte el turisme israelià. Bé, abans 
que es posés a debat aquesta proposta de resolució, ja li 
anunciava, senyor Agustí López, que rebutjaríem aques-
ta proposta de resolució. Per què? Perquè entenem que 
per part del Govern, concretament del departament..., 
del DIUE, s’està fent la feina de promoció de cara a 
captar el turisme d’origen israelià.

La promoció del Parc Natural d’Aigüestortes i Estany 
de Sant Maurici s’engloba en el Pla d’actuacions i ob-
jectius dels Pirineus catalans mitjançant un conveni de 

col·laboració signat per l’Agència Catalana de Turisme 
i diferents departaments del Govern de la Generalitat, 
conjuntament amb el Patronat de Turisme de la Diputa-
ció de Lleida, el Patronat de Turisme Costa Brava Giro-
na i el Conselh Generau d’Aran. Aquesta col·laboració 
conjunta i transversal esdevé una eina molt valuosa per 
sumar sinergies.

Bé, concretant: el Pla d’actuacions i objectius 2010 
per als Pirineus catalans contempla l’organització de 
la setena edició del Workshop Pirineus 2010 a la Vall 
d’Aran, a l’octubre, juntament amb un fam trip previ 
que tindrà en compte el Parc Natural d’Aigüestortes i 
Estany de Sant Maurici. També està prevista l’assis-
tència de cinquanta aparadors turístics de dos mercats 
internacionals, entre els quals es troba el mercat d’Is-
rael. La identificació d’aquest mercat s’ha fet, entenem 
per part dels grups parlamentaris que donem suport al 
Govern, en base al creixement exponencial –que és ben 
cert; vostè n’ha fet especial incidència, no només avui, 
sinó en l’altra comissió en què va tractar aquest tema–, 
bé, al creixement important que hi ha hagut, exponen-
cial, en aquest cas, dels israelians en general a totes les 
comarques del Pirineu i en particular a la comarca del 
Pallars Sobirà i al Parc Nacional d’Aigüestortes i Estany 
de Sant Maurici. Bé, creixement que s’ha anat consoli-
dant durant les dues darreres temporades.

Bé, per aquest motiu que he explicat –entenem que la 
promoció ja s’està fent per part del Govern–, rebutjarem 
aquesta proposta de resolució, tot i que agraïm altra 
vegada l’esforç que ha fet el senyor Agustí López per 
posar sobre la taula aquí, al Parlament, una qüestió com 
la que vostès han plantejat.

Moltes gràcies, senyor president.

El president

Moltes gràcies, senyor diputat. Ara és el torn del Grup 
Parlamentari Popular. Senyor Millo, té vostè la paraula.

El Sr. Millo i Rocher

Gràcies, senyor president. Només per anunciar que nos-
altres veiem amb bons ulls la iniciativa que presenta 
el Grup Parlamentari de Convergència i Unió. És una 
entre moltes altres que es poden anar presentant i totes 
normalment el que fan és complementar i en algunes 
ocasions inclús ocupar forats que l’Administració cata-
lana hauria de cobrir i que, tot i tenir les competències 
per fer-ho i els recursos econòmics per fer-ho, doncs 
no ho fa.

I només afegir, en tot cas, que a nosaltres, com es po-
den imaginar, no ens sorprèn en absolut que Turespaña 
faci actuacions ben fetes a Catalunya perquè, malgrat 
que alguns pensin el contrari, Espanya encara estima 
Catalunya.

Gràcies, senyor president.

El president

Diputat López, vol fer vostè alguna precisió? (Pausa.) 
No en vol fer cap? Moltes gràcies.

Doncs, la votació.
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Vots a favor de la proposició presentada pel Grup Par-
lamentari de Convergència i Unió? 

Nou.

Vots en contra? 

Dotze.

Doncs, no prospera la proposta de resolució presentada 
per aquest grup parlamentari.

Proposta de resolució
sobre el plantejament d’un conflicte de 
competències amb relació al Reial decret 
199/2010, relatiu a la venda ambulant (tram. 
250-02836/08) (retirada)

Passem al punt setè, que és el sisè de l’ordre del dia, que 
és una proposta del Grup Parlamentari de Convergència 
i Unió respecte al plantejament d’un conflicte de com-
petències amb relació al Reial decret 199/2010, relatiu 
a la venda ambulant. I és el diputat Pellicer qui prendrà 
la paraula en nom del seu grup parlamentari.

El Sr. Pellicer i Punyed

Gràcies, senyor president. Senyores i senyors diputats, 
els mercats de venda ambulant o de marxants estan molt 
preocupats per tot el tema de la Directiva europea de 
serveis, i val a dir que és un sector que constitueix una 
realitat econòmica en molts municipis i a Catalunya 
important. Els marxants són un factor de dinamització 
comercial, tenen una capacitat d’atracció a les ciutats, 
en general, quan paren un dia a la setmana o dos, i és 
un sector també que està molt sensibilitzat en la ne-
cessitat d’assolir un grau de professionalització, i es-
tan disposats també a continuar realitzant inversions, 
en definitiva, a avançar en la seva professió, i a fer-ho 
gradualment i buscant la màxima qualitat en el servei 
que donen en els mercats municipals.

Aquesta actitud proactiva dels marxants, però, ha topat 
darrerament amb una problemàtica, que és la Directiva 
de serveis de la Unió Europea..., amb aquesta directiva i, 
a més a més, especialment amb la transposició que el 
Govern de l’Estat ha realitzat de la Directiva aquesta 
2006/123 de la Comunitat Econòmica Europea, que in-
clou l’activitat del que es denomina «venda ambulant no 
sedentària». El ministeri justifica la inclusió d’aquesta 
normativa considerant, per exemple, temes com que és 
un sòl públic habilitat i un sòl públic escàs el que ocu-
pen els marxants en els mercats municipals, i per altra 
banda també estableix, amb la transposició de la direc-
tiva europea a la normativa estatal, la limitació temporal 
de llicències i la seva caducitat, és a dir, que el prestador 
del servei després d’un temps cessa en la seva activitat i 
s’haurà de sotmetre constantment a concursos per tal de 
procedir a continuar la seva activitat econòmica.

Aquesta situació, doncs, crea en els marxants, en els 
mercats ambulants una situació d’incertesa, de crispa-
ció i, evidentment, especialment també de no saber cap 
a on tirar en els seus negocis. Així doncs, el contingut 
del Real decreto 199/2010, en el qual es transposa per 
part del Govern de l’Estat la directiva, seria incorrecte 

en la mesura que desenvolupa una transposició errònia 
d’aquesta directiva, atès que hi ha una clara invasió de 
competències per part també, i especialment, del que 
són les nostres, fixades en l’Estatut, en l’article 121.

Per tant, és essencial i necessari i bàsic que el Govern 
presenti un conflicte de competències davant del Go-
vern de l’Estat contra el reial decret que abans enunci-
ava, 199/2010, per invasió de competències de comerç 
fixades en aquest article de l’Estatut vigent. I en segon 
lloc, també, iniciar un diàleg amb el sector comercial 
dels marxants per tal d’establir quines mesures es poden 
portar a terme per tal d’apaivagar al màxim els efectes 
d’aquesta transposició errònia, com deia abans.

Amb tot, però, tenim a les nostres mans el dictamen i 
l’informe del Consell de Garanties Estatutàries de Ca-
talunya, en el qual avala el fet que s’hagi de presentar 
un recurs de competència davant del Govern de l’Estat, 
i com que entenem que aquest dictamen del consell és 
previ a la interposició d’aquest recurs –que el Govern és 
el que ha encarregat–, doncs des del Grup Parlamentari 
de Convergència i Unió farem una cosa que és de pre-
venció, que és posposar aquesta proposta de resolució, 
amb el benentès que entenem que aquest informe que 
avala la interposició d’aquest recurs de constituciona-
litat, doncs, sigui efectiu en els propers dies per part 
del Govern.

I també entenem que hi ha d’haver el diàleg, no? Però, 
per si de cas no és així, perquè és previ a aquesta inter-
posició el dictamen del Consell de Garanties Estatu-
tàries, doncs la deixem, per entendre’ns, damunt de la 
taula per tal de recuperar el debat en el cas que no s’hagi 
presentat aquest recurs de conflicte de competències, 
perquè entenem que és essencial per tal que el sector, 
en definitiva, els marxants puguin tenir la garantia de la 
continuïtat en la seva dinàmica comercial.

I també instar el Govern que ho faci i ho faci aviat per 
tal que no ens passi el temps. Tenim constància que té 
interès a presentar-lo o que està a punt de presentar-lo, 
i, per tant, ara crec que entrar aquesta proposta de reso-
lució..., preferim deixar-la damunt de la taula a l’espera 
de què fa el Govern.

Amb tot, instem també que obrin un diàleg important 
amb el sector, que hi hagi una moratòria en l’aplicació 
del decret legislatiu que hagi de publicar el Govern, i 
que sigui previ a un diàleg amb els ajuntaments, amb el 
sector, per tal que la directiva afecti el menys possible 
un sector tan important com és el sector dels marxants 
i de la venda ambulant a Catalunya.

Moltes gràcies, senyor president, senyores i senyors 
diputats.

El president

Gràcies, senyor diputat. Si vostè m’ho permet, tenim un 
problema, un problema de procediment parlamentari. 
En el moment que vostè defensa una proposta com la 
que vostè tan dignament ha presentat, només tenim dues 
alternatives –no la pot posposar–: o la sotmetem a vota-
ció o la retira. Perquè, clar, el que vostè ha fet, senyor 
diputat, és defensar-la. Per posposar-la ho hem de fer, 
com ja hem produït amb una altra iniciativa, diputat Pe-
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llicer, abans; es posposa. Vostè ara l’ha defensat. M’ha 
semblat, de l’esperit de la seva intervenció –vostè ja em 
corregirà–, que el que pretén és retirar-la a l’expectativa 
del que el Govern digui, però naturalment és un dret que 
li correspon a vostè i al seu grup parlamentari, i això 
ens ho ha de deixar clar abans de seguir amb l’ordre del 
dia. Té la paraula, diputat.

El Sr. Pellicer i Punyed

Gràcies, senyor president. Té vostè raó. En aquest cas el 
Reglament és el Reglament. La retiraríem i, en qualse-
vol cas, la tornaríem a presentar una altra vegada.

El president

(Per raons tècniques, no han quedat enregistrats els 
primers mots de la intervenció del president.) ...l’ele-
ment a procedir. Moltes gràcies, diputat. Naturalment, 
com que vostè ha procedit a la intervenció, aquest pre-
sident entén que els grups parlamentaris tenen tot el dret 
a expressar-se, també, independentment que es retiri. 
Diputat Valls, té vostè la paraula en nom dels grups..., 
tripartit.

El Sr. Valls i Fuster

Gràcies, senyor president. No, no usaré el temps per fer 
la intervenció. Entenc que hi ha hagut una errada per 
part del diputat; la respecto. El que sí, si més no, vull 
fer una precisió, perquè es fa referència que en tot cas 
s’estaria amatent al que faria el Govern en la interpo-
sició d’aquest conflicte de competències i, per tant, es 
tornaria a presentar. Senyor Pellicer, sàpiga que això ja 
s’ha fet, per tant, no caldrà que la tornem a portar per-
què del que aquí es tractava és del plantejament per part 
del Govern d’un conflicte de competències, al qual va 
instar el dia 29 de juny, concretament, d’enguany.

Gràcies.

El president

Diputat Millo, té alguna cosa que...? (El Sr. Millo i 
Rocher renuncia a fer ús de la paraula.) Diputat Pelli-
cer, té vostè la paraula.

El Sr. Pellicer i Punyed

Bé, simplement reiterem la retirada d’aquesta proposta 
de resolució i celebrem que el Govern hagi presentat el 
recurs de conflicte de competències.

Gràcies.

El president

Queda, doncs, retirat el punt sisè de l’ordre del dia, que 
és el punt setè en l’ordre del dia que vostès tenen.

Passem ara al grup de preguntes que els grups parlamen-
taris formularan a la senyora consellera. Interrompem, 
si els sembla, per cinc minuts els treballs de la comissió, 
i els reprenem amb la presència de la consellera.

Gràcies.

la sessió se suspèn a un quart de sis de la tarda i nou 

minuts i es reprèn a dos quarts de sis i cinc minuts.

El president

Senyores i senyors diputats, reprenem els treballs de 
la comissió.

I ho fem donant la benvinguda a l’honorable consellera 
Serna. És un plaer, consellera, tenir-la aquí una altra 
vegada, en el si d’aquesta comissió. I també donar la 
benvinguda al senyor Berbel, director general del SOC 
–també un vell conegut d’aquesta comissió. A tots dos 
els desitgem que tinguin una feliç compareixença, si 
més no.

I si els sembla, senyora consellera, els hem d’adver-
tir del següent, per al seu govern: ha estat retirada la 
pregunta 8.8. Ho anirem fent a poc a poc perquè vostè 
ho pugui seguir. La «contractació en origen» ha estat 
retirada pel Grup Parlamentari del Partit Popular de Ca-
talunya... (Veus de fons.) 8.8.

La consellera de Treball (Sra. M. del Mar Serna calvo)

Sí...

El president

I després, totes les preguntes relatives a reforma laboral 
i Servei d’Ocupació de Catalunya aniran al final; és a 
dir, aquest bloc d’1, 2, 3, 4, 5, 6, 7, 8 preguntes va al 
final, i l’ordre és una mica diferent, eh? Ho ha votat així 
la comissió i així...

La consellera

Ja m’ho anirà explicant, perquè potser...

El president

Vostès no es preocupi, no es perdrà, al contrari, ja veurà 
com li resultarà molt senzill.

Pregunta
al Govern sobre el resultat del repartiment 
dels fons per a accions formatives per a tre-
balladors desocupats el 2010 (tram. 311-
02676/08)

Comencem, doncs, amb la primera pregunta. Ja ho sa-
ben –no cal que els ho repeteixi, és vostè una veterana 
de les compareixences en aquesta comissió–, són cinc 
minuts, màxim dos i mig, dos i mig. I poden vostès, 
naturalment, gaudir del temps, ja ho saben, com cre-
guin oportú.

Diputat Millo, per formular la pregunta 8.1 té vostè la 
paraula. Endavant.

El Sr. Millo i Rocher

Gràcies, senyor president. En primer lloc voldria agrair 
la presència de la consellera, l’honorable senyora Mar 
Serna, en aquesta Comissió de Treball, i també, doncs, 
al director general del Servei d’Ocupació de Catalunya, 
que l’acompanya, el senyor Berbel. I començo a expo-
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sar el contingut de les preguntes que els he adreçat, que, 
com han pogut comprovar, fan referència a un aspecte 
molt concret del que són en general les polítiques acti-
ves d’ocupació, un element fonamental en èpoques de 
crisi especialment. Sempre és important l’element de la 
formació, al qual em refereixo en aquestes preguntes, 
però molt especialment en aquests moments, no?

I la primera pregunta, que és més de tipus genèric. El 
que voldríem demanar a la consellera és que ens fes 
una valoració global de com veu el departament i com 
veu la mateixa consellera quin ha estat el resultat del 
repartiment dels fons per a les accions formatives per 
a treballadors desocupats el 2010. Aquests fons es re-
parteixen en base, doncs, a una convocatòria que en el 
seu moment el Departament de Treball va posar en co-
neixement, després la va publicar i que després dels 
terminis corresponents, doncs, s’ha resolt, i finalment 
en aquests moments ja tenim tota l’oferta, tant la pú-
blica com la privada, en aquests moments funcionant. 
Ens agradaria, doncs, tenir una primera valoració de la 
consellera amb relació a com ha evolucionat i funcionat 
tot aquest procés.

Gràcies, senyor president.

El president

Gràcies, senyor diputat. Senyora consellera?

La consellera de Treball

Gràcies, senyor president. Com vostè sap, senyor dipu-
tat, una de les actuacions prioritàries del Departament 
de Treball es basa principalment en la formació, tant de 
les persones ocupades com de les persones que estan 
en atur, per preparar les persones per al futur i per tenir 
més oportunitats de retornar al mercat de treball en mi-
llors condicions i per poder trobar una feina, millorant 
les seves capacitats i habilitats.

Vol dir que per primer cop hem considerat adient separar 
les dues convocatòries entre els centres col·laboradors 
privats, entitats col·laboradores, segons la Llei del SOC, 
amb més recursos que mai, i els ens públics, que són 
entitats cooperadores amb més recursos que mai. En 
total han estat només en aquesta part de la convocatòria 
de formació..., s’hi han destinat 100 milions.

La distribució entre les demarcacions territorials dels 
fons dels programes de la formació d’oferta s’ha basat 
en els criteris que tenen a veure amb l’atur registrat i 
amb l’equilibri territorial.

El president

Moltes gràcies, senyora consellera. Li resten, diputat, 
cinquanta-tres segons.

El Sr. Millo i Rocher

Molt bé. Doncs m’agradaria que pogués ampliar una 
mica la valoració que ens acaba de fer amb relació al 
fet, concretament, que aquesta convocatòria es publiqués 
anticipadament, doncs, el desembre de l’any passat; que 
no fos fins al 30..., fins més tard que es fes la convoca-
tòria, al gener, concretament; que no fos fins dos mesos 

passat el termini que la mateixa ordre indicava que es 
pogués conèixer el seu resultat, que no fos, per tant, fins 
al 15 de maig que es conegués la totalitat de les accions 
i que, per tant, hàgim tingut aquests primers sis mesos 
de l’any 2010, amb la crisi que patim, sense que l’oferta 
hagués estat en circulació a Catalunya.

Gràcies.

El president

Gràcies, diputat. Senyora consellera, li queda un minut, 
vint-i-un segons.

La consellera de Treball

Gràcies. Senyor diputat, com vostè sap, es van fer dues 
convocatòries, una per a entitats locals i una altra per a 
entitats col·laboradores, privades i sense afany de lucre, 
del Servei d’Ocupació de Catalunya. Li he de dir que 
el mes de febrer estaven resoltes totes les de les entitats 
locals, que van ser les que hi vam donar prioritat, i un 
mes i escaig després es van resoldre els 80 milions que 
es destinaven a aquestes entitats col·laboradores i coo-
peradores, amb un procés complex, amb criteris terri-
torials que mai s’havien fet i amb la limitació d’accions 
en un mateix territori i determinades àrees.

Això ha comportat que l’oferta formativa que tenim en 
aquests moments sigui més equilibrada en el territori 
i a la vegada sigui més equilibrada en els seus contin-
guts; es determinen unes àrees prioritàries, que són les 
que necessiten les nostres empreses per ocupar en el 
futur, quan es generi ocupació, les persones que estan 
en atur.

I, per últim, tot el procés s’ha fet amb meses locals, les 
quals han pogut emetre el seu corresponent informe.

El president

Moltes gràcies, senyora consellera.

Pregunta
al Govern sobre la distribució equitativa entre 
centres formatius col·laboradors i agents so-
cials del repartiment dels fons per a accions 
formatives per a treballadors desocupats el 
2010 (tram. 311-02677/08)

Passem a la pregunta 8.2. La formula el Grup Parlamen-
tari del Partit Popular. Diputat Millo?

El Sr. Millo i Rocher

Gràcies, senyor president. De fet, no hem obtingut res-
posta al fet concret de com es valora que durant els cinc 
primers mesos de l’any –perquè l’oferta privada no s’ha 
donat a conèixer fins al 15 de maig del 2010– no hi 
hagi hagut oferta privada i que, per tant, el 80 per cent 
d’aquests recursos no estiguessin en circulació, perquè, 
com molt bé vostè ha explicat, la pública sí que estava 
en funcionament des del 31 de març, però això només 
era el 20 per cent del total de recursos, i el 80 per cent 
restant no ho ha estat fins al 15 de maig.
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Jo voldria preguntar-li a la consellera quina valoració 
fa de l’equitat amb la qual aquesta distribució de fons 
ha establert la relació entre els centres formatius col·la-
boradors i els agents socials, amb relació a aquest re-
partiment.

Gràcies.

El president

Consellera?

La consellera de Treball

Primer, l’oferta. Des de finals del mes de febrer que totes 
les entitats col·laboradores de les entitats públiques la te-
nien. Després es va ampliar en 7 milions la de les privades 
perquè les sol·licituds van ser superiors en les quantitats  
i pensàvem que era necessari ampliar-ho. I, tercer, hi havia 
gent que els mesos de gener i febrer ja s’estaven formant, 
com passa cada any, que s’arrossega de l’any anterior.

I pel que fa referència a la distribució entre centres 
formatius col·laboradors i agents socials, miri, no és el 
«qui» el més important, sinó que és el «què»; en defi-
nitiva, estem en un procés de concurrència competitiva 
i així ha estat el procés de decisió per part del Servei 
d’Ocupació de Catalunya.

El president

Gràcies, senyora consellera. Senyor diputat, li resten un 
minut, quaranta-vuit segons.

El Sr. Millo i Rocher

Gràcies, senyor president. La pregunta la fem perquè 
nosaltres, en l’anàlisi que hem fet de la distribució 
d’aquests fons, que efectivament és una quantitat impor-
tant de recursos, ens ha semblat detectar desequilibris 
importants, no?, entre centres col·laboradors i agents 
socials. De fet, hem detectat o identifiquem una concen-
tració d’una gran part del pressupost en pocs centres, en 
centres nous, que tenien un avantatge respecte d’altres, 
i, en canvi, hem vist que altres centres que tenien una 
llarga tradició i que tenien una valoració també alta, 
doncs han quedat pràcticament molt penalitzats, alguns 
d’ells inclús amb una destinació de zero recursos, no? 
Per tant, ens sembla que hi ha un desequilibri que inclús 
es produeix, també, en determinats agents socials. Ara 
crec que no cal entrar a posar exemples; en tot cas, la 
informació està a disposició de tothom, no?

Però podem observar, si entrem en detall, per exem-
ple, sense utilitzar noms, que deu centres acaparen un 
atorgament de més de 9 milions d’euros, quan en la 
convocatòria anterior sumaven tan sols 1 milió i mig, 
no? (Veus de fons.) I al revés, altres centres, doncs, que 
en la convocatòria anterior sumaven només 2 milions, 
o 2 milions i mig, en aquests moments queden en poc 
més de 100.000 euros, no? Això és una distribució que 
ens sembla poc raonable, tenint en compte l’històric 
d’aquests centres i la tasca que han anat realitzant, no? 
Sobretot perquè entenem que s’hauria d’aplicar més el 
sentit comú, i la mateixa ordre també ho diu, quan en el 
seu article 9.5 parla, concretament, que «l’òrgan vetllarà 
per garantir la distribució equitativa dels fons» i també 

«garantir la distribució diversificada i equilibrada de 
les accions atorgades arreu del territori». I ens sembla, 
detectem que això no ha estat d’aquesta manera, la qual 
cosa ens fa pensar que potser el mecanisme caldria ha-
ver-lo..., o tenir en compte algunes correccions perquè 
no es produís aquest desequilibri. Què en pensa d’això 
la consellera?

El president

Gràcies, diputat. Consellera, li resta un minut, quaranta-
un segons.

La consellera de Treball

Miri, gràcies als criteris s’ha limitat el nombre d’acci-
ons d’una mateixa àrea professional atorgada en una 
mateixa demarcació territorial fins al 20 per cent, excep-
te per als sectors prioritaris, en què s’ha pogut arribar 
fins a un 35 per cent. I s’equilibra el nivell d’inversió 
per cada persona que està aturada. De qui ho fa, miri, jo 
només dir-li que de les dades que tinc del repartiment 
d’aquests fons, que, hi insisteixo, és per concurrència 
competitiva i en funció de l’oferta formativa que ne-
cessitem, que necessiten les persones aturades, no les 
que ens ofereixen, li he de dir que el 71,4 per cent han 
estat empreses i gairebé el 10 per cent, fundacions; 6,4, 
entitats sense ànim de lucre; 5,7, cooperatives; 5,2, or-
ganitzacions empresarials; 0,8, sindicats; 0,3, col·legis 
professionals, entre d’altres.

Aquesta és la distribució, i si alguns centres han tingut 
un escreix respecte al que havien tingut és, primer, per 
la seva oferta, segon, per l’aplicació de les regles de 
concurrència competitiva, i per seguir, amb aquesta or-
dre, l’informe de la intervenció, que no ens ha permès 
limitar la quantia que poguéssim donar a cadascun dels 
centres. Aquesta és l’explicació.

El president

Gràcies, senyora consellera.

Pregunta
al Govern sobre la distribució equitativa de la 
formació ocupacional en àrees prioritàries el 
2010 (tram. 311-02678/08)

Pregunta 8.3. La formula el Grup Parlamentari Popular. 
Diputat Millo, té vostè la paraula.

El Sr. Millo i Rocher

Gràcies, senyor president. En qualsevol cas, l’explicació 
té un caràcter tècnic innegable. Nosaltres el que valo-
rem és que el resultat no és equilibrat, i per això plan-
tegem la qüestió, no?, i, en tot cas, amb posterioritat, si 
ho considerem oportú, farem les propostes necessàri-
es per corregir aquest mecanisme que ens sembla que 
dóna un resultat que no és equilibrat i que està mancat 
de sentit comú.

Aprofundint en aquesta matèria, ens agradaria realment 
que ens digués si considera que aquesta distribució, des 
d’un punt de vista de l’equilibri per les àrees prioritàri-
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es, em refereixo des de la perspectiva territorial, si vostè 
considera que realment són equilibrades i equitatives.

El president

Gràcies, diputat. Senyora consellera, té vostè la paraula.

La consellera de Treball

Gràcies, senyor president. Senyor diputat, benvingudes 
siguin totes les propostes del seu grup parlamentari, de 
qualsevol grup parlamentari per millorar això que ens 
preocupa, que l’oferta formativa estigui adaptada a 
aquestes necessitats del territori, de les persones en atur, 
i especialment a allò que demanaran i demanen les em-
preses. He de dir que els criteris territorials estan per-
fectament determinats en funció de la mitjana d’atur de 
cada territori. A Barcelona, 75 per cent de l’atur, 75  
per cent dels imports; Girona, 9,3 de l’atur, 9,3 dels 
imports; Lleida, Tarragona i les Terres de l’Ebre, la ma-
teixa proporció, 4,5, 8,5 i 2,2 en aquest sentit, que su-
men el 100 per cent dels fons.

El president

Gràcies, senyora conseller. Senyor diputat, un minut, 
quaranta-cinc segons.

El Sr. Millo i Rocher

Sí. Tenim la convicció que en aquest tipus d’assignació 
de fons no es pot tenir en compte només el percentatge 
d’atur, sinó també el nombre de persones que això su-
posa, no?, perquè això depèn de la població. Llavors, 
és clar, si distribuïm els fons només tenint en compte el 
percentatge i no tenim en compte el nombre de persones 
estaríem cometent un error important. Ho dic perquè 
nosaltres detectem, i li repeteixo la nostra sorpresa, en 
aquest 2010 un repartiment dels fons per a formació 
d’aturats del tot irregular, i com mai abans s’havia pro-
duït, no? Entre altres coses perquè el sistema que vostès 
han implementat fa que s’esgoti la partida pressupostà-
ria en un moment determinat, en un territori determinat, 
en unes àrees professionals de l’atorgament en uns pocs 
centres i tota la resta queda absolutament a zero, la qual 
cosa, ho repeteixo, està mancada de sentit comú.

I quant a aquest desequilibri territorial que li deia, 
doncs nosaltres hem vist com poblacions petites i amb 
una taxa de desocupació baixa tenen atorgaments molt 
grans, per sobre d’altres municipis que són més grans 
i que tenen una taxa d’aturats també superior. Per tant, 
no ho sé, podríem posar exemples, no? Les Franque-
ses del Vallès, amb 15.000 habitants, o Tordera, amb 
13.000 habitants, tenen atorgaments molt superiors, 
doncs, a Badalona, amb 200.000 habitants, o Cornellà, 
amb 84.000, Manresa, 71.000, Granollers, amb 58.000, 
Igualada amb 36.000, etcètera. Podríem anar posant 
exemples, no?

És a dir, tenim la convicció que, malgrat que la voluntat 
fos positiva en la definició del mecanisme, els resul-
tats que s’han obtingut són terriblement desequilibrats 
i no responen, per tant, a un sentit equitatiu ni eficaç de 
l’aplicació d’aquests fons.

El president

Moltes gràcies, diputat. Conseller, un minut, trenta-
vuit.

La consellera de Treball

Gràcies, senyor president. Miri, senyor diputat, els 
percen tatges que li he dit són en funció del nombre 
de persones, no de les taxes d’atur percentuals. Estic 
parlant de Barcelona, 376.649 aturats, que representen 
el 75 per cent de tot el nombre d’aturats, i, per tant, els 
imports de l’oferta de formació han estat 60.256.013 eu-
ros, que representen el 75,3. I el nombre de persones en 
atur, per tant, ha estat un requisit i, l’altre, la limitació, 
perquè no podia ser que tots els centres ens donessin la 
mateixa oferta en competències, com poden ser la in-
formàtica o els idiomes. Són competències importants, 
però les hem limitades perquè per primer cop s’ha fet 
oferta formativa que mai s’havia fet i que necessita el 
nostre mercat de treball.

També li he de dir que l’àrea metropolitana és un ter-
ritori de referència i que si una oferta formativa bona 
està a l’Hospitalet, és igual que que estigui a Barcelo-
na, perquè crec que aquesta és la mobilitat que hem de 
tenir. Si volem mobilitat en el mercat de treball també 
la volem per a l’oferta formativa.

I, per últim, no hem de perdre de vista que hi ha altra 
oferta formativa, com és la dels mateixos centres de 
formació del Servei d’Ocupació de Catalunya, que és 
una oferta complementària amb més de deu mil perso-
nes beneficiàries, també, i l’oferta e-learning, que és 
una oferta que complementa perquè arribi la formació 
a tot el territori.

El president

Moltes gràcies, consellera.

Pregunta
al Govern sobre el garantiment de l’equilibri 
per àrees professionals en la distribució dels 
fons d’accions formatives per a treballadors 
desocupats (tram. 311-02679/08)

Pregunta 8.4, la formula el Grup Parlamentari Popular. 
Diputat Millo, té vostè la paraula.

El Sr. Millo i Rocher

Gràcies, senyor president. La pregunta 8.4 té una con-
tinuïtat directa amb la que acabo de preguntar i amb la 
resposta que també he tingut de la consellera, no? Jo 
crec que és un error –i no penso que estigui fet expres-
sament l’error, jo crec que és la conseqüència d’un me-
canisme que en la seva aplicació pràctica no serveix a 
l’objectiu que perseguim– d’entrada pensar que allò que 
encara no s’ha aconseguit en l’àmbit laboral, que és 
precisament la mobilitat dels treballadors, per molts 
motius en què ara no entraré, en canvi hem de pressu-
posar que sí que ho tenen els aturats i que aquests sí que 
tenen aquesta gran mobilitat que no tenen els treballa-
dors, no?
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I des d’aquest punt de vista ens hem trobat amb greus 
desequilibris en les diferents àrees professionals –vostè 
en parlava fa un moment– i el nombre de centres que 
ho executen per escollir aquesta oferta, no?, a causa 
precisament d’aquesta no-limitació econòmica per cen-
tre, que s’han atorgat totes les accions formatives per 
àrees professionals a uns pocs centres, fins a esgotar 
el pressupost assignat, i s’ha deixat uns altres centres 
amb un atorgament que no es podrà executar, en molts 
casos, perquè han canviat les condicions inicials de la 
convocatòria, que s’inicia amb tres mesos de retard, i 
la resta de centres sense atorgament en aquestes àrees 
professionals. Per tant, com a conseqüència jo penso 
que s’ha limitat perillosament aquesta oferta formativa 
en determinades famílies i àrees i altres queden «sobre-
ateses», diguem-ne, no?

Només a títol d’exemple diré que en tenim, per exem-
ple, per poder cursar accions formatives a la ciutat de 
Barcelona, en àrees de més atorgament –àrea d’infor-
màtica, administració i àrea d’informació i comuni-
cació, o àrea d’informàtica i altres activitats–, només 
cinc-centes en la primera, dos en la segona, tres en la 
tercera i dos en la quarta. Per tant, vol dir que la resta de 
centres d’aquestes àrees que estan geogràficament re-
partides no tenen cap oferta i tots els aturats que vulguin 
fer accions d’aquestes característiques han d’adreçar-se 
només a aquests pocs centres que tenen una atorgació 
absolutament sobredimensionada, que probablement 
–dic «probablement»– no podran ni tan sols atendre, 
perquè és impossible de poder-ho fer, no?

Ens sembla que aquest desequilibri el Departament, en 
aquest cas, de Treball l’hauria hagut de tenir en compte, 
preveure que això no passés i fer una distribució molt 
més raonable i amb més sentit comú, que fos més fàcil 
d’atendre les necessitats dels treballadors desocupats 
en aquests moments a Catalunya.

El president

Gràcies, senyor diputat. Senyora consellera...

La consellera de Treball

Gràcies, senyor president. Senyor diputat, quan es can-
via amb la voluntat, que segurament vostè compartirà, 
d’aplicar criteris en funció de quina és la nostra situa ció 
de l’atur, doncs després, quan innoves, s’han de posar, des-
prés de l’aplicació, segurament criteris correctius, eh? 
I el nostre compromís d’aplicar els criteris correctius, 
més enllà d’aquesta limitació de la resposta que vostè 
considera tècnica i jo he d’aplicar, perquè són recursos 
públics, en funció del que diu la intervenció delegada 
al Departament de Treball..., de no poder limitar el que 
abans es feia, l’atorgament de cursos a determinades 
entitats, sinó que era en funció d’allò que presentessin 
i en base a la concurrència competitiva.

Li he de dir que la mobilitat es fa, i a més a més te-
nim una ordre de beques, eh?, per pagar la mobilitat a 
aquelles persones que estan en atur, com vostè coneix 
perfectament. Li hem de dir que hi ha trenta àrees noves 
formatives, àrees professionals, a Barcelona, vuit a Tar-
ragona, catorze a Girona, Lleida i les Terres de l’Ebre 
respectivament. I que exemples destacables són tipus 

de cursos que abans no es feien, com poden ser tècnic de 
manteniment, de plans de captació i tractament d’ai-
gües, aspectes avançats d’instal·lacions d’energia solar, 
projectes d’instal·lació solar tèrmica, energies renova-
bles, instal·lacions eòliques, energia solar termoelèctri-
ca, creació i gestió d’empreses, autoocupació, gestió 
de solvència i finançament empresarial, emprenedoria 
i iniciativa emprenedora, mediador familiar, cuida-
dor de discapacitats, tècnic en psicomotricitat, factura 
electrònica, gestió d’ESAP, rehabilitació d’habitatges, 
especialment especialista en rehabilitació d’elements 
tradicionals, rehabilitacions i reformes d’enrajolats. 
Aquests són alguns dels cursos que mai s’havien fet i 
que pensàvem que havíem de prioritzar en aquestes àre-
es noves, que són les de sectors tradicionals o emergents 
que continuaran creant ocupació. Per això aquesta és la 
voluntat i la missió del Govern de Catalunya: anar a allò 
que necessiten les empreses –ho reitero.

Gràcies.

El president

Gràcies, senyora consellera. Diputat Millo, li resten 
vint-i-un segons.

El Sr. Millo i Rocher

Bé, doncs, amb vint-i-un segons l’únic que puc fer és 
agrair a la consellera que m’hagi llegit una part de l’in-
forme de totes les especialitats atorgades, que ja tenim 
i que ja coneixem, que algunes d’aquestes són molt 
interessants i molt útils, però nosaltres discrepem, com 
vostè sap, dels criteris que s’utilitzen i de la poca va-
loració que tenen aspectes que al nostre entendre són 
molt importants, per exemple, la capacitat d’inserció 
real laboral que tenen aquestes accions, no?

Nosaltres considerem que hi ha un desequilibri impor-
tant, i a més a més, com ja li deia al començament, 
creiem que la manera com s’ha procedit fa que aquesta 
oferta formativa tan interessant que vostè ens explica 
a l’hora de la veritat no es pugui executar tal com vos-
tès l’han previst, i ens fa pensar que no hi ha hagut una 
planificació correcta. Vostè creu realment que la plani-
ficació és correcta i que es podrà realitzar?

El president

Gràcies, senyor diputat. Senyora consellera, li resten 
setze segons.

La consellera de Treball

Gràcies. La planificació, com tot en aquesta vida, és 
millorable, i estic convençuda que es podrà portar a 
terme. Més enllà que hi hagi entitats que han presentat 
recurs, que està en procés de revisió i que s’aplicarà en 
funció d’allò que diu l’ordre.

L’important és tenir formació i la tindrem, senyor di-
putat.

El president

Moltes gràcies, senyora consellera.
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Pregunta
al Govern sobre la distribució equitativa i equi-
librada dels fons d’accions formatives de tre-
balladors desocupats (tram. 311-02680/08)

Pregunta 8.5; la formula el Grup Parlamentari Popular. 
Senyor Millo, té vostè la paraula.

El Sr. Millo i Rocher

Sí. Permeti’m que discrepi una mica de l’apreciació que 
fa la consellera –ho faig amb tot el respecte– en el sentit 
que l’important és que hi hagi formació, i de formació 
n’hi haurà, no? Jo crec que l’important és que la for-
mació es planifiqui bé, que respongui a les necessitats 
del nostre sector productiu, que, a més a més, s’adeqüi 
territorialment i sectorialment al que li convé en aquests 
moments a Catalunya, que sigui eficaç, que s’imparteixi 
bé i que després hi hagi un alt grau d’inserció com a 
conseqüència d’aquestes accions formatives sobre les 
persones. Si això no és així serien diners llençats.

Per tant, l’important no és només que hi hagi formació, 
és a dir, és que respongui a tots aquests criteris que li 
acabo de comentar –almenys aquesta és la meva opinió, 
no? I penso que el que hem vist en aquests moments 
posa de manifest que hi ha aquests greus desequilibris 
que faran que hi hagi un perjudici important perquè no 
es podran executar la majoria d’aquestes en el temps 
que està previst. Han arribat tard, i a sobre –segons la 
nostra opinió, evidentment– no atenen les necessitats 
reals en el territori d’una manera equilibrada. Aquesta 
és la nostra opinió. Ens agradaria saber si el departa-
ment hi coincideix i, per tant, si considera que cal cor-
regir-ho, o no.

El president

Gràcies, senyor diputat. Senyora consellera...

La consellera de Treball

Gràcies, senyor president. Senyor diputat, les necessi-
tats reals en el territori depenen de «qui». Segurament 
centres formatius que tenien una oferta més àmplia no 
l’han tingut. Per què? Perquè han limitat especialitats 
formatives. Però la necessitat real en el territori per a 
les persones en atur tingui el convenciment, eh?, que 
s’aplicarà –s’estan portant a terme els cursos–, que la 
gent ha canviat l’actitud –les persones que estan a l’atur, 
i ha estat cada vegada més..., l’actitud de les persones 
que estan a l’atur per formar-se és molt més positiva que 
mai. Abans d’aquesta crisi teníem persones en atur i les 
dificultats per formar-se eren enormes.

El president

Gràcies, senyora consellera. Senyor diputat, un minut, 
vint-i-un segons.

El Sr. Millo i Rocher

Gràcies, senyor president. Si això fos així, com vostè 
descriu, jo no m’hauria de sorprendre..., quan veig com 
s’ha fet aquesta distribució, no m’hauria de sorprendre 
veure, en àrees determinades, doncs, centres de forma-

ció que són experts i que són històrics, amb alts graus 
d’inserció laboral, que s’han quedat sense la possibi-
litat de continuar mantenint aquesta oferta perquè el 
departament els ha deixat a zero. I, per exemple, veure 
un senyor –no diré el seu nom, és un autònom– que  
té un centre petit, amb tres o quatre aules, i que ha re-
but, doncs, 1 milió d’euros..., no? Llavors, clar, aquest 
senyor està espantat perquè diu: «Què en faré d’aquests 
diners?», i ara potser els haurà de tornar, que ni ell ma-
teix entén com pot ser que els hi hagin donat.

Per tant, si les coses s’haguessin fet de manera plani-
ficada, adequada i correctament, vostè creu que seria 
normal que en aquests moments hi hagin centres que li 
estiguin demanant al departament de tornar els diners 
que li han atorgat perquè no tenen capacitat per exe-
cutar-los, i altres que no han rebut cap mena, doncs, 
de resolució positiva hagin, possiblement, de tancar els 
seus centres i deixar de fer una activitat que era positiva 
fins al dia d’avui?

I, dit això, per aquells que puguin fer la seva activitat, 
vostè es pot comprometre a complir l’ordre en allò que 
fa referència als cobraments? Perquè segons l’ordre, i 
em sembla que és positiu, el 90 per cent dels recursos 
haurien d’haver estat ja lliurats des de fa un mes i, en 
canvi, la informació que tenim és que això no ha estat 
així.

Gràcies, senyor president.

El president

Gràcies, senyor diputat. Senyora consellera: 1.51.

La consellera de Treball

Gràcies, senyor president. Senyor diputat, miri, el grau 
d’inserció laboral és un dels criteris. El que és cert és 
que no és el mateix el grau d’inserció laboral en aquests 
moments que en períodes anteriors, quan no hi havia 
crisi i la facilitat per inserir-se al mercat de treball era 
superior a la que hi ha en aquests moments.

El que em queda per sentir és si comparteix o no els 
criteris previstos en l’ordre. Senyor diputat, dedueixo 
que vostè comparteix aquests criteris. L’únic és l’apli-
cació; segurament en l’aplicació podem estar d’acord 
que hem de fer ajustos –hem de fer ajustos–, i un dels 
criteris que hem seguit és el que ens ha demanat la in-
tervenció. Crec que això ha comportat a persones, el 
cas a què vostè feia referència... Un centre va demanar  
3 milions; si va demanar 3 milions és que tenia capacitat 
per fer formació per 3 milions, i se li va atorgar 1 milió. 
Segurament vostè em podria dir el mateix exemple di-
ent: «Eh! Com és que només li han donat 1 milió, quan 
tenia capacitat per fer per 3 milions?» Doncs perquè 
hem aplicat aquests criteris de distribució equitativa, 
per àrees professionals i tal.

Senyor diputat, comparteixo amb vostè que és millo-
rable i que es pot millorar quan..., ara, crec que vostè 
hauria de compartir amb nosaltres que aquests criteris 
són millors que els que existien abans i que els canvis 
ens fan avançar i ens fan millorar. I en l’aplicació també 
haurem de millorar.
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No pateixi, aquests centres han tingut l’ordre, s’ha en-
viat l’ordre de pagament a Economia perquè es posi 
en marxa el pagament d’aquest 90 per cent que diu la 
resolució.

El president

Moltes gràcies, senyora consellera.

Pregunta
al Govern sobre les mesures adoptades 
per a evitar l’increment continu de la taxa 
de desocupació del 2008 ençà (tram. 311-
02612/08)

Pregunta 8.6. Diputat Millo, en nom del Grup Parla-
mentari Popular, té vostè la paraula.

El Sr. Millo i Rocher

Sí. Gràcies, senyor president. Efectivament, bona part 
dels criteris els podem compartir; el que no compartim 
en absolut és el barem que fan dels criteris. Nosaltres 
creiem que alguns criteris són molt importants i altres no 
ho són tant, i, en canvi, vostès en l’aplicació han donat 
una importància més alta a criteris que nosaltres consi-
derem no tan importants.

I, sobretot, com es fa la valoració. Hi han moments en 
què la valoració la fan persones, altres que la fan taules, 
altres que la fan directius del departament, i creiem, 
doncs, que l’aplicació no és la correcta. En tot cas, el 
resultat el veurem després, un cop es liquidin i un cop 
es vegin els resultats de les actuacions, no?

I quant a..., i tampoc, en fi, no m’ha contestat al fet que, 
si hi han centres que estan tornant els diners, per què 
deu ser? Home, vostè diu: «És que demanaven molt.» 
Clar, és que sempre tothom demana molt més, que es-
taven acostumats que no els donessin el que demana-
ven, oi? En qualsevol cas, la realitat és la que és, i el 
desequilibri, doncs, està servit.

Arran d’això, i com que vostè mateixa ha reconegut que 
aquesta és una part important de les polítiques d’ocupa-
ció, però no l’única, m’agradaria, doncs, preguntar-li, 
demanar-li a la consellera què opina de l’evolució que 
està tenint la taxa de desocupació a Catalunya. Si con-
sidera que aquesta tendència positiva que estem vivint 
en aquests darrers dos mesos marca una tendència o no 
i quina és l’actitud que el departament adopta davant 
d’aquesta nova situació.

Gràcies, senyor president.

El president

Gràcies, diputat. Senyora consellera...

La consellera de Treball

Si em permet, senyor president, dir-li al senyor diputat 
que, respecte a la pregunta anterior, els criteris són els que 
s’han pactat en el consell de direcció del SOC, amb 
representació de les organitzacions sindicals, empresa-
rials i de les associacions municipalistes, i l’aplicació 

d’aquests es fa per les meses locals. Segurament en al-
gunes ho fan millor que en altres, però el que hem de 
fer és donar instruments perquè es pugui fer cada cop 
millor, i aquesta és la voluntat d’aquesta consellera i del 
Servei d’Ocupació de Catalunya i del seu director.

Li he de dir quina és la valoració? Doncs miri, en el 
tema de l’atur, estem fent el resum de les dades; podem 
dir que a Catalunya l’atur registrat s’ha reduït l’últim 
mes en més de vint mil persones. Portem tres mesos 
seguits en la reducció de l’atur, i les dades de l’atur..., 
és la xifra més baixa dels últims vuit mesos. Que aques-
ta és una tendència? Jo reitero el que he dit en moltes 
ocasions aquí: el pitjor de la crisi ha passat. Això no 
vol dir que continuï baixant l’atur al llarg de tot l’any. 
La pujada i la baixada de l’atur tenen uns moviments 
cíclics, i segurament en els propers mesos assistirem a 
aquests canvis de cicle, però amb menys intensitat que 
el 2008 i el primer semestre del 2009.

El president

Moltes gràcies, consellera. Senyor diputat, li resten 1.12.

El Sr. Millo i Rocher

Sí. Voldria aprofitar aquesta pregunta per demanar-li a 
la consellera si... I li agraeixo aquesta valoració prudent 
que fa de la situació de la taxa d’atur, no?, que efecti-
vament ha millorat però que podria ser que no marqués 
una tendència ja definitiva. M’agradaria, doncs, pre-
guntar-li si el departament ha previst prendre mesures 
noves i adoptar, per tant, estratègies noves per evitar 
un increment nou de l’atur passat l’estiu. Perquè vostè 
deu recordar, doncs, que aquesta variabilitat de la taxa 
d’atur, també, si mirem les taxes d’un any endarrere, 
doncs es produeix també en la mateixa època de l’any. 
Per tant, m’agradaria saber..., voldríem preguntar-li si 
té previst emprendre algunes activitats o mesures noves 
per evitar que torni a créixer la taxa.

Gràcies, senyor president.

El president

Gràcies, diputat. Senyora consellera...

La consellera de Treball

Gràcies, senyor president. Senyor diputat, quan en altres 
ocasions Catalunya ha encapçalat l’increment de l’atur, 
s’ha fet esment per part del seu grup parlamentari, i 
m’agradaria també que en aquest moment que encap-
çalem la baixada de l’atur i l’increment de la filiació 
durant cinc mesos continuats –a Catalunya ha estat, 
l’increment de la filiació del mes passat, el 50 per cent 
de tot l’increment de la filiació a nivell estatal–, també 
es digués.

Vostè diu: «Què farà el Govern de Catalunya per reduir 
la taxa d’atur?» Doncs miri, el que estem fent des que 
va començar la crisi. Sense tenir una vareta màgica per 
solucionar la situació, si tinguéssim un Estatut no in-
validat en part pel Tribunal Constitucional i pel recurs 
que va presentar el seu grup parlamentari, segurament 
tindríem algun instrument més que els que tenim ara. 
Però jo dic: estem fent tot el que cal per accelerar el 
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canvi de model de creixement, del model econòmic i del 
model productiu que genera l’ocupació, i el que estem 
fent és posar les bases i el compliment dels acords dels 
trenta compromisos amb els agents socials i econòmics 
del nostre país.

El president

Moltes gràcies, consellera.

Pregunta
al Govern sobre l’evolució de la desocupació 
(tram. 311-02681/08)

Passem a la pregunta 8.7, que és del Grup Parlamentari 
Popular. Diputat Millo, té vostè la paraula.

El Sr. Millo i Rocher

Sí. Gràcies, senyor president. Encara en relació amb 
l’atur, volia fer-li una pregunta. Si jo no estic equivo-
cat, però podria ser que ho estigués, els treballadors 
desocupats en el moment que entren a formar..., s’in-
corporen a una acció formativa deixen de comptar com 
a aturats a efectes de l’atur registrat, però no estic se-
gur si efectivament això es fa d’aquesta manera o no. 
M’agradaria saber si efectivament és així, i si fos així, 
en tot cas, també si vostès han calculat quin és l’efecte 
que pot haver tingut, el mes passat, per exemple, el 
nombre d’aturats, treballadors aturats que han entrat 
en accions de formació a Catalunya, quin efecte podria 
haver tingut en la taxa, o sigui, en l’atur registrat que 
hem conegut i que s’ha xifrat en aquesta reducció de 
vint mil treballadors.

Gràcies.

El president

Gràcies, diputat. Senyora consellera, té vostè la paraula.

La consellera de Treball

Em sorprèn, senyor diputat, que vostè em faci aquesta 
pregunta, quan es parla que vostè és un gran coneixedor 
del Departament de Treball, quan el que estem seguint 
és el mateix que es fa des de l’any 85, i seguim les nor-
mes que estan publicades en el Butlletí Oficial de l’Es-
tat per determinar qui té la condició d’atur registrat i 
qui té la de demandant no ocupat, eh? –els Deno. En tot 
cas, li he de dir que aquesta xifra és estable cada any, i 
és amb els mateixos requeriments que cada any. I tam-
bé li he de dir que les persones que –més de cinquanta 
mil persones– estan fent formació e-learning, amb 
aquestes no seguim la normativa de l’any 85 perquè 
entenem que no és una formació de les mateixes carac-
terístiques que l’altra, i, per tant, ha de continuar amb 
el mateix concepte d’atur registrat.

El president

Moltes gràcies, consellera. Senyor diputat, un minut, 
quaranta-quatre.

El Sr. Millo i Rocher

Per tant, entenc que les persones que s’han incorporat en 
els cursos de formació en aquest darrer mes no apareixen 
en l’atur registrat de les últimes dades que hem conegut. 
Aquesta era la pregunta. Jo la pregunta que feia... Li 
agraeixo molt l’aclariment i, per tant, vegi que no..., que 
continuen les coses correctament. La pregunta que li feia 
era si havien calculat quina era la valoració, diguéssim... 
El nombre de persones que s’havien incorporat en aquest 
darrer mes, tenint en compte que la resolució la van fer 
el mes de maig..., doncs entenc que el mes de juny s’han 
incorporat tot un volum importantíssim de persones, atu-
rats catalans a les accions de formació. Preguntava, 
doncs, quina valoració feien vostès de com això podia 
haver afectat aquesta taxa que havíem conegut correspo-
nent al mes de juny, si la tenen calculada; si no, no pas-
sa res.

I, en tot cas, per acabar la pregunta, li voldria també..., 
com consideren vostès que la desestacionalització de 
la taxa de l’atur, tenint en compte que en aquests tres 
mesos es produeix sempre de manera cíclica una bai-
xada de l’atur, com consideren vostès que això afecta 
la situació actual i què pensen que pot passar a partir 
del mes de setembre?

Gràcies, senyor president.

El president

Moltes gràcies, senyor diputat. Senyora consellera, li 
resten 1.20. 

La consellera de Treball 

Gràcies. Primer dir que els demandants d’ocupació tam-
bé aquest mes han baixat. L’any passat també vam po-
sar formació, com vostè sap, i aquesta formació no va 
fer baixar l’atur i el que va fer és..., i no es va incremen-
tar l’afiliació. Senyor diputat, no tinc el càlcul aquest, 
però sí que li he de dir que 20.000 persones més, crec 
que és la..., 12.000 persones més el mes de juny i un 
increment de 63.000 persones en el que portem d’any 
en les dades d’afiliació de Catalunya, que encapçalem 
l’increment de l’afiliació, no volen dir que sigui perquè 
les persones estan formant-se, sinó perquè hi ha una 
reactivació de l’activitat econòmica.

I vostè tant fa que faci previsions; jo sempre he estat 
molt prudent i continuaré sent prudent. Jo li dic que 
hi ha una part d’estacionalitat en el nostre mercat de 
treball, que això es notarà en les xifres d’atur, i no vull 
fer prediccions. En tot cas, llegeixi l’informe que va fer 
ESADE –crec que es diu Diana ESADE–, en el qual 
es veu com en les previsions en els últims anys es van 
equivocar molts organismes, sobretot internacionals, 
de gran prestigi, en les previsions de l’atur. Aquesta 
consellera no serà una persona que es torni a equivocar 
perquè no ha volgut mai fer previsions d’una cosa que 
no està ni en les seves ni en les meves mans.

Gràcies.

El president

Moltes gràcies, senyora consellera. 
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Pregunta
al Govern sobre el motiu de la manca de 
subvencions per a les escoles taller el 2010 
(tram. 311-02594/08)

Ara, per al seu govern, passem a la pregunta 8.17. (Veus 
de fons.) Sí. La retirada és la 8.8, ja està retirada; la 8.7 
ja està feta. Ara anem a la 8.17 –8.17. Ara ve tot el grup 
d’escoles taller, consellera. Són preguntes que formu-
la el Grup Parlamentari de Convergència i Unió, i per 
formular-les té la paraula la diputada Assumpció Laïlla. 
Diputada, té vostè la paraula.

La Sra. Laïlla i Jou

Gràcies, president. I agrair la disponibilitat de la con-
sellera i del director general del SOC a respondre en 
aquesta comissió. Bé, d’aquesta pregunta n’hem parlat 
a bastament en aquesta comissió i també en el Ple, com 
s’ha recordat abans també, amb motiu d’una proposta 
de resolució que presentàvem des de Convergència i 
Unió, i, per tant, simplement reiterar la pregunta del 
motiu pel qual s’han retallat les subvencions a les es-
coles taller aquest any 2010.

El president

Gràcies, senyora diputada. Senyora consellera, té vostè 
la paraula.

La consellera de Treball

Gràcies, president. Gràcies, senyora diputada. La seva 
pregunta..., en tot cas reiterar que ja m’han fet una pre-
gunta, una interpel·lació el passat 28 d’abril i diferents 
preguntes escrites. Jo el que no he fet, cap retallada, 
sinó que el que hem fet és reformar i millorar les polí-
tiques destinades als joves invertint més que mai.

El president

Moltes gràcies, senyora consellera. Senyora diputada, 
li resten dos minuts.

La Sra. Laïlla i Jou

Gràcies, president. Bé, consellera, jo no sé si és que no 
s’ha explicat bé o, com deia abans també en la defensa 
de la proposta de resolució, segurament ha mancat cla-
redat en les explicacions, perquè ni el sector ni els sindi-
cats ni els signants del pacte de l’ocupació juvenil –que 
també hi ha una partida dirigida, doncs, a les escoles 
taller– ni el nostre grup parlamentari ni altres entenem 
que el que s’està fent és modificar això, sinó simple-
ment el que entenem és que aquest any es considera 
que les escoles taller, tal com estan formulades, han de 
desaparèixer i que per tant, tot i que van ser, van tenir 
un pressupost previst en els pressupostos per al 2010, en 
aquests moments, com s’ha denunciat per molts sectors 
i per molts agents socials, doncs, el Servei d’Ocupació 
el que fa és eliminar aquestes polítiques actives, dirigi-
des especialment, i pel que més ens preocupa, a sectors 
vulnerables com poden ser els joves i com poden ser 
també les persones majors de quaranta-cinc anys, que 
a més es beneficien d’uns serveis com són les escoles 
taller, cases d’oficis, tallers d’ocupació.

Per tant, el que sí que li demanaria en aquesta línia 
és que, si el que hem de fer és reformular les escoles 
taller, cosa que també des d’aquest grup parlamentari 
entenem que és necessària i així també ho reconeixen 
les mateixes persones que treballen i dediquen els seus 
esforços a les escoles taller, doncs entenem que es mo-
difiqui com a mínim el plantejament econòmic que es 
fa a l’hora de destinar-hi recursos per tal de promoure 
i mantenir que pervinguin les escoles taller també el 
2010, el 2011 i ençà.

El president

Moltes gràcies, diputada. Senyora consellera, té vostè 
la paraula; li resten dos minuts, set segons.

La consellera de Treball

Gràcies, senyora diputada. Segurament no ens hem 
explicat bé, però m’ofereixo a explicar tot el tema de 
les escoles taller i quins són els canvis que hem posat 
en marxa. Miri, l’any passat les escoles taller i cases 
d’oficis van arribar a 2.400 beneficiaris; aquest any ja 
tenim publicat en el Diari Oficial de la Generalitat de 
Catalunya, des del dimarts 6 de juliol, la nova ordre per 
a noves cases per a nous oficis. Aquesta és una políti-
ca que va destinada als joves, que els beneficiaris són 
els mateixos, sumen més que abans les escoles taller 
i cases d’oficis, i l’únic és que hem reformat..., qui-
nes cases d’oficis..., perquè formar els joves, invertir 
perquè després vagin a l’atur, crec que –a més a més 
en moments de crisi econòmica, que hem pres tots els 
governs mesures molt doloroses– no tindria cap sentit 
formar els nostres joves perquè continuessin engrossint 
les dades de l’atur.

I segurament li falta informació actualitzada de les reu-
nions que hem tingut en el marc de l’Acord de mesures 
per a l’ocupació juvenil amb els diferents sindicats, or-
ganitzacions empresarials, que estan totalment d’acord 
ja en la proposta i en la planificació de les accions que 
es portaran per als joves aquest any. Segurament si tin-
gués alguna reunió amb ells els podrien dir que hi estan 
totalment d’acord.

Gràcies.

El president

Moltes gràcies, senyora consellera.

Pregunta
al Govern sobre els programes alternatius 
per a les escoles taller, les cases d’oficis i els 
tallers d’ocupació (tram. 311-02595/08)

Ara passem a la pregunta 8.18; seguim en l’àmbit de 
les escoles taller. La formula el Grup Parlamentari de 
Convergència i Unió i la diputada Laïlla té la paraula. 
Endavant, diputada.

La Sra. Laïlla i Jou

Gràcies, president. I lligant-ho amb el final de la seva 
intervenció en la pregunta anterior, consellera, nosaltres 
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ens anem reunint periòdicament amb les persones afec-
tades per aquestes noves mesures i tenim a mans l’ordre 
a la qual vostè feia referència del 6 de juliol de l’any en 
curs. Però en qualsevol cas el que nosaltres ens pregun-
tem..., és a dir, si evidentment les escoles ta ller han de 
ser reformulades, i així ho acceptem, des de les persones 
que s’hi dediquen, altres agents socials, els grups par-
lamentaris de l’oposició, així com el Govern, entenem 
que també hi han d’haver uns plans alternatius, però uns 
plans alternatius que recullin també les necessitats de 
les persones que fins ara estaven sent acompanyades en 
aquestes escoles taller i cases d’oficis. Perquè, clar, con-
vindrà amb mi que no és el mateix, doncs, segurament, 
plans d’ocupació en segons quins àmbits que escoles 
taller o programes d’escoles taller que abasten durant 
el temps i també fan un acompanyament formatiu a la 
persona diferent del que es fa des dels plans d’ocupació. 
I també convindrà amb mi, doncs, que segurament el 
que haurem de canviar, i això sí que ho compartim, és 
el sector o l’àmbit en el qual fins ara s’estaven desen-
volupant majoritàriament els programes de les escoles 
taller, i segurament ara haurem de buscar, doncs, els 
nous sectors emergents.

Però en qualsevol cas sí que ens agradaria, amb aquesta 
pregunta, que ens expliqués quins són aquests progra-
mes alternatius que han de donar resposta a la mateixa 
població a la qual fins ara donaven resposta les escoles 
taller i cases d’oficis. 

El president

Gràcies, diputada. Senyora consellera...

La consellera de Treball

Gràcies, president. Senyora diputada, segurament conti-
nuo sense explicar-me bé, o permeti’m que m’expliqui 
potser en excés. Miri, la diferència entre una escola ta-
ller i una casa d’oficis és pràcticament nul·la, d’acord?, 
en la seva regulació; és un sistema mixt de formació i 
treball. L’únic, en un any, l’altre en dos anys. I per què 
ho hem reduït? Perquè l’important són els beneficiaris 
i perquè hem vist que les cases d’oficis tenen millors 
nivells d’inserció que les escoles taller. Perquè aquest 
Govern no només fa polítiques, les avalua i quan..., rec-
tifica. Per tant, el nombre de persones que tindran, que 
seran beneficiàries, joves..., i el pressupost destinat als 
joves en escoles i cases d’oficis aquest..., el dos mil..., 
serà exactament igual, superior, aquest any que durant 
l’any passat. Escoles i cases d’oficis l’any passat seran 
noves cases per a nous oficis amb el mateix pressupost, 
i incrementant els beneficiaris.

Ens quedem aquí? No, sumem, i sumem noves accions, i 
una d’aquestes, el projecte Suma, que combina l’orien-
tació, la formació, l’experiència professional en empre-
ses per inserir laboralment cinc mil persones, joves de 
setze a vint-i-quatre anys. A més a més, els plans d’o-
cupació i tot el seguit d’accions estan dins del marc de 
l’Acord de mesures per a l’ocupació juvenil.

No hem deixat de fer res, sinó que ho hem actualitzat, 
tal com vostè compartia aquest criteri.

El president

Moltes gràcies, consellera. Li resten, diputada, un minut 
i un segon.

La Sra. Laïlla i Jou

Gràcies, president. Sé que és diferent una escola taller 
d’una casa d’oficis, ja entenc que és diferent, però tam-
bé va adreçada a població diferent, perquè l’objectiu és 
diferent. És a dir, amb una escola taller el que es pro-
mou també és generar uns hàbits laborals, socials, re-
lacionals, personals de treball, potenciar unes habilitats 
socials, una organització del temps, generar unes rutines 
de treball, i això en un any moltes vegades, no sempre 
però moltes vegades, és poc probable que s’assoleixi, i 
que això a més a més quedi d’una manera permanent i 
fixa en la manera de treballar i d’evolucionar de la per-
sona. És a dir, hi han persones, hi han nois i noies joves, 
adolescents provinents de factors més vulnerables que 
necessiten un acompanyament que va molt més enllà 
de l’any que se li pot oferir des d’una casa d’oficis, que 
segurament es necessita, doncs, aquest acompanyament 
en una primera part més formativa i una segona part que 
posi més l’èmfasi en l’àmbit laboral per tal de poder 
créixer i assolir tots uns àmbits de treball que després 
li permetin fer una bona reinserció laboral.

El president

Gràcies, diputada. Senyora consellera, li resten quaran-
ta-nou segons.

La consellera de Treball

Ho continuo explicant, i continuo explicant que –ho 
lamento, però està equivocada– el col·lectiu és el ma-
teix; són joves menors de vint-i-cinc anys, i prioritària-
ment que estiguin en fracàs escolar. I li he de dir, eh?, 
que l’escola representa, estigmatitza, i he parlat amb 
persones, he parlat amb empreses que no contracten 
joves de les escoles taller perquè vénen estigmatitzats. 
Segon, li he de dir que les cases d’oficis comporten 
sis mesos de formació en àmbits laborals i també en 
àmbits professionals, i sis mesos de treball. Tercer, li 
vull dir que en les escoles, en les cases d’oficis no hi ha 
hagut cap rotació. A les escoles tallers l’any 2009, que 
no hi havia oferta, eh?, per cada plaça hi havia rotació 
de dos, a diferència d’anteriors anys, que tenien inclús 
cada quatre, eh?..., cada plaça en una escola taller, una 
rotació de quatre joves. Això és el que volem evitar, i 
hem de ser eficients, senyora diputada, en les polítiques 
públiques; és la nostra responsabilitat en la nostra socie-
tat en aquests moments.

El president

Gràcies, senyora consellera.
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Pregunta 
al Govern sobre la destinació dels imports 
que s’haurien de destinar a les escoles ta-
ller, les cases d’oficis i els tallers d’ocupació 
(tram. 311-02596/08)

Passem al punt 8.19, una pregunta en l’àmbit de les 
escoles taller, formulada pel Grup Parlamentari de Con-
vergència; té la paraula la diputada Laïlla. Diputada...

La Sra. Laïlla i Jou

Gràcies, president. Tot i que del gruix de persones o el 
perfil de les persones a les quals va dirigida l’atenció 
en aquest marc formatiu i d’inserció laboral evident-
ment a grans criteris segurament estem parlant de la 
mateixa població, convindrà amb mi que no tothom té 
les mateixes necessitats, i més quan es prové del fracàs 
escolar i el que es vol evitar precisament és l’estigma-
tització, i a més a més que un dels objectius que han 
de tenir aquests programes, entenc jo, no és només la 
inserció laboral, que sí, i és important, sinó també, en 
el cas que es pugui, doncs afavorir també seguir una 
formació, reglada o no, però que permeti a la persona 
també fer un creixement i a la llarga també una major 
inserció laboral.

En qualsevol cas, la pregunta en la qual ara entraríem 
en el seu temps seria dir que ens expliquessin a on van 
els diners o quina destinació dóna el Govern als diners 
que en un principi, en els pressupostos, anaven dirigits 
al manteniment d’aquestes escoles taller, cases d’oficis, 
tallers d’ocupació i que en aquests moments, doncs, han 
hagut, entenc jo, de ser reconduïts cap a altres plans 
d’ocupació.

El president

Gràcies, diputada. Senyora consellera...

La consellera de Treball

Gràcies, senyor president. Senyora diputada, aquests 
programes són programes mixtos de formació i treball i 
continuen sent programes mixtos de formació i treball, 
no són programes només educatius, sinó són mixtos  
de formació i treball. I per això els programes exclu-
sius de formació són els PQPI, als quals hem destinat  
7 milions. I vostè em pregunta on es destinen aquests di-
ners. Crec que li ho he dit i li ho reitero: aquests diners 
que l’any passat es van destinar a escoles taller i cases 
d’oficis per una quantia de 28,3 milions, aquest any 
s’han destinat 29,5 milions a les noves cases de nous 
oficis. Té l’ordre de la setmana passada i pot consultar 
perfectament que és la quantia que es destina totalment 
a aquestes noves cases i nous oficis.

El president

Gràcies, senyora consellera. Senyora diputada, li resten 
un minut, vint-i-vuit segons. 

La Sra. Laïlla i Jou

Gràcies. Consellera, en qualsevol cas, jo a aquestes al-
çades el que no començaré és a fer una separació de 

números perquè entenc que tampoc ara ens posarem 
aquí a sumar i a restar. Però en qualsevol cas sí que crec 
que hauria d’explicar, doncs, per exemple, aquells di-
ners pressupostats que vénen de fons europeus i que van 
dirigits en principi a aquests programes, com s’han de 
redirigir a altres programes per als quals no estan en un 
primer moment previstos. Perquè entenc que quan vénen 
dels fons europeus a vegades és difícil, i quan parles de 
joves, doncs, modificar l’objecte de direcció d’aquests 
diners... A banda que entenc que hi ha d’haver, doncs, 
també unes partides diferenciades, entenent que estaven 
recollides en el pressupost del 2010, que vam aprovar 
en aquest Parlament abans de finals del curs passat, i 
que han d’anar redirigides d’alguna altra manera, entenc 
jo, per tal d’aprofundir en el concepte que vostès deien 
que el que havíem de fer era modificar l’objecte de les 
escoles taller, entenent que aquestes, segons diu vostè i 
crec que ha de quedar així recollit en l’acta d’avui, s’han 
de mantenir.

El president

Moltes gràcies, senyora diputada. Senyora consellera, 
li resten un minut i trenta-nou segons.

La consellera de Treball

Això no ve de fons europeus, el finançament, no sé 
de Madrid, sinó que ve de la conferència sectorial. Hi 
ha total flexibilitat per passar els recursos de la part 
de formació a la part d’alternança, però és que no ha 
canviat la disposició dels recursos, senyora diputada, 
són els mateixos, i per a un programa mixt de forma-
ció i treball. I, a més a més, gràcies al pressupost de la 
Generalitat de Catalunya d’aquest any, que tenim més 
recursos que mai gràcies al finançament, posarem en 
marxa aviat el projecte Suma, destinat a cinc mil joves 
–mai s’havia fet–, i amb uns recursos de 35 milions 
d’euros. Jo crec que mai s’havia fet una inversió tan 
important en polítiques de joves. L’únic que hem fet és 
millorar el destí de les escoles taller transformant-les en 
cases d’oficis, que és un programa mixt de formació i 
treball i que ens està donant millor resultat. I el mateix 
pressupost i el mateix nombre de joves beneficiaris. I a 
més a més afegir altres programes que en total sumen 
134 milions de pressupost i 52.000 participants.

El president

Moltes gràcies, senyora consellera. Descansem un mi-
nut? Sí? (Veus de fons.) D’acord.

Pregunta
al Govern sobre la previsió de la desocupació 
en les escoles taller, les cases d’oficis i els ta-
llers d’ocupació (tram. 311-02597/08)

Passem a la pregunta 8.20; la formula el Grup Parlamen-
tari de Convergència. La diputada Laïlla té la paraula.

La Sra. Laïlla i Jou

Gràcies, president. Ja per acabar amb aquest bloc, con-
sellera, sabem que hi ha en els membres del departa-
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ment –i entenc que en vostè també– molt bona dispo-
sició per tal d’anar treballant amb aquest tema, no?, i 
anar-hi donant voltes, i sabem que hi han reunions cons-
tants amb el sector per tal de veure com es resitua tot 
plegat. I, per tant, el que ens agradaria conèixer també 
és si dins d’aquests problemes o d’aquesta situació es-
tranya que es genera amb aquesta nova definició o nou 
model d’escoles taller i cases d’oficis, doncs com amb 
tot això es resituen els 1.400 treballadors que en aquests 
moments estan desenvolupant les seves tasques en les 
escoles taller i cases d’oficis. Tot i que sabem, doncs, 
que hi han hagut reunions constants, concretament amb 
el senyor Berbel, cosa que celebrem, i a més a més  
amb molt bona disposició, ens agradaria que ens expli-
qués també, doncs, com tot això es recollirà.

El president

Gràcies, senyora diputada. Honorable consellera...

La Sra. Laïlla i Jou

Senyora diputada, jo no..., el Departament de Treball 
i el Govern de Catalunya no són l’empresa dels treba-
lladors ocupats en plans d’ocupació de les entitats lo-
cals. A més, si la preocupa que disminueixi l’ocupació 
d’aquest col·lectiu de persones, no es preocupi, perquè li 
ho he dit, són els mateixos beneficiaris i els mateixos re-
cursos. Ara bé, segurament..., no seran les mateixes per-
sones? Doncs potser sí, perquè si els que eren experts 
en construcció deixen de ser una prioritat i es presenten 
altres programes de cases d’oficis, o aquestes persones 
es reciclen o seran altres persones diferents.

El president

Moltes gràcies, senyora consellera. Diputada Laïlla, li 
resten un minut i vint-i-set segons.

La Sra. Laïlla i Jou

Gràcies, president. Consellera, convindrà amb mi que 
això, en certa manera, és un problema. És a dir, són 
persones que en aquests moments, per la situació a més 
a més difícil o diferent que tenen en la seva contractació 
laboral, saben que tenen contractes fixos, que a més a 
més són discontinus, que han de passar per sis mesos 
d’atur i que, per tant, aquelles persones que ara acaben 
els seus contractes no poden ser contractades al setem-
bre amb aquests nous programes que vostès volen en-
gegar. I, per tant, per tot això són persones que tenen 
dificultats, i en aquests moments, a més a més, també 
el cobrament de l’atur i tot el que això genera, doncs, 
també els suposen uns problemes importants. I en una 
situació de crisi com l’actual, que a més a més una pro-
blemàtica clau és el tema de l’atur, crec que a aquestes 
persones se’ls ha de, com a mínim, poder donar una 
resposta o com a mínim una certa estabilitat en la seva 
contractació.

Sabem que han anat fent reunions, sabem també que hi 
ha la disposició de modificar alguna ordre del Govern 
que regula aquests programes de qualificació professio-
nal, sabem que hi ha bona disposició, però també ens 
agradaria saber, doncs, aquesta bona disposició com 
esperen poder-la traduir per tal de no deixar tot aquest 

col·lectiu com a mínim en aquesta situació d’inestabi-
litat, d’entrada per al proper any i esperem que no es 
perpetuï en els immediats.

Gràcies.

El president

Moltes gràcies, diputada. Honorable consellera, li res-
ten un minut, quaranta-nou segons.

La consellera de Treball

Gràcies, senyor president. Miri, la nostra prioritat és 
això, d’acord?, el Pla d’actuació 2009-2010; el tenim 
acordat i consensuat amb les entitats que el van signar, 
no només els agents socials i econòmics, sinó també 
el Consell Nacional de la Joventut i diferents departa-
ments d’aquest Govern. Aquesta és la nostra prioritat.  
I si s’ha de preocupar, jo m’he de preocupar per la gent, 
que es recicli, pels joves, que tinguin una inserció, però 
no per mantenir les mateixes persones. M’he de pre-
ocupar que els beneficiaris s’incrementin, pels joves, 
l’atur dels joves. I no es preocupi: la gent... Tant les 
cases d’oficis, que arriben a 2.500 persones, per tant, 
serà el mateix nombre de persones, o bé el Suma, que 
arribarà a 5.000 joves, necessitaran tutors, orienta-
dors, formadors, i aquesta jo crec que inclús generarà 
ocupació,senyora diputada, perquè si posem 35 milions 
més de recursos, doncs pensem que la meitat serà en 
accions formatives.

Doncs, bé, que no es preocupi, que la gent, si es recicla, 
si es forma, igual que les persones que estan a l’atur  
o que estan treballant en una empresa... I del problema 
que no puguin ser fixos discontinus, crec que en el seu 
grup parlamentari està en la seva mà, ara que s’està 
acordant una reforma, que pugui fer... –que no es va 
fer l’any 2006 la reforma d’excloure aquest col·lectiu 
de la limitació de dos anys–, el seu grup parlamentari, 
si està tan preocupat, que faci arribar també aquesta 
proposta de modificació legal. Nosaltres estem preocu-
pats pels joves i també perquè els bons orientadors, els 
bons formadors, aquelles persones que tenen una expe-
riència amb els joves continuïn formant part d’aquest 
col·lectiu contractat pels ajuntaments i donin la millor 
assistència als joves. Aquest és l’objectiu d’aquest Go-
vern i no altre.

El president

Moltes gràcies, senyora consellera.

Pregunta
al Govern sobre l’aportació de recursos a les 
comunitats autònomes per als programes 
d’escoles taller (tram. 311-02693/08)

Passem a la pregunta 8.21; la formula la diputada Me-
ritxell Borràs. Diputada, té vostè la paraula.

La Sra. Borràs i Solé

Sí, esperi un segon. M’havia preparat per començar amb 
els temes de reforma laboral. Si no li fa res, un moment 
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que me la poso al davant, eh? No, ja està –ja està. Pre-
fereixo... (Veus de fons.) Sí, em consta perfectament. 
(Veus de fons.) Em sembla bé. Sí, si s’espera un segon 
perquè jo em situï... (Pausa.) Ja està. Gràcies.

Gràcies, president. Consellera, referent a les escoles 
taller hem pogut veure com, doncs, el Govern de l’Es-
tat dóna, preveu donar més recursos a les comunitats 
autònomes per dur a terme precisament escoles taller, 
no? (Veus de fons.) No? No és així? Doncs, consellera, 
ens agradaria que ens ho aclarís, perquè el que nosaltres 
tenim en aquests moments, la informació que tenim és 
que es desenvoluparan programes per una xifra de 431 
milions d’euros, i és en aquest sentit que nosaltres..., és 
a través, doncs, dels recursos que dóna l’Estat que es 
farien aquestes escoles taller. En aquest sentit, un cert 
dirigisme excessiu per part del Govern de l’Estat, però 
voldríem saber el seu criteri.

El president

Gràcies, diputada. Senyora consellera...

La consellera de Treball

Sí, gràcies, president. Senyora diputada, li he de dir 
que el total de recursos de la conferència sectorial per 
al 2010 ha estat, com vostè diu, de 430,5 milions, que 
han suposat per a Catalunya un increment d’un 8,2 per 
cent, superior a la mitjana estatal, que ha estat del 6,6 
per cent, eh? Mesures per facilitar mesures de moder-
nització dels serveis públics –que ho estem assolint, la 
modernització dels serveis públics–, donant suport a 
les persones amb discapacitat –que em consta, senyora 
diputada, que a vostè li preocupa–, i programes de for-
mació i programes mixtos de formació i treball.

El president

Gràcies, senyora consellera. Diputada Borràs, li resten 
un minut i vint-i-cinc segons.

La Sra. Borràs i Solé

Gràcies, senyor president. Sí, consellera, ens preocupa, 
és obvi, com a vostè mateixa i segur que a tot el depar-
tament, no? Però més enllà inclús de l’any 2010 les 
previsions, doncs, de cara a l’any que ve i els decrets 
que està tirant endavant el Govern central són precisa-
ment de la potenciació d’aquestes escoles taller. Així 
ho tenim entès, consellera, si no ens diu el contrari.  
I és en aquest sentit que nosaltres voldríem saber quina 
és la seva opinió precisament d’un àmbit en el qual, 
doncs, per contra, en el Govern de Catalunya s’opta 
per fer unes polítiques noves, unes polítiques noves que 
no vol dir en cap cas conservar part d’allò que s’estava 
fent i s’havia pactat, sinó esborrar tot allò que havíem 
fet fins ara, tot allò que ens semblava correcte, i a par-
tir d’ara fer unes polítiques noves. Vostè sap, i li hem 
dit en més d’una ocasió, que nosaltres veiem bé obrir 
noves vies, sobretot en l’àmbit dels joves, en què hi ha 
una situació d’un atur tan elevat, del 40 per cent quan 
parlem dels joves entre setze i vint-i-quatre anys, que en 
aquest sentit cal donar-hi una resposta el màxim d’ajus-
tada. I és evident, doncs, que hi han elements que no 
funcionen i no funcionen prou bé quan tenim un atur 

tan elevat, però en aquest sentit sap també que nosaltres 
creiem que s’hauria de mantenir una part com a mínim 
de la feina que s’està fent i, per tant, vol dir també les 
escoles taller.

Volíem saber per això quin és el seu criteri, que sembla 
que difereix del de l’Estat. 

El president

Senyora consellera, li resten un minut, cinquanta-dos 
segons.

La consellera de Treball

Gràcies. Senyora diputada, miri, les coses..., perdoni 
que li ho digui en castellà perquè m’ho vaig aprendre 
quan estudiava: «Las cosas son lo que son y no lo que 
las partes dicen que son.» Aquest és un principi general 
del dret, i si es mira el decret que regula les polítiques 
actives d’ocupació, pel qual nosaltres hem manifes-
tat a la conferència sectorial la nostra disconformitat, 
eh?, li he de dir que diu escoles taller a programes, eh?, 
que duren un mínim de nou mesos, mixtos de forma-
ció i treball. I el que nosaltres estem fent és adequar 
aquests programes de vint-i-quatre mesos a dotze me-
sos. Aquests programes que anaven en sectors que cro-
nificaven l’atur dels joves..., a sectors i ocupacions que 
no cronificaran la situació de l’atur dels joves. El mateix 
col·lectiu, amb més pressupost i el mateix nombre de 
persones.

Jo no entenc quina és la seva preocupació, de veritat. Fa 
mesos que responc en Ple, en comissió, en interpel·lació 
aquesta pregunta que em fa. Jo ja no tinc més noves 
raons que l’explicació de la realitat i dir que hi ha un 
decret en el qual no estem d’acord, que hem impugnat 
perquè és massa..., «hem impugnat», hem expressat la 
nostra opinió perquè és massa intervencionista a nivell 
de l’Estat, i es diu escoles taller a programes de noves 
cases per a nous oficis, que aquestes nostres són de 
dotze mesos i allà es parla de nou mesos en endavant. 
Si hem posat el mateix pressupost, si volem reformar, si 
posem nous programes, com el projecte Suma, jo ja no 
sé què he de dir. Segurament és que o jo no m’explico 
bé o vostè no em vol escoltar; penso que això no és la 
raó, que em vol escoltar, però segurament és que jo no 
m’explico bé.

El president

Moltes gràcies, senyora consellera.

Pregunta
al Govern sobre la desocupació juvenil (tram. 
311-02694/08)

Passem a la pregunta 8.22. Diputada Borràs, té vostè 
la paraula.

La Sra. Borràs i Solé

Gràcies, senyor president. Volem escoltar i, consellera, 
suposo que s’expressa prou bé, però no sempre hem de 
tenir el mateix criteri, i això que vostè diu, doncs, que 



13 de juliol de 2010 dIARI de SeSSIonS del PARlAMent de cAtAlUnYA Sèrie c - núm. 900

32

coMISSIó de tReBAll, IndÚStRIA, coMeRç I tURISMe SeSSIó nÚM. 49

vostè explica la realitat, entendrà que la realitat cadascú 
la veu amb els seus ulls i, per tant, jo no li diré pas que 
vostè no veu una realitat o que no ens diu la realitat, 
però ha d’entendre que la vida està plena de matisos i 
cadascú hi posa el seu, i, per tant, el nostre no coinci-
deix. I no coincideix com tampoc coincideix amb els 
professors de les escoles taller; també potser deuen ser 
obtusos, però jo crec que no, que simplement, doncs, 
ells veuen una realitat de què segurament alguna part 
de raó tenen.

Dit això, volíem saber, consellera, quin és el criteri que 
té, què creu que ha portat, doncs, que a Catalunya hi 
hagi un índex d’atur juvenil tan elevat, no? N’hem par-
lat en moltes ocasions, en l’atur en general, però especí-
ficament en l’àmbit dels joves també volíem saber el seu 
criteri. Tots sabem que hi ha una situació de dificultat 
econòmica, tots sabem que hi ha una situació d’atur 
dura, però també és realitat que la situació que viuen 
els joves és extremadament dura i a més a més no es 
correspon amb el que està passant a nivell general euro-
peu. Sí que a nivell general europeu hi ha més atur entre 
els joves que en la resta dels treballadors, però sí que és 
veritat també que hi ha una gran diferència en allò que 
passa a Europa i en el que passa aquí, a Catalunya.

El president

Moltes gràcies, senyora diputada. Senyora consellera, 
té vostè la paraula.

La consellera de Treball

Gràcies. És cert que la realitat té matisos, però perme-
ti’m que com a consellera de Treball tingui més co-
neixement de determinades coses –permeti’m aquesta 
llicència. Sens dubte els matisos seus són diferents dels 
meus. Jo el que sí que li diria és que si el problema real-
ment és el criteri dels professors d’escoles taller, el seu 
grup parlamentari té una oportunitat, i així els ho diré 
als professors d’escoles taller, que és que les esmenes..., 
si tant els preocupen els professors de les escoles taller, 
doncs a les esmenes de la reforma laboral presentin 
una esmena per escrit en la qual diguin que aquests col-
lectius podran repetir. Jo no hi tinc cap inconvenient si 
vostè té..., aquesta és la seva preocupació.

I quan em parla de l’atur juvenil, jo li he de dir que a tot 
Europa l’atur juvenil s’ha duplicat, eh?, fruit de la crisi 
econòmica. En aquest país, a Catalunya, ens ha passat 
el mateix, que la crisi ha afectat amb més intensitat 
un col·lectiu, els joves, que estaven ja en una situació 
d’atur superior a la mitjana. I aquí, a Catalunya, ens ha 
passat el mateix, com va passar amb la crisi dels anys 
noranta, que es va duplicar l’atur juvenil, va arribar a 
superar el 41 per cent.

El president

Gràcies, senyora consellera. Senyora diputada, li resten 
un minut i quatre segons.

La Sra. Borràs i Solé

Gràcies, senyor president. Senyora consellera, certa-
ment s’ha duplicat també a Europa, ja li deia que tam-

bé havia augmentat, doncs, a nivell europeu, però, bé, 
alguna cosa ens passa, no?, consellera, que el nostre 
nivell d’atur sigui tan superior a la resta d’Europa? Es-
tem parlant de nivells del 40 per cent a Catalunya i de 
l’entorn del 20 per cent a nivell europeu. Diu: «Això ja 
ens va passar als anys noranta.» Segurament, consellera, 
de les experiències n’hem de treure també conclusions 
i, per tant, veure quines són les mesures que s’han de 
fer i com s’han de fer les coses. Si vostè recorda les 
primeres interpel·lacions que nosaltres li fèiem en l’ini-
ci d’aquest mandat, del mandat, doncs, d’aquest segon 
tripartit, dèiem que era precisament en èpoques de bo-
nança quan feia falta plantejar, posar les bases perquè 
quan vinguessin èpoques de dificultat s’estigués més 
preparat per poder tirar endavant i donar resposta a les 
necessitats que es plantejarien, no? Des del nostre punt 
de vista, aquestes bases no van ser posades. Voldríem 
saber quina és la seva opinió.

El president

Senyora consellera, li resten un minut i onze segons.

La consellera de Treball

Gràcies. La realitat, ho reitero, està plena de matisos, 
com deia vostè, senyora diputada. I la realitat és que 
aquest Govern el 2007 ja va començar a negociar amb 
els agents socials –abans que la taxa d’atur estigués en 
un 40 per cent, sinó que estava al voltant del 17-20 per 
cent– un acord de mesures d’ocupació juvenil. Li recor-
do que el 94 es va assolir la xifra d’un 41 per cent –em 
puc equivocar en un o dos punts–, i el seu Govern fins 
al 2001 no va signar un acord de mesures d’ocupació 
juvenil. Aquesta és la diferència.

I si vostè vol explicacions de què els passa als joves, 
jo els he de dir que és preocupant, per això el Govern 
ha pres aquesta voluntat política clara d’afrontar el te-
ma dels joves i la seva ocupació i la seva presència al 
mercat de treball. I a més a més és que estaven en el Pla de 
govern, previsió del Pla de Govern de l’any 2006,  
del Govern de l’Entesa, que ja hi era l’Acord de mesu-
res per a l’ocupació juvenil. I els joves acusen una alta 
temporalitat i han estat els primers contractes que s’han 
extingit. I formació i treball havien estat competint i en 
aquests moments molts joves estan tornant a la forma-
ció, per això el Departament de Treball..., d’Educació 
ha incrementat amb més de vuit mil places les places de 
formació per a aquests joves que es volen reincorporar a 
la formació. Aquesta és una bona notícia també.

El president 

Gràcies, consellera.

Pregunta
al Govern sobre les mesures adoptades en 
matèria d’ocupació juvenil els anys 2008 i 
2009 (tram. 311-02695/08)

Passem a la pregunta 8.23. Per formular-la, en nom del 
Grup Parlamentari de Convergència i Unió, la diputada 
Meritxell Borràs té la paraula.
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La Sra. Borràs i Solé

Si, consellera, considera que les polítiques dutes a terme 
durant el 2008 i el 2009 han estat correctes, que eren 
les més idònies per afrontar, doncs, la crisi que estem 
patint, i que, per tant, tot allò que s’ha fet durant el 2008 
i el 2009 era allò que s’havia de fer, segurament, no?, 
consellera.

El president

Consellera...

La consellera de Treball

Doncs, miri, el que estem fent és posar en marxa di-
ferents mesures adreçades a les persones en atur i es-
pecialment a aquests col·lectius amb més dificultats, 
perquè creiem en la igualtat d’oportunitats, de forma 
transversal i a la vegada acordant-ho amb un procés 
lent, llarg, complicat però finalment amb bon resultat, 
que era l’Acord de mesures per a l’ocupació juvenil.  
I a la vegada posant en marxa mesures; a la vegada que 
pactàvem, acordàvem, negociàvem amb ells, vam posar 
en marxa diferents polítiques adreçades als joves, entre 
altres el II Pla de formació professional, que vostè co-
neix perfectament.

El president

Gràcies, consellera. Senyora diputada, li resten dos mi-
nuts, tretze segons.

La Sra. Borràs i Solé

Gràcies, senyor president. Oportunitats joves..., oportu-
nitats, consellera, en els joves, perquè per estar el 40 per 
cent a l’atur... Siguem sincers, consellera, alguna cosa 
ha fallat, no? Amb tota sinceritat, consellera, ens resul-
ta, o almenys a mi, li he de dir la veritat, especialment 
difícil, podríem dir, fer-li les preguntes o interpel·lar-la, 
consellera, perquè mai hi ha ni una engruna de dubte, 
de pensar que en alguna cosa s’ha equivocat, que algu-
na cosa potser s’hauria pogut fer diferent, que alguna 
cosa no s’ha encertat. Consellera, tenim el 40 per cent 
de l’atur entre els joves i vostè em respon lacònicament, 
com si no passés res.

Escolti’m, les mesures del 2008, del 2009, «hem donat 
oportunitats a tots els joves», tal i qual, cosa que com-
partim... No, consellera, no ho compartim; estem fatal! 
Consellera, el 40 per cent de l’atur entre els joves! I em 
diu que hem donat l’oportunitat als joves? L’oportuni-
tat d’estar a l’atur, consellera, els ha donat. I si vostè 
em defensa les mesures que s’han dut a terme entre el 
2008 i el 2009, que és el que jo li pregunto en aquests 
moments, doncs, consellera, malament aquestes mesu-
res, no? Perquè, és clar, tremend, no?, que tinguem el 
doble d’atur que té la resta d’Europa, que té el 20 per 
cent i nosaltres en tenim el 40? Clar, aquí alguna cosa 
ha fallat, consellera, i si no som capaços d’analitzar 
que alguna cosa ha fallat és que llavors, consellera, no 
l’encertarem mai, no l’encertarà mai aquest Govern tri-
partit, perquè resulta que han dut a terme tota una sèrie 
de mesures que vostè una rere l’altra sempre em va 
predicant, però a l’hora de la veritat, consellera, ens ha 

portat a ser els campions de l’atur, campions de l’atur 
entre les persones que viuen i treballen a Catalunya, 
o voldrien treballar a Catalunya, i campions, vaja, de 
primer ordre entre els joves.

I, per tant, consellera, no hi ha cap dubte per vostè que 
alguna cosa ha fallat? No hi ha cap dubte, consellera, que 
potser alguna mesura s’hauria hagut de reenfocar d’una 
altra manera? Va estar tot bé, consellera, durant el 2008 i 
el 2009 que ens porta que el 2010 tinguem el 40 per cent 
de l’atur? I digui’m si vol que el 90, el 93 vam arribar 
pràcticament al 41 per cent; escolti’m, un fals consol 
això, eh? Si això a vostè la consola, amb tota sinceritat, 
a nosaltres no. Creiem, com li deia bans, que de les ex-
periències passades també se n’han de treure elements 
positius. I aquest Govern sembla que no n’ha après.

La consellera de Treball

Gràcies, senyor president. Senyora diputada, coherència 
–coherència– i, en tot cas, vostè..., miri, jo quan vostè 
no hi era estava reconeixent al diputat Millo la possibi-
litat que alguna cosa haurem de millorar. I ho dic, segu-
rament vostè no escolta; aquest és el problema, m’agra-
daria que m’escoltés. Al diputat Millo li ho acabo de dir. 
I si vostè em fa responsable de l’atur dels joves, doncs, 
escolti’m, m’està donant més capacitats de les que tinc. 
Gràcies per confiar tant en aquesta consellera.

Aquesta consellera actua des de la coherència, des del 
convenciment que està posant en marxa totes les mesu-
res que estan al seu abast per front a aquesta situació, 
la situació més difícil que hem viscut en molts anys, la 
crisi global amb més impacte des de fa molts anys.  
I aquest Govern està treballant pels joves des de l’any 
2007 i treballa amb mesures posades en marxa el 2008 
i el 2009, i mesures que s’intensifiquen el 2010, perquè 
vostè sap que hem tingut un bon acord de finançament i 
que ens ha permès incrementar en un 100 per cent, eh?, 
el pressupost del Servei d’Ocupació de Catalunya.

Senyora diputada, m’agradaria escoltar si alguna cosa 
no fem bé, o que no fem i hauríem de fer, que m’ho di-
gui. Jo sóc una persona que m’agrada escoltar i escolto 
a tothom; estic acostumada a escoltar perquè aquest 
ha estat el meu ofici i aquesta és la forma d’aprendre. 
M’agradaria també que per la seva part i per part del 
seu grup parlamentari escoltés el que diu i a la vegada 
el que fa aquest Govern. Segurament està més imbuïda 
per un tacticisme que no per veure la realitat dels fets, i 
m’agradaria, senyora diputada, que fos així.

Gràcies.

El president

Moltes gràcies, consellera.

Pregunta
al Govern sobre l’aplicació a la fi del 2009 de 
l’acord adoptat en matèria d’ocupació juvenil 
(tram. 311-02696/08)

Pregunta 8.24; per formular-la té la paraula la diputada 
Borràs. Endavant.
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La Sra. Borràs i Solé

Gràcies, senyor president. Sí, consellera, escoltem i 
veiem la realitat dels fets, i la realitat dels fets és que 
tenim un 40 per cent d’atur juvenil. Aquesta és la crua 
realitat dels fets, consellera, el 40 per cent de l’atur ju-
venil. I després vostè expliqui’ns tot el que ha fet durant 
el 2008 i el 2009, però, escolti’m, consellera, alguna 
responsabilitat hi té, sí, evidentment, no de la crisi, no 
la hi hem donat mai aquesta culpabilitat, només faltaria, 
però davant de la mateixa crisi uns tenen uns índexs 
d’atur i nosaltres, del 40 per cent. Per tant, en aquest 
sentit, alguna responsabilitat, consellera, sí.

Li hem demanat les mesures 2008-2009; jo ara no les 
hi he sentit. I si eren tan bones i tot anava tan bé a finals 
del 2009, consellera, vostè decideix fer un acord en 
matèria d’ocupació juvenil, que vostè sap que nosaltres 
creiem que hi hauria hagut de ser amb anterioritat, i 
nosaltres voldríem saber, doncs, això, quin és el motiu 
pel qual arriben a aquest acord finalment a finals del 
2009, quan en principi, pel que m’acaba de contestar 
abans, consellera, les mesures ja del 2008 i 2009 esta-
ven més que ben orientades.

El president

Moltes gràcies, senyora diputada. Senyora consellera, 
té vostè la paraula.

La consellera de Treball

M’agradaria escoltar que també la taxa d’atur és d’un 
18 per cent –17,8 per cent–, m’agradaria escoltar que 
el 31 per cent de l’atur són persones estrangeres, per-
què aquesta és la cruesa de les xifres, i el 40 per cent 
són joves. I m’agradaria escoltar alguna proposta més 
enllà de reconèixer, eh?, unes xifres i una constatació. 
I també m’agradaria escoltar que Catalunya lidera tam-
bé la baixada de l’atur, com li he dit, o el creixement 
de l’afiliació, com li he dit al diputat Millo. Però això 
no és possible. I jo què li he de dir? Per què hem tri-
gat? Doncs perquè ha estat un procés, que hem volgut 
fer amb les entitats, llarg, complex, i hem arribat a un 
acord. El juliol del 2009 teníem l’acord i el vam signar 
al setembre, eh?, de comú acord amb les entitats sig-
nants de l’Acord de mesures per a l’ocupació juvenil. 
Les mesures del 2009 estan entregades i estan avalua-
des, i li he de dir que hem tingut més de trenta reuni-
ons perquè aquest Acord de mesures per a l’ocupació 
juvenil fos possible.

A la vegada el Govern no s’ha aturat, ha posat en marxa 
el II Pla d’FP, perquè a mi em preocupa l’alta taxa de 
fracàs escolar que tenim al nostre país. Tenim progra-
mes de qualificació personal per als joves, tenim pro-
grames de mobilitat, tenim programes d’informació als 
joves dels seus deures i dels seus drets, treballem amb 
l’escola, treballem amb l’emprenedoria, estem fent pro-
grames per fomentar tot això. Amb tot el gust li donaré 
el pla de mesures que hi ha fetes per al 2009 i el 2010. 
I a més a més hem pogut respondre a quatre preguntes 
escrites d’enunciat idèntic que vostè, senyora diputada, 
m’ha fet i que aquest departament li ha respost per es-
crit. Però la voluntat del Govern és treballar amb els 
joves perquè és la millor inversió, és la millor inversió 

de futur dels joves i el millor estalvi que es pot fer, per-
què està en joc la nostra cohesió social.

El president

Moltes gràcies, honorable consellera. Diputada Borràs, 
li resten un minut, deu segons.

La Sra. Borràs i Solé

Gràcies, senyor president. Consellera, no només li ho 
hem dit, sinó que li hem escrit propostes, consellera. 
Darrere de cada interpel·lació vostè s’ha trobat una mo-
ció, que no han aprovat, el seu Govern..., el seu Govern 
o els diputats que donen suport al Govern no n’han 
aprovat cap, no?, però nosaltres hem presentat sempre 
una moció en diferents iniciatives, consellera. D’algu-
nes d’aquestes després tindrem ocasió de parlar-ne. Ara 
a vostès sembla que els entusiasma quan ho presenta el 
Govern central, però fins fa dos dies, doncs, no ho veien 
amb bons ulls, no?

Hi estem d’acord, consellera: en aquest país tenim un 
problema seriós en l’àmbit de la formació, i un proble-
ma seriós en què hi ha un fracàs escolar important al 
qual cal donar resposta. I en certs moments segurament 
l’època de bonança econòmica no va ajudar precisa-
ment a potenciar el que era, doncs, tota la formació de 
molts joves, i molts veien com una oportunitat posar-se 
a treballar i abandonar els estudis, i ara en certa manera, 
doncs, això es paga, no?, es paga com a país i es paga 
com a persones.

I, consellera, no oblidi que qui li fa les preguntes sóc 
jo; vostè és la que m’hauria de mirar de respondre.  
I, per tant, en aquest sentit, quines diferències creu vostè 
substancials que hi ha en aquest acord en matèria per 
a l’ocupació juvenil que es du a terme a terme a finals 
del 2009?

El president

Moltes gràcies.

La Sra. Borràs i Solé

Diferències respecte a les polítiques anteriors; entenc 
que si hi havia, doncs, unes polítiques, que vostè m’ha 
defensat, el 2008 i el 2009 i a finals del 2009 hi ha un 
acord que ha costat aquestes més de trenta reunions, és 
perquè aquí hi han unes mesures noves, no?

El president

Gràcies, diputada. Senyora consellera, li resten trenta-
quatre segons.

La consellera de Treball

Miri, vostè ha fet mocions i nosaltres sempre hem fet 
alternatives a les mocions i mai ha volgut pactar. Hem 
pogut consensuar amb el Partit Popular i amb vostè no. 
Espero que sigui possible alguna vegada, i en tenim una 
oportunitat en aquest proper Ple. Un altre element: miri, 
hem concentrat el nostre esforç a fomentar l’emprene-
doria dels joves, a fomentar la formació dels joves i a 
fomentar la inserció dels joves a les empreses. I aquest 



Sèrie c - núm. 900 dIARI de SeSSIonS del PARlAMent de cAtAlUnYA 13 de juliol de 2010

35

SeSSIó nÚM. 49 coMISSIó de tReBAll, IndÚStRIA, coMeRç I tURISMe

projecte Suma, que suma formació, orientació i con-
tractes formatius per als joves dins de les empreses, és 
l’aposta d’aquest Govern per apropar i millorar la inser-
ció dels joves al nostre mercat de treball. Aquestes són 
les polítiques resumides en trenta-quatre segons.

El president

Senyora consellera, molt amable.

Pregunta
al Govern sobre el trencament de l’acord en 
matèria d’ocupació juvenil el primer trimestre 
del 2010 (tram. 311-02697/08)

Anem a la pregunta 8.25. Diputada Borràs, per formu-
lar-la té vostè la paraula.

La Sra. Borràs i Solé

Gràcies, senyor president. Consellera, aquestes són les 
polítiques que vostès decideixen cap al mes de març, 
si no m’equivoco, però no les del 2009, no les del final 
del 2009; el projecte Suma no hi era a finals del 2009, 
en aquell acord de finals del 2009 això no hi era. Des-
prés vostès ho reinventen, estripen l’acord que havien 
fet el 2009 i a partir d’aquí, puntada de peu endavant i 
mirem de fer, doncs, polítiques noves o com a mínim 
intentar-ho per mirar de donar resposta, no?

Consellera, li ho he preguntat diverses vegades, però 
no ens ha respost. A finals del 2009 vostè arriba a un 
acord per potenciar les escoles taller, potenciar les ca-
ses d’oficis, etcètera; el mes de març considera que tot 
això ha quedat antic, que estan, doncs, fent una profes-
sionalització en uns àmbits en els quals no hi han llocs 
de treball i, per tant, tot això s’ha de fer de nou. Con-
sellera, què passa del desembre al març perquè canviï 
així de criteri?

El president

Gràcies, senyora diputada. Senyora consellera, per res-
pondre té vostè la paraula.

La consellera de Treball

Bé, només dir-li que l’acord el teníem al juliol, eh?, el 
10 de juliol es tanca el document i se signa al setembre. 
Li he de dir que la mateixa metodologia de l’acord –si 
no té el text, l’hi faré arribar– fa referència que la seva 
és flexible i cada any es podran aprovar mesures. Me-
sures que li he dit que estan concretades en aquest do-
cument que tenen els agents socials, que han presentat 
la seva conformitat a cadascuna de les mesures, perquè 
les acordem i les pactem amb ells.

El president

Moltes gràcies, senyora consellera. Diputada, li resten 
un minut i trenta-cinc segons. 

La Sra. Borràs i Solé

Gràcies, senyor president. Bé, segueix sense contestar-
me, consellera. A finals del 2009 ho veia d’una manera, 

a primers del 2010 d’una altra, i es carrega de dalt a baix 
tot el que és el tema de les escoles taller.

Consellera, vostè abans ha citat a la meva companya..., 
els deia: «A vostès només els preocupen els treba-
lladors; nosaltres els joves que formarem i tal..., i si 
aquests treballadors estan preparats, doncs podran fer-
ho.» Evidentment a nosaltres ens preocupen els joves; 
si no, no estaríem fent-los aquest conjunt de preguntes. 
Però també, consellera, els treballadors; suposo que  
a vostè també, encara que hi ha moments, tal com res-
pon, que com a mínim sembra el dubte. Però aquesta 
ratlla de 1.500 treballadors, doncs, ha d’entendre-la 
també. Escolti’m, jo crec que tothom ha valorat po-
sitivament la seva feina, les seves aportacions, si no, 
doncs, francament, per què durant tant de temps hem 
anat seguint tots plegats,eh? –ens hi posem també nos-
altres– tota una sèrie de polítiques que vèiem positives, 
el seu Govern també, consellera?

Per tant, entenem que en certa mesura, doncs, era una 
aprovació de la feina feta i per tant, home, creiem que 
cal que se’ls doni una resposta adequada. Les polítiques 
noves? Les que facin falta, però també, escolti’m, tenint 
en compte que és una gent que ha fet una bona feina, 
que fa una bona feina i que, per tant, se’ls ha de tractar 
com a persones, com a treballadors, hi insistim, que en 
aquest sentit han fet tot això.

Vostè els deia: «Si es formen bé, si fan la seva feina, 
doncs podran incorporar-se.» La meva companya, la 
senyora Laïlla, li deia: «No, això no serà possible per-
què requereixen els sis mesos...» No em digui que pre-
sentem la iniciativa de nou a Madrid. Vostè ho pensa 
fer, consellera?

El president

Senyora consellera, li resten un minut, cinquanta se-
gons.

La consellera de Treball

Miri, les polítiques es posen en marxa en un context, 
pensant que són positives, i a la vegada les polítiques 
s’avaluen. I quan una avaluació diu que no és positiva 
la seva política, el que seria irresponsable per part d’un 
govern és no canviar les polítiques. Hem posat en mar-
xa, hem adaptat les polítiques a les noves realitats, a les 
avaluacions que hem fet, inclús la de plans d’ocupació, 
inclús les polítiques de l’estratègia de les persones amb 
discapacitat, perquè avaluem les polítiques, i la de la 
formació contínua, però..., i també hem posat en marxa 
polítiques noves.

Senyora diputada, no es preocupi, tota la gent que està 
ocupada, el mateix nombre de persones es podrà ocupar. 
I entre tots fem possible que es flexibilitzin les políti-
ques d’ocupació, que jo ho he demanat al ministre i ho 
continuaré demanant, i la figura del fix discontinu pot 
ser perfectament una figura per al professorat, eh?, que 
hagi de fer una feina d’orientació, de tutor i de forma-
ció en allò que es demana, allò que demanen els joves. 
Jo, miri, si tenim el doble, més del doble de recursos, 
segurament necessitarem el doble de persones; per això 
no es preocupi, senyora diputada.
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El president

Senyora consellera...

Pregunta
al Govern sobre la reforma laboral (tram. 311-
02685/08)

Passem ara al bloc de reforma laboral. Tornem exacta-
ment al punt 8.9. I és una pregunta del Grup Parlamen-
tari de Convergència i Unió i té la paraula la diputada 
Borràs. Endavant, diputada.

La Sra. Borràs i Solé

Gràcies, senyor president. Senyora consellera, com ara 
se’ns deia, fem un seguit de preguntes sobre el tema de 
la reforma laboral. Tots sabem que en la reforma labo-
ral aquest Govern no n’és competent, no en tenim les 
competències, que són competències de l’Estat, però 
és evident que ens afecta molt, moltíssim, i que amb 
aquelles paraules, doncs, que en el seu primer discurs 
com a president de la Generalitat de Catalunya el presi-
dent Montilla manifestava a la cambra que tot allò que 
passi als catalans i a les catalanes no li és aliè i que, 
per tant, més enllà de les competències voldrà mirar de 
donar-hi respostes, entenem que vostè veu, doncs, la 
línia en què li fem aquestes preguntes, no? Consellera, 
creu que en el marc econòmic que tenim és necessària 
una reforma laboral?

El president

Moltes gràcies, senyora diputada. Senyora consellera, 
té vostè el torn per contestar.

La consellera de Treball

Doncs, miri, ho crec; li ho vaig expressar fa quinze dies 
en la interpel·lació que va realitzar aquesta consellera, 
i tampoc no pretengui que el meu capteniment variï en 
quinze dies de diferència. I a més a més amb preguntes 
pràcticament idèntiques en cinc preguntes escrites, li he 
contestat, també una interpel·lació en aquest..., i també li 
vaig contestar el 13 de maig del 2009 en preguntes orals 
en comissió i l’11 de febrer del 2010 en una interpel-
lació que em va fer també sobre la crisi econòmica. No 
he canviat d’opinió.

El president

Moltes gràcies, senyora consellera. Diputada Borràs, 
té vostè un minut i trenta-vuit segons. Li prego que 
s’ajusti, si és tan amable, al temps. 

Gràcies.

La Sra. Borràs i Solé

Entenem, doncs, que la veu necessària la reforma labo-
ral, consellera, entenem que sí, si no em diu que no. Què 
ens pot aportar en aquest sentit? Què creu, consellera, 
que pot aportar la reforma laboral? Creu que aquesta 
reforma laboral pot significar una millora i, per tant, un 
increment de la contractació? I pot millorar no només 

la contractació, sinó el que representa el trencament 
del que se n’ha dit el «mercat laboral dual»? És a dir, 
en aquest sentit, veu, consellera, que...? I jo crec que 
ja podem parlar d’una reforma laboral que almenys en 
aquests moments tenim sobre la taula, podríem dir, i 
no parlem en abstracte, sinó d’unes mesures concretes. 
Creu que ens aporta...? Creu que pot representar un 
increment de la contractació? Creu que pot represen-
tar també el trencament d’aquest mercat laboral dual? 
I si és així, doncs, consellera, per quins elements en 
concret?

El president

Moltes gràcies. Senyora consellera, per respondre li 
resten a vostè un minut i cinquanta-set segons. Té la 
paraula.

La consellera de Treball

Gràcies, senyor president. Senyora diputada, el Govern 
de Catalunya també ha fet els seus deures en l’àmbit que 
hi ha..., en què vostè hauria de tenir més interès, però 
quan també modifiquem i reformem, doncs hi està en 
contra, i aquest Parlament i el poble de Catalunya hau-
rien d’entendre això. A mi, com a consellera, em costa 
molt. Jo no pretenc substituir el paper del Ministeri de 
Treball, però sí que tinc, com a membre d’aquest Go-
vern, veu pròpia, i li he dit: «La reforma és necessària.» 
Que millorarà l’increment..., incrementarà la contracta-
ció? No, la contractació no la incrementarà, la contrac-
tació, però estem posant les bases d’un mercat de treball 
diferent, més competitiu, eh?, que redueixi les diferèn-
cies que hi ha al nostre mercat de treball, que incrementi 
els instruments de flexibilitat, que redueixi la dualitat al 
nostre mercat de treball i que augmenti les oportunitats 
a les persones desocupades, especialment els joves, als 
quals jo feia referència a la pregunta anterior.

El president

Moltes gràcies, senyora consellera.

Pregunta
al Govern sobre la reforma laboral proposada 
pel Govern de l’Estat (tram. 311-02686/08)

Diputada Borràs, passem a la pregunta 8.10...

La Sra. Borràs i Solé

Gràcies, president...

El president

Té vostè la paraula.

La Sra. Borràs i Solé

Gràcies, president. Consellera, voldríem saber com va-
lora la proposta en concret, no?, de reforma laboral, 
i si vostè creu, doncs, que és la més adequada. I, per 
tant, tenim unes propostes concretes en aquests mo-
ments sobre la taula, i voldríem saber la seva opinió. 
Per una banda, un tema concret, que és, podríem dir, 
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la universalització d’aquest contracte..., del contracte 
que se n’ha dit el «contracte d’obra i serveis» i que, per 
tant, representa un acomiadament de trenta-tres dies.  
O com veu que amb fons, doncs..., el que és Fogasa pu-
gui aportar els vuit dies d’acomiadament, i, per tant, en 
aquest sentit, com valora també aquest fet. Com valora, 
doncs, la penalització que en aquests moments es posa 
als contractes temporals, la nova podríem dir, eh?, si la 
considera suficient, si la considera adequada. Aquests 
tres elements m’agradaria que ens els pogués valorar.

El president

Gràcies, diputada. Senyora consellera...

La consellera de Treball

Miri, respondre el que penso d’una reforma laboral tan 
intensa en dos minuts i mig és certament complicat, 
eh? –certament complicat. Miri, el que serà universa-
litzat pràcticament..., o sigui, les persones que estiguin 
a l’atur en tres mesos..., el contracte a trenta-tres dies. 
Deixa fora els homes de trenta a quaranta-cinc anys, 
que els que es quedaven fora no tenia molt sentit. No 
és un contracte d’obra, sinó que és un contracte inde-
finit, i tot allò que vagi pel camí del contracte indefinit 
i de la reducció de la temporalitat hi estic totalment 
d’acord, perquè a Catalunya tenim un 17 per cent de 
temporalitat; des de l’any 87 no teníem aquesta taxa 
de temporalitat.

I en el tema de la penalització dels contractes tempo-
rals, li ho he de dir, ens comparem. Miri, en aquest país 
fem comparacions només en allò que ens interessa i ens 
comparem parcialment i no de forma global. Li he de 
dir que a diferència del preu de la indemnització global 
per acomiadament de contractes indefinits, que estem 
una mica per sobre en el preu de la indemnització, en 
els contractes temporals estem molt per sota de la mitja-
na. Per tant, tindria sentit, eh?, penalitzar els contractes, 
incrementar la indemnització en els contractes tempo-
rals, però des del meu punt de vista falten altres coses.

El president

Moltes gràcies, consellera. Diputada, li resten un minut, 
vint-i-nou segons, per respondre al que la consellera ens 
ha dit. Té vostè la paraula.

La Sra. Borràs i Solé

Gràcies, consellera. No m’acaba de contestar almenys 
un àmbit, no?; el tema de Fogasa no me l’ha contestat. 
Sí que m’agradaria saber la seva opinió. I aquí sí que li 
ho he de dir, consellera: vostè, que reclama tanta cohe-
rència, veig un canvi d’orientació del que vostè ens ha-
via dit, no?; en aquest tema dels contractes a trenta-tres 
dies vostè havia posat el crit al cel i... (Veus de fons.) Sí, 
consellera, si vol podem llegir les actes en aquesta casa. 
I, per tant, bé, em sembla bé que si el Govern, amb el 
qual vostè se sent solidària, fa aquesta proposta ara ho 
vegi diferent. Jo no ho valoraré. Vull saber també per 
això, li insisteixo, la valoració del fet que Fogasa pu-
gui, doncs..., «pugui» no, tal com està establert, pagar 
aquests vuit dies d’indemnització.

Aquest és un tema del qual a nosaltres ens interessa 
saber quina és l’opinió del Govern de Catalunya. I em 
diu: «Hi haurien mesures concretes de millora.» Algu-
na vegada ens les ha citat, després li ho demanarem, 
però sí que en aquests temes, doncs, voldríem saber...  
I després un tema que no li he preguntat, consellera; 
per tant, tema Fogasa, tema trenta-tres dies, i després 
un tema que vostè sap que se’n parla, i en sentits con-
tradictoris entre uns i altres, el que és el tema de les 
causes objectives, no? Fins a quin punt creu que la des-
cripció d’aquestes pot ser correcta o no, i per tant, com 
ho valora vostè.

El president

Senyora consellera, li resten un minut i trenta segons.

La consellera de Treball

Gràcies, senyor president. Aquí sembla més un tribunal 
d’oposició, eh?, per ser catedràtica de dret del treball 
–que no ho penso ser, no es preocupi–, que una sessió 
de control al Govern amb preguntes parlamentàries. 
Amb molt de gust li explicaré el tema dels vuit dies 
de fons de garantia salarial. Miri, aquí, en aquest país, 
s’ha pagat fins ara a les empreses de menys de vint-i-
cinc anys..., menys de vint-i-cinc treballadors i treba-
lladores. Ara s’amplia a tot el col·lectiu pels acomiada-
ments objectius, si no ho recordo malament, d’aquests 
contractes de trenta-tres dies, i es pagarà per fons de 
garantia salarial.

Parlem del model austríac, però només en parlem par-
cialment. El model austríac se sosté per contribucions 
empresarials, si no ho recordo malament, de l’1,57 per 
cent. A mi el que segurament vostè m’ha sentit és que 
haurem de plantejar-nos com es finança això. Si tots 
els ciutadans, mitjançant impostos, hem de pagar les 
empreses que acomiadin, ha de ser per una altra via.  
I si ens volem comparar al model austríac, ens hauríem 
de comparar en tot, no per una part parcial. Això ho he 
dit, ho reitero, perquè ho penso, eh?

I l’altra cosa de les causes, doncs jo crec que millora i 
recull en gran part, eh? –jo, des del meu punt de vista, 
matisaria alguna relació–, recull la jurisprudència del 
Tribunal Suprem per a la determinació de les causes 
objectives.

El president

Moltes gràcies, senyora consellera.

Pregunta
al Govern sobre el moment en què es produ-
eix la reforma laboral (tram. 311-02687/08)

Abordem la pregunta 8.11, i és el seu torn, diputada 
Borràs, en nom de Convergència i Unió.

La Sra. Borràs i Solé

Gràcies, senyor president. Consellera, amb matisos, però 
entenem que vostè fa una valoració positiva d’aquesta 
reforma laboral. Dic «vostè» perquè em sembla que no 
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és el conjunt del Govern. I en aquest sentit, doncs, em 
refereixo a vostè, consellera, i ja ho vam citar l’altre 
dia, no?, per tant, no cal tornar-hi. Creu...? Vostè ens 
deia, doncs, que la contractació..., o crear ocupació no 
ho farà, aquesta reforma laboral; ho compartim. Sí que 
també compartim la possibilitat o la necessitat que ver-
daderament aquesta reforma, o la que acabi sent, pugui 
trencar aquesta dualitat del mercat de treball, bàsic. I si 
a més a més en aquests moments estem amb uns índexs 
molt baixos de contractació temporal, podríem dir que 
és fruit no, lamentablement, del fet que les coses vagin 
bé i es facin bé, sinó que, vaja, el que és més fàcil és 
acomiadar aquella persona que està en contracte tem-
poral, i això és fruit de la crisi que vivim, no? Potser és 
alguna de les coses..., poques «bondats» –si vol posi-hi 
cometes– que hi podem veure.

Creu que és el moment adequat, consellera, o potser 
hauria sigut adequat fer-ho amb anterioritat, no? Com 
ho valora, consellera? I no s’ho prengui, doncs, vostè 
em deia com un examen. No, ens interessa la seva opi-
nió, consellera. És obvi que vostè és la responsable en la 
matèria de treball i, per tant, la seva opinió per nosaltres 
és per tenir en compte.

El president

Gràcies, diputada. Senyora consellera, per respondre té 
vostè la paraula.

La consellera de Treball

Gràcies per valorar la meva opinió, i més tenint en 
compte que tenen un gran diputat coneixedor en el Con-
grés dels Diputats dels temes laborals, el diputat senyor 
Campuzano. El moment adequat? Doncs, miri, jo crec 
que les reformes han de ser acordades, pactades, si es 
pot, perquè aquí hem tingut experiències, l’any 94, en 
què no es van assolir els objectius de la reforma perquè 
aquesta reforma no va ser pactada. Jo crec que hi som 
a temps, senyora diputada. Vostè creu que som a temps 
d’acordar-la? El seu grup estarà a l’alçada i intentarà 
que aquesta reforma encara pugui ser consensuada en 
el Congrés dels Diputats? Crec que tenen aquesta vareta 
en les seves mans.

Senyora diputada, no perdin l’oportunitat, perquè una 
reforma pactada i consensuada és la millor reforma; allò 
que està imposat costa aplicar a les empreses i als tre-
balladors. Jo crec que tenen una oportunitat en les seves 
mans. I jo li diria, miri, en la temporalitat li he dit que 
manquen coses, i una de les coses –m’agradaria escol-
tar-la–, que les sancions –més quan tenim una compe-
tència que vostès no van acabar de reclamar i nosaltres 
ja tenim, que és la Inspecció de Treball– per ús abusiu 
de la contractació temporal fos una per contracte fet 
amb frau de llei –m’agradaria. Aquesta idea la hi dono 
per veure si el seu grup parlamentari presenta aquesta 
modificació del decret llei, que a mi m’agradaria..., li 
falta això, entre altres coses.

El president

Moltes gràcies, consellera. Li resten, senyora diputada, 
cinquanta-set segons. Recordin que és un grup de pre-
guntes, tenen la possibilitat de fer tots els matisos que 

calguin en totes, i mirin d’ajustar-se al temps, cosa que 
intenten fer i agraeixo molt. Li queden cinquanta-set 
segons, diputada.

La Sra. Borràs i Solé

Gràcies, senyor president. Consellera, no ens fem tram-
pes al solitari: consensuat s’entén amb els agents socials 
i econòmics. No em digui que el consens..., el consens 
en aquest àmbit mai s’entén únicament i exclusivament 
consens en el món polític. El consens bàsicament és 
amb els agents socials i econòmics, que no hi ha sigut, 
lamentablement, eh? S’han perdut dos anys, en el sen-
tit de perdre perquè no s’ha arribat a aquest consens, 
que era necessari, és vital, perquè verdaderament des-
prés una reforma laboral sigui, podríem dir, més efi-
caç, menys judicialitzada, per dir-ho d’alguna manera, 
i, per tant, en aquest sentit, escolti’m, no ens doni la 
responsabilitat que no ens pertoca. El Govern central 
hauria d’haver aconseguit..., hauria estat bé que hagués 
aconseguit això; quan s’aconsegueix, medalleta per al 
Govern central, però quan no s’aconsegueix, escolti’m, 
malament, no ha estat capaç el Govern central d’aconse-
guir aquest acord amb agents socials i econòmics.

El president

Moltes gràcies, diputada. Senyora consellera, li resten 
cinquanta-dos segons.

La consellera de Treball

Senyora diputada, m’he expressat malament: dic que el 
diàleg amb els grups polítics i els agents socials encara 
és possible. No perdin aquesta oportunitat, senyora dipu-
tada. Miri, segurament ha fallat per altres coses perquè 
hem comès errors tots. És molt fàcil criticar des de fora. 
Però una cosa li he de dir: algú, i a més a més m’ho han 
dit ací, pensava que per la via de la negociació parlamen-
tària arribaríem a tenir la millor reforma, tenint en comp-
te que estaven negociant amb un govern que no tenia ma-
joria i necessitava altres grups per arribar a aquesta 
majoria que es necessita.

El president

Gràcies, senyora consellera.

Pregunta
al Govern sobre la repercussió de la refor-
ma laboral en l’increment de la contractació 
(tram. 311-02688/08)

Passem a la pregunta 8.12. Diputada Borràs, té vostè 
la paraula.

La Sra. Borràs i Solé

Gràcies, senyor president. Consellera, sobre aquesta 
pregunta, la 8.12, que fa referència, doncs, a si creu que 
pot haver-hi una major contractació laboral, jo diria  
que ja hem arribat vostè i jo, per dir-ho d’alguna forma, 
a un acord sobre aquesta, que no és estrictament aquesta 
la funció ni el que ens acabarà donant la reforma labo-
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ral; sí que, doncs, el trencament d’aquesta dualitat de 
l’àmbit laboral.

I dues coses, no?, molt senzillament. Consellera, vostè 
ho ha dit abans: tenim a Madrid un gran diputat, cer-
tament, el diputat Carles Campuzano, però el nostre 
compromís no ve només de la persona, ve del grup po-
lític, i vostè sap perfectament que ara i en tot moment 
nosaltres hem dialogat. I si a alguna formació política, 
doncs, no se’ns pot treure targeta groga, si em permet... 
–ja no li dic «vermella», eh?, li dic «groga»–, en el 
moment de la necessitat del compromís per part nostra 
hi ha sigut. Ara, consellera, no ens demanin que fem allò 
que no vol fer el Govern, no ens demanin que fem  
allò que no vol fer ni el Govern d’aquí ni el Govern de 
Madrid. En aquest sentit, Convergència i Unió actuarà 
amb tota la responsabilitat, amb tot el que faci falta, i 
fent les nostres iniciatives, no allò que a algú el pugui 
incomodar, no? 

Per tant, en aquest sentit, no dubti que si nosaltres ho 
creiem necessari farem iniciatives, dialogarem tal com 
faci falta; ara mateix, doncs, s’acaba de produir, avui 
mateix, una trobada interessant per part del nostre grup 
polític amb els sindicats de Catalunya. I, per tant, en 
aquest sentit no dubti que nosaltres parlem amb uns i 
els altres i mirem de dallò. Però la responsabilitat és de 
qui és i, per tant, la responsabilitat –i aquell que sí que, 
no groga, no, sinó vermella directament perquè no ha 
aconseguit l’acord, l’acord entre els agents socials i els 
agents econòmics–, per al Govern central, aquell que 
verdaderament..., escoltin, les propostes sobre la taula 
i els altres amb ganes, doncs, de parlar-ne, de veure com 
es poden millorar per veritablement poder trencar aquest 
mercat dual, flexibilitzar, donar més drets als treballa-
dors, fer, jo diria, un mercat més just per als treballadors; 
evidentment ens hi trobaran, no?

Per tant, escoltin, no ens carreguin la responsabilitat del 
Govern que els correspon a vostès. No dubti que nosal-
tres no defugirem les nostres responsabilitats, però no 
ens carreguin les responsabilitats que tenen vostès.

El president

Gràcies, diputada. Senyora consellera, per respondre té 
vostè la paraula.

La consellera de Treball

Senyora diputada, dialoguin amb els agents socials i 
econòmics; crec que aquest país ens anirà millor, eh? 
Encara no he vist les propostes del seu grup. Sé que Es-
querra Republicana ja les ha presentat, i la responsabi-
litat ara no és del Govern, és del Congrés dels Diputats, 
i d’aquí en formen part vostès i volen decidir, per tant, 
encara hi són a temps.

Miri, em pregunta per la contractació i jo dic, miri, no 
són les lleis les que creen ocupació, l’ocupació la creen 
les empreses, però sí que ens poden ajudar a restaurar 
la confiança. I sí que ens pot ajudar, la reforma, que a la 
baixa productivitat de les nostres empreses s’hi assen-
tin les bases perquè siguin més productives; la creació 
d’ocupació haurà de ser..., no ha de ser una altra vegada 
per la via de la temporalitat. I en aquests moments te-

nim indicis que comencen a créixer els contractes tem-
porals, i això no ens ho podem permetre, perquè això 
és una manca d’inversió en les persones i una reducció 
de la productivitat.

Aquesta consellera sempre ha parlat de la necessitat 
d’incrementar la productivitat, i quan es parlava amb els 
sindicats de salaris jo responia: «Sí, increment de sala-
ris, però vinculats a la productivitat.» Aquesta és una 
de les qüestions i té molt a veure amb la dualitat, amb 
la manca de flexibilitat i a no invertir en les persones i 
en la formació, que són els elements clau que necessita 
aquesta reforma.

Senyora diputada, jo li he dit en diferents ocasions, per 
escrit, en interpel·lació, en Ple, en aquesta comissió..., 
em pregunta sobre quin és el capteniment d’aquest Go-
vern. El capteniment d’aquest Govern l’hem fet arribar 
al Ministeri de Treball, l’hem fet arribar als agents so-
cials i econòmics, hem pactat i hem acordat determi-
nades coses amb ells, i moltes d’aquestes coses que 
han acordat i pactat prèviament aquí, sense luz ni ta-
quígrafos, sinó en silenci, en part estan recollides en 
aquesta reforma. Espero que puguem saber quin és el 
seu capteniment i que pugui, la ciutadania, el poble de 
Catalunya, saber què representa i què vol fer en el Con-
grés dels Diputats el seu grup, que en aquests moments 
és decisiu, sembla.

El president

Moltes gràcies, senyora consellera. Diputada, no li res-
ten segons per a aquest torn, eh? 

Pregunta
al Govern sobre la seva participació en la re-
forma laboral (tram. 311-02689/08)

I passem a la pregunta 8.13. Té vostè la paraula per 
formular-la, diputada.

La Sra. Borràs i Solé

Gràcies, senyor president. Consellera, li agraeixo la seva 
preocupació pel nostre grup parlamentari. No s’amoïni, 
vostè ho ha dit, estem en bones mans: un bon diputat, 
el Carles Campuzano; un bon grup parlamentari amb 
un bon líder, el senyor Josep Antoni Duran i Lleida, i 
per tant, en aquest sentit, no pateixi, no pateixi més del 
compte. Sap perfectament que fem la feina ben feta. Per 
tant, no s’hi atabali.

Consellera, més enllà de les propostes que el Govern ha 
fet, i vostè ho ha anat dient, doncs, en diverses ocasions 
–sí, consellera–, com a govern de Catalunya quines creu 
que serien aquells temes que val la pena de mirar d’in-
troduir en aquesta reforma laboral que podrien millorar 
el que és la proposta que en aquests moments ens ha 
posat sobre la taula el Govern central? Consellera, no 
pateixi, nosaltres farem la nostra feina, però i vostè, té 
alguna millora per presentar com a govern?

El president

Gràcies, diputada. Senyora consellera...
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La consellera de Treball

Miri, ho hem fet abans del diàleg i la negociació, i a més 
a més en coses que a vostè li preocupaven molt i a mi 
també, que eren els expedients de regulació d’ocupació 
per evitar l’extinció dels contractes, els contractes for-
matius, ho he dit en aquesta comissió, i s’hi han incor-
porat. Ho hem fet abans del diàleg; hi havia propostes 
del tema de l’absentisme que malauradament no hi són, 
però propostes que sortien d’aquí. Ho hem fet durant 
la negociació del diàleg social i també ho hem fet en 
la tramitació parlamentària. Això ho hem enviat. Quan 
vostè em presenti quines són les seves propostes, jo 
també li presentaré quines són les que hem enviat el 
Grup Parlamentari Socialistes i els vint-i-cinc diputats 
que ens representen.

El president

Moltes gràcies, senyora consellera. Diputada, li resten 
un minut i trenta-nou segons. Té vostè la paraula.

La Sra. Borràs i Solé

Gràcies, president. Consellera, ara l’avalen els vint-i-
cinc diputats a Madrid! M’encanta! Però i el Govern? 
Quan convé, dels vint-i-cinc diputats no se’n parla, per-
què, escolti’m, «aquest és un tema de Madrid, aquest 
és un tema que no ens convé». Li estic demanant el 
criteri del Govern, consellera, li he demanat el criteri 
del Govern. Hi hauran propostes? Propostes concretes 
com a Govern, no com a grup parlamentari, consellera. 
Com a Govern hi haurà unitat de criteri en aquest Go-
vern almenys en això, en la reforma laboral –un tema 
tan important, perquè en l’àmbit d’educació ja hem 
vist que no, per exemple? Però en aquest tema tan i 
tan important, consellera, m’és fantàstic que em reme-
ti als vint-i-cinc diputats a Madrid. Demani’ls també, 
consellera, que en els temes que afecten Catalunya es 
posicionin al cantó del Govern, perquè aquí quan els 
convé vostès van amb el Govern i quan els convé van 
amb els vint-i-cinc diputats a Madrid. Escolti, conse-
llera, vostè és representant del Govern de Catalunya. 
En aquests moments doni’m la resposta de quin és el 
criteri del Govern!

Perquè, és clar, si vol, doncs, podríem fer una altra de-
riva de dir: «Escolti’m, i els vint-i-cinc diputats a Ma-
drid què pensaran de les propostes que farem en aquest 
Parlament sobre el tema del Tribunal Constitucional i 
l’Estatut?» Eh que aquí em dirà que és una altra cosa? 
El president mateix no en vol ni sentir a parlar: «Escol-
tin, Madrid és una altra cosa, deixem-ho a part.» Vol 
unitat a Catalunya? Consellera, unitat a Catalunya com 
a mínim en el Govern en el tema de la reforma laboral? 
És això el que li estic demanant, consellera. Hi ha unitat 
de criteri en el tema de la reforma laboral, consellera? 
Quines són les propostes que com a Govern vostès vol-
drien que tiressin endavant per modificar, poc o molt, 
la reforma que hi ha en aquests moments?

El president

Consellera, li resten un minut i quaranta-vuit segons. 
Té vostè la paraula.

La consellera de Treball

Gràcies, senyor president. Miri, aquest Govern expres-
sa la seva voluntat en l’àmbit laboral mitjançant la seva 
consellera de Treball, que és la que parla dels temes 
laborals, més enllà dels grups parlamentaris. I el Govern 
ho ha expressat, eh?, mitjançant propostes que hem en-
viat al Ministeri de Treball i Immigració i que hem  
enviat, com no podia ser d’una altra forma, també al 
Congrés dels Diputats, al Grup Socialista. I jo li he de 
dir que també el Govern s’expressa en la conferència 
sectorial. I vostè parla d’unitat de criteri al Govern en 
una cosa que no és competència del Govern, que no ha 
de resoldre el Govern? Em podria dir quina és la unitat de 
criteri que té el seu grup parlamentari, el seu grup po-
lític quan a Madrid –li ho vaig dir l’altre dia en la 
interpel·lació– en les mesures de dèficit fiscal es van 
abstenir i en les mateixes que es van aplicar pel Govern 
de Catalunya amb l’acord de govern de Catalunya vos-
tès van votar en contra?

Senyora diputada, el Govern en temes específics la-
borals s’expressa per la seva consellera de Treball, i 
la seva consellera de Treball explica i ha explicat en 
aquesta cambra quin és el seu capteniment, amb pre-
guntes escrites, amb interpel·lacions, en comissió, de 
les diferents formes. Segurament veurem que en la tra-
mitació d’aquesta llei de la reforma laboral el seu grup 
parlamentari no s’explicarà per escrit. Estaria bé que 
s’hi expliqués, estaria bé conèixer les seves propostes, 
però em temo que no en veurem cap ni una per escrit. 
Aquest és el problema –aquest és el problema. I si les 
veig i són positives, no es preocupi, senyora diputada; 
jo, com a consellera de Treball, les avalaré, com en 
altres ocasions ja he avalat propostes que s’han fet per 
part d’aquesta consellera i he avalat propostes que ha 
presentat el seu grup.

El president

Gràcies, senyora consellera.

Pregunta
al Govern sobre les seves propostes en matè-
ria de reforma laboral (tram. 311-02690/08)

Anem a la darrera pregunta d’aquest bloc, que és la 8.14, 
i té la paraula la diputada Borràs.

(Veus de fons.)

La Sra. Borràs i Solé

De fet, en queden dues, la 8.15 i la 8.16; la 8.14 és la 
que acabem de formular... 

El president

I la darrera, la 8.14, estava formulada?

La Sra. Borràs i Solé

Sí.
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El president

Disculpin.

La Sra. Borràs i Solé

És la que acabo de formular.

El president

És la que acaba de formular, no? Jo la tenia com a 8.13.

(Veus de fons.)

La Sra. Borràs i Solé

Ah, doncs, em va molt bé, president; 8.14, sí. Fantàstic!

El president

Disculpi’m, són les dues idèntiques, però jo la tenia 
com a 8.13.

La Sra. Borràs i Solé

No, no són idèntiques. Una parla del paper que ha jugat 
el Govern en la reforma laboral i l’altra, les propostes.

El president

Bé, vull dir que són preguntes pràcticament idèntiques, 
però són diferents.

La Sra. Borràs i Solé

Sí.

El president

Ara, si vostè creu que...

La Sra. Borràs i Solé

No, m’he confós i em va molt bé que vostè m’ho acla-
reixi també.

El president

Molt bé, té vostè la paraula. Endavant. (Veus de fons.) 
La 8.14.

La Sra. Borràs i Solé

Gràcies, senyor president. Consellera, celebro que ens 
doni tant valor, no? –celebro que ens doni tant valor. 
Amb tota sinceritat, nosaltres ens en considerem amb 
un valor positiu, amb un valor que mirem de fer apor-
tacions, i celebro que ens el doni tant i ens el valori. 
Hi insisteixo, eh?, no pateixi per nosaltres. Però, con-
sellera, no hi ha unitat de criteri en el Govern, perquè, 
és clar, vostè em diu: «El criteri el dóna aquesta con-
sellera.» Sí, però mentrestant membres del Govern es 
manifesten a Girona, consellera. No ho sap? Doncs, ja 
li portaré les fotografies del senyor Boada. Li és indi-
ferent? Doncs, a mi em preocupa, a mi em preocupa 
que en un tema tan important com aquest, consellera, 
resulta que mentre vostè impulsa, doncs, un àmbit en 
el qual a més a més diu que ha fet unes aportacions, 
etcètera, hi hagi un destacat membre del Govern que –el 

senyor Boada– es manifesta a Girona, i com ell la seva 
formació política, Iniciativa per Catalunya - Esquerra 
Unida i Alternativa.

I, per tant, consellera, aquest és un àmbit important. 
Si vostè vol no donar valor a la unitat o a un criteri del 
Govern, ho entenc, perquè, clar, això és dolorós, i això 
els passa tan sovint, consellera, els passa tan sovint que 
entenc que prefereixi parlar dels vint-i-cinc diputats a 
Madrid i de no sé quantes històries, pilotes fora, i vostès 
i vostès... Consellera, quines són les propostes concre-
tes que el Govern pensa impulsar? Celebro el que em 
vulgui dir com a consellera, eh?, però, hi tindrà darrere 
el suport del conjunt del Govern?

El president

Moltes gràcies, diputada. Senyora consellera, per res-
pondre a la pregunta de Convergència i Unió té vostè 
la paraula.

La consellera de Treball

Gràcies, senyor president. Senyora diputada, aquesta 
consellera de Treball sempre s’ha sentit referendada 
per tot el Govern i pel president del Govern de la Ge-
neralitat de Catalunya en els temes propis de la seva 
competència, més enllà que som un país en el quals els 
grups polítics, i el seu el primer, pot expressar la seva 
opinió, perquè jo crec que l’opinió l’hem de tenir, l’ha 
de tenir, però el Govern, en tot cas, s’expressa per la 
seva consellera de Treball, en temes que afecten aquest 
Parlament, eh?

I li he de dir que, miri, jo li he respost per escrit, en 
interpel·lacions, i ho torno a dir, i vindré totes les ve-
gades que faci falta, però si la ciutadania de Catalunya 
ens veu a tres diputats, eh?, i aquesta consellera, un di-
rector d’un servei, el president i tots els membres de la 
taula responent (veus de fons) –quatre, quatre diputats, 
disculpi, senyor president, no havia vist el diputat Mai-
mí–, responent el mateix, amb reiteració i donant voltes 
a la mateixa cosa, crec que de desafecció que tenim de  
la política encara n’hi haurà més.

Senyora diputada, coherència, si us plau, coherència, i 
demani coherència també al seu grup, el que fa a Ma-
drid i el que fa aquí, en les mateixes mesures en un 
moment en què cal sumar esforços, en què cal estar tots 
junts, no només per la situació econòmica, que és molt 
difícil i molt crua, sinó també per la situació política 
que vivim i que dissabte vam poder tots veure. Cohe-
rència, senyora diputada, i siguin responsables tots, jo 
la primera.

El president

Moltes gràcies, senyora consellera. Diputada Borràs, té 
vostè cinquanta segons.

La Sra. Borràs i Solé

Gràcies, senyor president. Consellera, amb tota since-
ritat, no crec que la desafecció vingui perquè jo reite-
radament li pregunti sobre una cosa de la qual vostè no 
em vol contestar, de la unitat d’allò; està en el seu dret, 
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eh?, de no contestar, però no ve d’això. Coherència, 
consellera, coherència; contesti’m i digui’m si el Go-
vern està o no està amb això. Coherència, consellera, 
li demano coherència. Li demano coherència i que ens 
digui si les propostes que vostès faran des del Parlament 
de Catalunya, doncs, seran les mateixes que defensaran 
a Madrid. Coherència, consellera –coherència, conse-
llera. Pensa aquest Govern defensar amb coherència un 
únic criteri en aquest àmbit, consellera?

El president

Moltes gràcies, diputada. Li resten, senyora consellera, 
quaranta-quatre segons.

La consellera de Treball

Gràcies. Senyora diputada, vostè pensa, com jo defen-
so, respectar el pla social dels expedients de regulació 
d’ocupació i que millori el pla social, o només pensa 
que es legalitzin les agències privades de col·locació? 
Senyora diputada, vostè pensa respectar i enfortir els 
serveis públics d’ocupació, o només pensa en les agèn-
cies privades de col·locació? Jo, senyora diputada, penso 
que aquest ha de ser un procés gradual i que no podem 
cometre errors com va passar amb les empreses de tre-
ball temporal. Senyora diputada, vostè pensa que hem 
d’incrementar les sancions i una infracció per sanció 
a aquelles empreses que contractin en frau de llei els 
contractes temporals? O vol que la màxima sanció si-
guin sis mil euros amb independència del nombre de 
contractes? Jo també vull saber la seva resposta.

El president

Gràcies, senyora consellera.

Pregunta
al Govern sobre la universalització del con-
tracte laboral establert el 1997 (tram. 311-
02691/08) (retirada)

Canviem de bloc. Ens queden dues preguntes per fina-
litzar el treball de la comissió: una fa referència a con-
tractació laboral, l’altra fa referència al Servei d’Ocu-
pació de Catalunya. Les formula les dues Convergència 
i Unió, i té la paraula, per a la primera, la diputada 
Meritxell Borràs. Diputada...

La Sra. Borràs i Solé

Sí, li diria que aquesta la retirem, perquè, de fet, me 
l’ha contestat la consellera amb anterioritat i, per tant, 
entenc que la penúltima pregunta que ens queda a dia 
d’avui la retirem, eh?, però sí que formularem la se-
güent. (Veus de fons.) Sí.

El president

Queda retirada, doncs, la pregunta...

La Sra. Borràs i Solé

La 8.15 és, sí.

El president

...i passem a la darrera pregunta, que és la del Servei 
d’Ocupació de Catalunya, la 8.16.

Pregunta
al Govern sobre la participació dels agents 
privats en la intermediació laboral del Ser-
vei d’Ocupació de Catalunya (tram. 311-
02692/08)

I té vostè la paraula.

La Sra. Borràs i Solé

Gràcies, senyor president. Semblava que ara l’examen 
me’l feia vostè a mi, consellera, i li recordo que qui 
ha de contestar les preguntes és vostè, consellera, eh?, 
que per alguna cosa és consellera del Govern de Ca-
talunya.

Consellera, doncs, bé, el que sí que volem saber nosal-
tres és el seu criteri sobre la necessitat o no, la bondat 
o no del fet de poder obrir la intermediació laboral feta 
pel Servei d’Ocupació de Catalunya a agents privats. 
Això es pot fer de moltes maneres; es pot fer, doncs, 
com es fa a França i a Holanda o es pot fer com es fa 
en d’altres països. Vostè, consellera, sempre que li hem 
preguntat sobre aquest tema ha posat sempre ombra de 
dubte en aquest tema de si nosaltres estàvem defensant 
uns interessos ocults d’unes empreses... No, consellera, 
estem demanant si veu bé que s’obri la intermediació 
laboral amb uns agents privats, evidentment amb unes 
condicions, regulant-ho, i, per tant, marcant un terreny 
de joc, consellera.

Això és el que nosaltres li volem demanar, i aquí li 
demano que no torni a obrir l’ombra de dubte sobre 
un tema que, escolti’m, no hi és. Miri si no hi és que 
els seus, en aquest cas també els vint-i-cinc diputats a 
Madrid, doncs en aquests moments sobre la taula hi ha 
en la reforma laboral l’obertura d’aquest mateix tema. 
Per tant, a veure, entenc que no hi veurà aquesta ombra 
de dubte ara.

El president

Gràcies, diputada. Senyora consellera, per respondre té 
vostè la paraula.

La consellera de Treball

Gràcies, senyor president. Senyora diputada, aquest 
Govern sempre ha obert la porta a la possibilitat de col-
laboració pública i privada, i en l’àmbit de les empreses, 
sobretot de les ETT, tenim convenis diferents signats 
amb ETT, i amb més de dues-centes empreses, també 
amb Infojobs, hem signat acords, perquè creiem que 
la suma d’esforços públics i privats enforteix el servei 
públic. El que volem..., crec que hauríem d’evitar amb 
aquesta reforma, eh?... I em sembla molt bé en l’àmbit 
francès, tal com està a França, que es legalitzi, però, tal 
com està a França, les agències privades de col·locació 
estic totalment d’acord que col·laborin amb els serveis 
públics. Jo hi estic totalment d’acord. Ara, hem de ser 
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molt curosos en com es fa aquesta reforma, perquè cor-
rem un risc, que és dualitzar no només el mercat treball, 
sinó el mercat de l’atur, i aquest és un problema en què 
confio que vostè i jo estiguem d’acord, perquè és im-
portant. Vam cometre errors importants el 94, que vam 
haver de fer, gràcies a la iniciativa popular que es va 
tramitar en aquest Parlament, una reforma el 99 amb 
què es va haver de reformar la Llei de les empreses 
de treball temporal fruit de la reforma posterior al 94. 
Espero que siguem curosos en com afrontem aquesta 
reforma d’intermediació al mercat de treball.

El president

Moltes gràcies, senyora consellera. Per respondre, dipu-
tada Borràs, li resten a vostè cinquanta-vuit segons.

La Sra. Borràs i Solé

Gràcies, senyor president. Consellera, hi estem d’acord, 
s’ha de fer amb compte, aquest és un tema en què s’ha 
de ser curós, eh?, perquè si no, com vostè deia, i és cert, 
no només tindríem un mercat laboral dualitzat, sinó, 
podríem dir, un mercat d’intermediació dualitzat i, per 
tant, aquest és un tema en el qual s’ha de ser curós.  
I, per la lectura de la reforma laboral, no està massa defi-
nit. És a dir, jo ara li he posat sobre la taula la possibilitat, 
doncs, de fer un model en concret, però a dia d’avui no 
està gens definit i, per tant, queda molt obert, eh? I, per 
tant, caldrà veure com tot això es tira endavant.

Consellera, sense que sigui..., sense que li soni a vostè 
de cap manera a retret, no?, però en l’àmbit de col·la-
boració que vostè diu que recolza entre empreses públi-
ques i privades sap que sobre la taula nosaltres aquest 
tema l’hi hem posat en moltes ocasions. Crec amb tota 
sinceritat que hem perdut una oportunitat de poder-nos 
avançar i, per tant, poder fer en aquest sentit una aporta-
ció positiva. Bé, potser l’oportunitat arriba més tard del 
que voldríem, però esperem que arribi en positiu amb 
totes aquestes cauteles que evidentment s’han de tenir.

El president

Gràcies. Senyora consellera, per respondre a la darrera 
de les preguntes té vostè un minut i sis segons.

La consellera de Treball

Gràcies, senyor president. Senyora diputada, miri, aques-
ta reforma posa les bases. Jo crec que tal com estan 
posades correm certs riscos. El que sí que és cert és 
que el seu desenvolupament reglamentari –però això  
és una llei– es farà en sis mesos amb la participació de 
les comunitats autònomes, i Catalunya hi vol intervenir. 
Li he de dir que no comparteixo el seu criteri perquè 
si més no moltes de les empreses, eh?, que poden ser 
en el futur agències privades de col·locació veuen la 
diferència que hi ha en aquesta comunitat autònoma 
respecte d’altres en l’obertura de la col·laboració pú-
blica i privada, en l’exigència del pla social, que en 
altres comunitats autònomes no el fan, i aquí des de 
l’any 2005, si no ho recordo malament, es fa de forma 
rigorosa. Per això el que li deia: és també un moment, 
una oportunitat per millorar els continguts del pla so-
cial, i aquesta és una de les vies en què ens trobaran 
en aquesta col·laboració que volem fer, i ho volem fer 
perquè aquesta reforma ens ha de posar les bases per a 
un mercat de treball més competitiu, més flexible, però 
més igualitari i amb més equitat.

El president

Moltes gràcies, senyora consellera. Moltes gràcies, se-
nyores i senyors diputats. Li agraïm, consellera, la seva 
presència aquí, també al director general del SOC, el 
senyor Berbel. Tinc la sospita, senyora consellera, que 
per aquesta legislatura, si més no, serà la seva darre-
ra compareixença en aquesta comissió –si més no en 
aquesta legislatura, eh? I naturalment li vull dir, tant a 
vostè com al senyor Berbel, com a persona que l’acom-
panya, que sempre que vostè ha estat en aquesta co-
missió ha estat per a aquesta comissió un plaer tenir-la. 
Gràcies per la compareixença d’avui, gràcies per totes 
les compareixences. Gràcies, senyores, senyors dipu-
tats per la seva feina. Hem estat pocs, consellera, al fi- 
nal, però hem estat bons, eh?, i, per tant, gràcies a tots 
per la seva presència.

la sessió s’aixeca a tres quarts de vuit del vespre.
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